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V zadnjih dneh poletja je odjeknila novica o zanimivi 
arheološki najdbi v Rustjevi hiši. V dveh prostorih so bili 
odkriti stebrički talnega gretja, tla nad njimi pa, tako 
predvidevajo arheologi, so bila prekrita z mozaikom.

Rustjeva hiša je v prenovi. Hkrati z gradbenimi deli 
pa v objektu še vedno potekajo arheološka raziskovanja 
znotraj jugovzhodnega vogala rimske Castre, ki je bila v 
poznem rimskem obdobju pomemben del obrambnega 
sistema Claustra Alpium Iuliarum. Arheologi iz 

skupine Stik nadaljujejo raziskave obzidja med desetim 
in enajstim stolpom. Nedavno razkritje je nadvse 
zanimivo, izkazalo se je namreč, da je imela ajdovska 
Kastra mogočne terme, ki so se raztezale na območju od 
tistega dela na ajdovski tržnici, odkritega leta 1984, pa 
vse do roba obzidja. Raziskave so se šele dobro pričele, 
v prihodnosti arheologi pričakujejo dodatna zanimiva 
odkritja.

C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

LETNICA 1867_KONCNO_ PANTONI.pdf   1   16.8.2018   11:06:28

Goriška cesta 75, (pri tehničnih pregledih AMZS)
go washby Lupo

avtopralnica 

041 844 152

Besedi iz naslova nista med seboj v nikakršni 
zvezi in sta v sodobnem žargonu »kar nekaj«. 
Tudi nista neposredno povezani s tektonskim 
dogajanjem okoli (in pri) nas. Nobene zveze 
nimata s svetovno dilemo, ali deček Archie 
(pri nas ljubkovalno iz Artur), ki je ravnokar 
napredoval na šesto mesto lestvice kronskih 
naslednikov, že samostojno opravlja s kahlico. 
Besedi tudi ne izražata skrbi, ali bi Jurka M. 
lahko preprečila vrnitev Narodnega doma 
Slovencem v Trstu. Morda je druga beseda vsaj 
malce v odnosu s Putinom, ki mobilizirancem 
(na zgražanje ameriške novinarke) deli 
zarjavele kalašnikovke (sicer je čiščenje in 
razstavljanje puške prva lekcija vsakega 
nabornika).

Torej, Fifi je bilo njega dni priljubljeno ime 
za pasje mešančke, medtem ko so večji psi 
dobivali imena kot so Sultan, Cezar in seveda 
Rex (dokler jim niso začeli dajati človeških 
imen, glej ga zlomka, kot je Artur). 

FIFO je kratica in sem zanjo prvič izvedela, 
ko sem se zaposlila v enem od ajdovskih 
živilskih podjetij. 'First in first out' pomeni v 
prostem prevodu 'prvi noter, prvi ven'. Še danes 
kot po Pavlovem refleksu v trgovini posežem 
po izdelku, ki je globlje ali celo zadnji na polici. 
To velja predvsem za mlečne in mesne izdelke, 
pa tudi kava v prvi vrsti na polici zna biti kdaj 
'zvešana'. Pri robi, ki se hitro obrača, FIFO 
ni toliko pomemben, pri manj kurantnem 
blagu pa se trgovci pred pretečenim rokom 
uporabe poleg umeščanja na začetke polic 
poslužujejo še dodatnih prijemov, raznih 
znižanj, razprodaj ipd. 

Na FIFO sem se spomnila pred kratkim, ko 
na lepem nisem več našla prostora za vse 'šalše' 
in ajvarje, sploh pa ne za vse marmelade in 
kompote iz sadja, ki nam ga je narava kljub suši 
blagodatno namenila (še dobro, da je škripnila 
pasirka za 'pomidore', s katero sem skušala v 
nekaj več kot v mošt predelati preveč pečkato 
grozdje). In če nas trgovske verige dnevno 
bombardirajo z akcijami, ki da nam blažijo 
inflacijo in draginjo, sem se tudi sama odločila 
za akcijo - in to radikalno. Kuhinjski pult je 
bil kmalu premajhen za vse, kar se je tekom 
let nabiralo po kotih hladilnika, zamrzovalne 
omare in polic – od vampov in nerazpoznavnih 
kosov mesa do žlikrofov, ki sem jih nekoč 
dobila za šenk, zažaltanega pesta, plesnivih 
oliv in drugih eksperimentalnih shrankov, ki 
so imeli ambicijo obogatiti praznično mizo, 
pa razen mene niso navdušili nobenega. Da ne 
govorim o marmeladi iz kakija in kutin izpred 
desetletja in zaprašenih buteljk z oksidiranim 
vinom. 

So pa navdušile globoko na polici pozabljene 
višnje v rumu – za žganjice FIFO ne velja. 
Ravno nasprotno. Pa na zdravje!

Nancy Vidmar

Fifi in FIFO

PROSTOR ZA VAŠ OGLAS
Ajdovščina, ODPIRALNI ČAS: pon - pet: 8:00 - 17:00 sob: 8:00 - 12:00

V Dvorani prve slovenske vlade se je na primorski 
praznik odvilo tradicionalno srečanje ajdovskih 
gospodarstvenikov z gosti, ki so z razpravo odstirali 
izzive digitalizacije tako na področju javne uprave kot 
gospodarstva. Prav povezovanje različnih področjih, 

spodbudno podporno okolje in inovativnost 
posameznikov ajdovsko gospodarstvo postavlja v vse 
večji preboj, kar je v uvodnem nagovoru izpostavil tudi 
gostitelj srečanja, župan Tadej Beočanin.

Industrija in družba 5.0

Ajdovski Rimljani so se talno ogrevali 
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Ajdovščina raste v vseh smereh. 
Ena od prijaznih posledic 
tega skokovitega razvoja je 
pozitivni demografski prirast, 
zaradi česar bo potrebno nujno 
na novo organizirati šolska 
okoliša obeh mestnih šol. Obe 
šoli sta namreč na meji svojih 
zmogljivosti, tako največja 
Osnovna šola Danila Lokarja, 
kot tudi najmlajša Osnovna 
šola Šturje. Slednja bo dobila 
prizidek, s tem bo po velikosti 
izenačena z ajdovsko mestno 
šolo, obenem pa je potrebno 
oba obstoječa šolska okoliša 
smiselno prilagoditi. Intenzivni 
pogovori o tem potekajo že od 
junija letos, ko je bila vpletenim 
predstavljena prva študija. Na 

podlagi izpostavljenih dilem 
in pobud je bil oblikovan nov 
predlog. Na sestanku, na katerega 
so bili povabljeni predstavniki 
obeh šol: sveta zavodov in sveta 
staršev ter predstavniki krajevnih 
skupnosti, je bil tako predstavljen 
tretji model, ki je bil zelo dobro 
sprejet. Predlog določa del mesta, 
ki bo skupni okoliš obeh mestnih 
šol. Gre torej za fleksibilni model, 
ki do neke mere omogoča 
staršem možnosti izbire vpisa 
otroka v eno ali drugo šolo. V 
primeru premajhne zmogljivosti 
te šole pa se otroke razporeja 
glede na kriterije iz Uredbe o 
merilih za oblikovanje javne 
mreže osnovnih šol. Za vsako 
šolo posebej je oblikovano tudi 

gravitacijsko območje, upoštevaje 
oddaljenost šole in smiselno 
zaokroženost posameznih ulic z 
upoštevanjem prostorskih enot, 
ki združujejo posamezne ulice 
oz. dele ulic. Ker se podatki o 
številu učencev spreminjajo in 
ni mogoče natančno predvideti 
vpisa v šole za prihodnja leta, 
ta model omogoča vpis na 
posamezno šolo do zapolnitve 
mest. Po tem predlogu se za 
učence, ki prihajajo iz okoliških 
vasi, šolski okoliš ne spreminja. 
O predlogu spremembe pa mora 
dokončno odločiti Občinski svet 
Občine Ajdovščina, ki bo zasedal 
6. oktobra.

Že vse od letošnje pomladi 
potekajo intenzivni koraki na 
poti k vzpostavitvi namakalnega 
sistema, ki bi v zgornji del 
Vipavske doline pripeljal vodo iz 
akumulacije Vogršček. Izjemno 
zahteven infrastrukturni projekt 
je v pripravah že več let, prav v 
tem letu pa je dosegel ključno 
fazo. Če želimo v Vipavski 
dolini vzpostaviti namakalni 
sistem, se mora za uporabo 
namakalnega sistema in tudi za 
plačilo obratovalnih stroškov 
s podpisom pogodbe odločiti 
vsaj 67 odstotkov lastnikov 
kmetijskih zemljišč na območju 
posameznega namakalnega polja. 
Teh je v ajdovski občini osem, eno 

izmed njih – namakalno polje 
Vrtovin je že doseglo dovoljšen 
delež podpisanih pogodb, da 
izpolnjuje pogoje. Temu sledijo 
tudi preostala polja, podpis 
pogodb se je namreč v jesenskem 
času znova povečal, interes je 
večji, pojasnjujejo koordinatorice 
na projektu. K temu je gotovo 
pripomogla tudi letošnja huda 
suša, ki je osiromašila vipavsko 
zemljo in še enkrat več dokazala, 
kako nujen je za obstoj in razvoj 
kmetijstva v vipavski dolini 
namakalni sistem.

“Če se ta namakalni sistem ne 
zgodi, bomo izgubili izjemno 
priložnost. Tako daleč, kot smo 
danes, še nikoli nismo bili in če ne 

zgrabimo prilike, ki nam je danes 
ponujena, bomo ta vlak zamudili 
vsaj za dve naslednji desetletji. 
Zato je res nujno, da strnemo 
vrste in se zedinimo na način, 
da bomo lahko tudi v prihodnje 
računali na naše kmetijstvo, ga 
razvijali in s tem poskrbeli tudi za 
urejenost pokrajine,” izpostavlja 
župan, Tadej Beočanin, ki je 
prepričan, da bo cilj dosežen.

Še je čas za pristop, 
koordinatorice na projektu so 
v času uradnih ur dosegljive na 
telefonsko številko 05 3659 104 in 
elektronski naslov: namakanje@
ajdovscina.si. za morebitna 
vprašanja pa se lahko najavite 
tudi na individualni sestanek.

Srečanje gospodarstvenikov Kaj 
lahko dosežemo s sodelovanjem 
človeka, robotske avtomatizacije 
in umetne inteligence, je bilo 
osrednje vprašanje, na katerega 
so s panelno razpravo vsak s 
svojega področja odgovarjali 
gostje tradicionalnega srečanja 
gospodarstvenikov v Ajdovščini. 
Skozi pogovor so izpostavili 
prepoznane izzive ajdovskega 
gospodarstva, spoznali primere 
dobrih praks, poiskali priložnosti 
za razvoj tudi na področju 
digitalizacije. Družbo 5.0 se 
namreč osredotoča na to, kako 
usmeriti in izkoristiti razvoj 
tehnologije, da bo ta prinesla 
čim večje blagostanje celotni 
družbi in vsakemu posamezniku. 
Industrija 5.0 pa predstavlja 
še en korak več na poti k 
napredni, vključujoči in pametni 
skupnosti, k čemur stremi tudi 
vizija Občine Ajdovščina. »Kot 
skupnost namreč stremimo k 
čim večji digitalizaciji javnih 
storitev na način, da jih čim bolj 
približamo potrebam občank 
in občanov, obenem pa želimo 
spodbuditi tudi posodobitev 
informacijskih in poslovnih 
sistemov v podjetjih,« je 
izpostavil župan Tadej Beočanin, 
gostitelj dogodka. Pohvalil je 
vnemo vsakega posameznika, 

podpornih institucij in vseh, ki 
prispevajo k razmahu ajdovskega 
gospodarstva.

Srečanje gospodarstvenikov 
Primeri dobrih praks so bili 
predstavljeni tako s strani 
domačih podjetnikov, VRC in 
C-astral, kot tudi iz tujine. Janko 
Bačar, direktor podjetja VRC, je 
izpostavil pomen povezovanja 
in spodbudnega okolja v 
Ajdovščini, ki je naklonjeno 
gospodarstvenikom na način, 
da vrača lokalni skupnosti 
pripadnost s kakovostnimi 
delovnimi mesti, višjo dodano 
vrednost in visoko kakovost 
bivanja. Marko Peljhan s 
podjetja C-astral je izpostavil 
kadre – dobrega kadra vedno 
manjka, na drugi strani pa 
digitalizacija od zaposlenih terja 
vedno novo učenje. Mario Čelan 
s hrvaškega mesta Novska je 
predstavil inovativno zasnovo 
podjetniškega inkubatorja, ki 
so ga transformirali v središče 
igralništva. Brez podpore države 
in sredstev je razvoj naprednih 
tehnologij zlasti v javnem 
sektorju nemogoč, s čimer se 
je strinjala tudi vodja sektorja 
za pospeševanja digitalne 
preobrazbe dr. Polonca Blaznik, 
pri čemer je izpostavila evropske 
mreže digitalnih inovacijskih 

stičišč – EDIH. Prav v ta evropski 
projekt se je Občina Ajdovščina 
vključila skupaj z Regijsko 
razvojno agencijo ROD in želi 
oblikovati testno okolje s področja 
digitalizacije, kjer bomo že znane 
rešitve implementirali v obstoječe 
procese – denimo na področje 
izvajanje občinskih sej, sistemov 
glasovanja in posodobitev drugih 
telekomunikacijskih storitev. Cilj 

projekta je digitalizirati javne 
storitve v državni upravni in 
lokalni samoupravi, obenem pa 
spodbujati, uvajati in posodabljati 
proizvodne informacijske sisteme 
ter digitalizirati poslovne procese 
v podjetjih. Pri vsem tem je na 
področju digitalizacije izjemnega 
pomena tudi izobraževanje, kar 
je poudaril tudi prof. dr. Imre 
Cikajlov z Univerze v Novi 

Gorici in predstavil dober primer 
povezovanja gospodarstva s 
šolami. Obenem je izpostavil 
pomenljivo dejstvo: »Človek 
zna, robot zmore,« o čemer se 
je vseskozi vila razprava. Na 
srečanju je bilo namreč moč 
prek QR kode postaviti vprašanja 
in tudi glasovati ter se tako 
interaktivno vključiti v panelno 
razpravo.

Hiša dobre volje v ajdovskih 
Palah je tik pred otvoritvijo. 
Skladna in lična podoba privablja 
od zunaj, prijaznost in gostoljubje 
pa bosta prišli do izraza tudi 
navznoter. Prostori so sodobno 
opremljeni, svetli in prostorni, 
kar omogoča izvajanje številnih 

dejavnosti in aktivnosti za 
kvalitetno preživljanje tretjega 
starostnega obdobja. Dom 
upokojencev Nova Gorica bo s 
Hišo dobre volje uporabnikom 
nudil dnevno bivanje, socialno 
oskrbo, pomoč pri negi, 
organizirano prehrano (zajtrk, 

kosilo, prigrizke in napitke) ter 
različne razvedrilne aktivnosti 
(prilagojeno telesno vadbo, 
tematske in ustvarjalne delavnice, 
spominske vaje, sprehode itd.) ter 
veliko dobre volje, medsebojnega 
sprejemanja in razumevanja.

V septembru so v Ajdovščini, 

na Colu in v Črničah potekale 
predstavitve novega programa. 
Zanimanje je bilo precejšnje, 
največ – po pričakovanjih – v 
mestu Ajdovščina. 

Odprtje Hiše dobre volje, 
dnevnega centra za starejše, v 
ajdovskih Palah bo v sredo, 5. 
oktobra, ob 10.30. Dobrodošli!  

Za dodatne informacije glede 
storitve dnevnega varstva se 
lahko obrnete na Tino Krog, 
strokovno delavko na tel. št.:  051 
605 699.

Hiša dobre volje odpira vrata 
Dom upokojencev Nova Gorica bo 5. oktobra 2022 odprl vrata Hiše dobre volje Ajdovščina, 

dnevnega centra za starejše, kamor ste vabljeni vsi tisti, ki si želite dobre družbe ali potrebujete 
dnevno pomoč, varstvo in oskrbo. V septembru so že potekale predstavitve novega centra za 
starejše, zanimanje je bilo precejšnje. 

Projekt »Hiša dobre volje Ajdovščina« delno financira Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve ter Evropska unija, in sicer iz Evropskega sklada za regionalni razvoj (ESRR). Projekt 

se financira iz Operativnega programa evropske kohezijske politike v obdobju 2014 – 2020, 
prednostne osi 9 »Socialna vključenost in zmanjševanje tveganja revščine«, prednostne naložbe 

9.3 »Vlaganje v zdravstveno in socialno infrastrukturo, ki prispeva k razvoju  na nacionalni 
regionalni in lokalni ravni, zmanjšanje neenakosti glede zdravstvenega stanja, spodbujanje 
socialnega vključevanja z lažjim dostopom do socialnih, kulturnih in rekreacijskih storitev in 

prehod z institucionalnih storitev na storitve v okviru lokalnih skupnosti« in specifičnega cilja 
9.3.1 »Izboljšanje kakovosti skupnostnih storitev oskrbe« OP EKP 2014 – 2020.

Z ajdovskimi gospodarstveniki in gosti o industriji in družbi 5.0
V Dvorani prve slovenske vlade se je na primorski praznik odvilo tradicionalno srečanje ajdovskih gospodarstvenikov z gosti, ki so z razpravo odstirali izzive 

digitalizacije tako na področju javne uprave kot gospodarstva. Prav povezovanje različnih področjih, spodbudno podporno okolje in inovativnost posameznikov 
ajdovsko gospodarstvo postavlja v vse večji preboj, kar je v uvodnem nagovoru izpostavil tudi gostitelj srečanja, župan Tadej Beočanin.

Namakalno polje Vrtovin doseglo 
mejnik – 67 % podpisanih pogodb

Občina Ajdovščina je v tem letu pospešeno začela z aktivnostmi za čimprejšnjo vzpostavitev 
namakalnega sistema. Po izredno sušnem poletju, ki je vnovič dokazalo, kako nujen je za 
Vipavsko dolino namakalni sistem, so se podpisi pogodb za vzpostavitev povečali. Namakalno 
polje Vrtovin je kot prvo uspelo doseči mejnik – 67 % podpisanih pogodb.

Skupni šolski okoliš
Mestni šoli v Ajdovščini bosta imeli del okoliša določen kot skupni šolski okoliš. Ta fleksibilni 

model predloga spremembe šolskih okolišev je bil na nedavnem sestanku svetov šol, staršev in 
predstavnikov krajevnih skupnosti dobro sprejet. O njem bo na oktobrski seji odločal Občinski 
svet Občine Ajdovščina.

Ena od značilnosti reke Vipave 
so tudi njeni jezovi, ki so skozi 
stoletja omogočali izrabo vodne 
moči za pogon mlinov in žag. 
Jez, ki ga obnavljajo v Batujah, 
je nekdaj služil za izrabo vodne 
moči, ki so je za svoje kovaške 
in druge dejavnosti potrebovale 
Tovarna poljedelskega orodja 
Batuje in druga podjetja, ki so 
delovala na tem območju. Odtlej 

se je preko jezu prelilo že mnogo 
vode, ki ga je pošteno načela. 
Močno je bila poškodovana 
prelivna površina jezu, prav 
tako tudi vertikalna stena na 
dolvodni in gorvodni strani, tako 
da je bilo moč videti telo jeza. 
Jez je tudi na več mestih puščal. 
Obnove so se lotili na način, da 
so utrdili obstoječi kaštni jez z 
betonsko oblogo, ki so jo nato 
obložili s kamnitim tlakom. V 
delu jezu proti desnemu bregu je 
urejeno prelivno korito z leseno 
zaporo, ki je v času prenove 

služilo preusmeritvi vode. 
Najbolj zanimivi del obnove jezu 
pa je ureditev drče s kotanjami 
za prehod vodnih organizmov, 
postavljene ob desni breg. Takšne 
poti se ureja v primerih, ko ribe 
ne morejo prehajati jezu. Ob 
nizkem padcu se običajno zgolj 
namesti kamenje. Jez v Batujah 
pa ima precej visok padec vode, 
zato je bilo potrebno zgraditi 

»ribjo stezo«, ki ima 13 kotanj, 
v celoti pa je dolga kar 42,5 
metrov. Na tem območju v reki 
Vipavi živi kar 22 različnih vrst 
rib in laški piškur, mnoge med 
njimi so zaščitene. Hkrati pa 
se jez nahaja sredi varovanega 
območja Natura 2000. Obnova je 
potekala pod budnim nadzorom 
naravovarstvenikov, sonaravano, 
torej na način, da dela niso motila 
vodnega življa, torej niso niti 
poslabšala stanja vodotoka niti 
preprečevala izboljšanja stanja. 

Prenovljen jez z ribjo 
stezo v Batujah

V Batujah, v industrijski coni, podjetje Hidrotehnik obnavlja 
dotrajan jez na reki Vipavi. Ob lepo prenovljenem jezu, ki 
ohranja gabarite in značilnosti starega, je urejena tudi »ribja 
steza«, drča s kotanjami za prehod vodnih organizmov. Dela 
potekajo sonaravno, torej tako, da se naravi ob posegih ne 
škoduje.
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Dom krajanov v Selu bo do 
konca leta deležen celovite 
prenove. Prva faza zajema 
zamenjavo stavbnega pohištva, 
v kateri se je zamenjalo okna. 
Sedem plastičnih oken z novimi 
polkni je že nameščenih. 
Dobrodošla pridobitev s trojno 
zasteklitvijo bo dobrodošla tako 

pozimi kot poleti, saj so okna 
energetsko varčna. Do konca 
leta se bodo zamenjala še vhodna 
vrata in sanirali temelji objekta 
za preprečevanje prenosa vlage 
po fasadi. Vrednost celotne 
investicije znaša 50.000 in jih bo 
v celoti kril občinski proračun.

Trije odseki projekta urejanja 
površin za ranljivejše udeležence 
ob glavni prometnici skozi 
mesto so že lep čas v rabi. V 
tem času se je območje ozelenilo 
ter namestilo lične klopi in 
koše za odpadke. Na četrtem 
odseku trase projekta izgradnje 
kolesarskih stez in pločnikov pa 
gredo dela h koncu. Po obsežnih 
gradbenih posegih, ki so do neke 
mere ovirali prometni pretok 
- Občina Ajdovščina je namreč 
hkrati z gradnjo novih prometnih 
površin urejala komunalno 
infrastrukturo pod cesto – na 

krajšem odseku pred Pipistrelovo 
poslovno stavbo promet še vedno 
ureja semafor, vendar pa večjih 
težav ali zastojev ni. Vsa dela pod 
zemljo so opravljena, v teh dneh 
se postavlja tlakovce ter tudi že 
polaga asfaltno prevleko. Tik 
pred zaključkom sledi še zadnje 
obširnejše delo – preplastitev 
celotnega cestišča z asfaltom – ta 
pa bo terjala popolno enodnevno 
zaporo ceste, o čemer boste 
občanke in občani pravočasno 
obveščeni. Stroji se bodo z Goriške 
ulice popolnoma umaknili še 
pred koncem oktobra. 

 V letošnjem vročem in suhem 
poletju se je ponovno izkazalo 
kako dragocena je voda. Obstoječi 
vodovodni sistem Hubelj je za 
razliko od mnogih po državi sicer 
zdržal, vendar pa smo morali z 
vodo varčevati. Problematična so 
bila jutra in večeri, ko se beleži 
največja poraba, saj obstoječa 
vodarna nima prostora za dovolj 
zaloge.

Projekt celovitega hidravličnega 
uravnoteženja bo to težavo rešil 
s tremi celicami za akumulacijo 
vode, v vsaki bo lahko hranjenih 
1000 kubičnih metrov čiste pitne 
vode. Za izgradnjo zalogovnika 
vode je Od Višenj proti Beli 
polagajo cevi. bilo potrebno pri 
vodarni najprej urediti mogočno 
pilotno steno. Zgrajeni sta tudi 
že dve celici, v teh dneh pa se 
pričenja izkopavanje gradbene 
jame  za tretjo.

Tudi povezava vodovodnih 
sistemov Hubelj in Skuk je tik 

pred zaključkom, trenutno se 
že pridobiva dokumentacijo 
za pridobitev uporabnega 
dovoljenja. Izvedena je povezava 
skozi Slokarje, jeseni se 
nadaljuje izgradnja priključkov 
na komunalno in vodovodno 
omrežje.

Dela tečejo po načrtu tudi na 
Gori, na vodovodnem sistemu 
Podkraj - Višnje. Vodohrana sta 
bila zgrajena že spomladi. Cevi 
pod cesto Višnje – Col so že 
položene, cesto pa se bo v kratkem  
asfaltirala. Na trasi med Višnjami 
in Belo pa se po fazah koplje jarek, 
polaga cevi in za seboj zasipa – 
kompozicija je tik pred vasjo Bela.

Na poti med Tevčami in 
Uhanjami, po kateri poteka tudi 
Vertovčev pohod, je dolga leta 
težave povzročala voda. Ker ni bilo 
urejenega odvodnjavanja je tekla 
kar povprek in razrivala cesto 
ter se zlivala prek polj v dolino. 
Pred nekaj leti je bilo urejeno 
odvodnjavanje na zgornjem delu 
poti skozi vas Tevče. Problem na 
spodnjem delu poti pa je ostal. 
Voda, ki je ob nalivih drla po 
poti in po brežinah, je nekajkrat 
celo ogrozila sicer zapuščene 
objekte v Uhanjah. Letos poleti 

se je tako uredilo odvodnjavanje 
še na spodnjem delu poti. Po 
celotni dolžini spodnjega dela 
poti so urejeni globoki kanali, 
lepo obloženi s kamenjem, in 
vkopane cevi, propust je urejen 
tudi preko ceste Uhanje – Velike 
Žablje. Voda tako po kanalih 
in ceveh teče direktno v reko 
Vipavo. Vrednost izvedenih del 
je bila okoli 25.000 evrov, rešitev, 
ki trajno ureja odvodnjavanje 
na tej poti, pa je neprecenljiva 
za prebivalce in pohodnike po 
Vertovčevih poteh.

Številna kolesa avtomobilov, 
tovornih vozil in traktorjev pa 
so jo skozi čas precej načela. 
Pregladek drseč asfalt skozi 
številne ostre ovinke je tako 
postal precej nevaren. Spodnji 
del v Dolenjah je bil urejen že 
pred leti. Pred kratkim pa je bila 
zaključena tudi prenova najbolj 
ostrega ovinka na cesti nad 
Dolenjami in naprej v dolžini 
dobrih 500 metrov. Na celotni 
dolžini se je najprej porezkalo 
star asfalt, nato se je cestišče 
asfaltiralo najprej z izravnalno 
asfaltno maso, nato pa še s finalno 
plastjo eruptivnega asfalta, 
torej z dodatkom eruptivnih 
kamnitih materialov, tako na 
cesti ne bo drselo. Preplastilo se 
je dobrih 500 dolžinskih metrov 
oziroma več kot 3.000 kvadratnih 
metrov ceste. Ob njej so urejene 
asfaltirane mulde in kanali za 
odvodnjavanje meteorne vode. 

Vrednost opravljenih del je okoli 
100.000 evrov, dela je izvajalo 
podjetje Kolektor CPG. 

Združili so se pobudniki iz 
Malih Žabelj in Vipavskega 
Križa ter skupaj zasnovali Mojo 
pobudo, ki se izvaja v obeh 
krajevnih skupnostih. Ideja 
izboljšati varnost na pohodni 
poti Okoli Vipavskega Križa in ob 
poti ponuditi dodatne možnosti 
rekreacije je v večji meri že 
uresničena. Že pred časom je bil 
za širino pešpoti razširjen ovinek 
v Malih Žabljah, ki je precej 
oster in nepregleden – od vasi do 
poti Reber, koder gre tudi trasa 
pohodne poti Okoli Vipavskega 
Križa. Po prenovi je na tem 
odseku ob glavni cesti urejena 
varna površina za pohodnike. 
Vrednost del je bila 12.500 evrov. 
Pred kratkim pa so v Plačah, ob 
domu krajanov, namestili street 

workout naprave. Ta vadba je v 
naši občini precej popularna, 
podobne naprave so bile že pred 
leti najprej nameščene v park ob 
Hiši mladih v Palah, pa ob poti 
do izvira Hublja. Prvi pravi street 
workout je nastal pod igrišči 
šturske osnovne šole, prvega 
preko projekta participativnega 
proračuna Moja pobuda pa so 
dobili v Dolgi Poljani. Sledile so 
Velike Žablje, pred kratkim so 
telovadne naprave namestili tudi 

v zaselku Marci na Planini in na 
poti mimo Ojstrega vrha, v okviru 
urejanja poti okoli Gaberij. Imajo 
jih v Plačah, na prostem pa bodo 
telovadili tudi v športnem parku 
Sovin v Selu.

Projekt urejanja varnosti in 
dodatnih aktivnosti na pohodni 
poti Okoli Vipavskega Križa 
je skoraj zaključen. Manjka le 
še ureditev manjšega dela trase 
pohodne poti Okoli Vipavskega 
Križa v Plačah.

Poleti je šel v prenovo najbolj 
poškodovan odsek ceste med 
Velikimi Žabljami in Vrtovčami, 
zadnji oster ovinek tik pod 
vrhom griča, nekje na sredi poti 
med obema krajema. Okoli 200 
metrov cestišča se je v celoti 
odstranilo, nato pa se je izvedlo 
kamnito zložbo v dolžini dobrih 
60 metrov, ki podpira cesto. To 

območje je namreč plazovito, 
nevarne poškodbe so nastale 
prav zaradi spodmikanja cestišča. 
Zato je bilo za potrebe kamnite 
zložbe treba kopati do trdnega 
materiala, zložba je tako v celotni 
dolžini visoka kar 4 metre. Hvala 
lastniku sosednje parcele, da je 
dovolil uporabo svojega zemljišča 
za čas izvedbe kamnite zložbe, 

prav na ta račun je bila cesta ves 
čas prevozna. Na novo je urejen 
celoten spodnji ustroj ceste ter 
odvodnjavanje z globinskimi 
drenažami, cesta je prevlečena z 
asfaltom, nad kamnito zložbo pa 
je varnostna ograja. Pogodbena 
vrednost del je 80.000 evrov, 
gradilo je podjetje Stopar PGM 
iz Lokavca.

Velike Žablje – Vrtovče: 

Najnevarnejši ovinek je saniran
Sanacija najnevarnejšega odseka ceste med Velikimi Žabljami in Vrtovčami je zaključena.  

Cesta, ki je bila ves čas trajanja prenove prevozna, je asfaltirana, nad mogočno kamnito zložbo 
pa je namontirana varnostna ograja.

Pot okoli Vipavskega Križa 
varnejša in mikavnejša

Ob Domu krajanov Plače so bile nameščene street workout naprave v okviru širšega projekta 
Moje pobude, katerega namen je izboljšati varnost in ponuditi dodatne možnosti rekreacije na 
pohodni poti okoli Vipavskega Križa.

Prenovljena cesta 
na Planino

Cesta na Planino je precej pomembna prometna povezava 
Vipavske doline z Vipavskimi griči in Braniško dolino na drugi 
strani. Pred kratkim je bil del ceste prenovljen. 

Urejeno odvodnjavanje 
na poti od Tevč do Uhanj

Med letošnjimi počitnicami je bila dokončno urejena 
problematika na poti med Tevčami in Uhanjami. Težave je 
povzročala voda, ki pa je zdaj ujeta v cevi in kanale vse do reke 
Vipave.

Prenova vodovodnega sistema
Že od januarja naprej potekajo dela v okviru enega največjih vodovodnih projektov v naši 

občini – Celovito hidravlično uravnoteženje vodooskrbnega sistema Hubelj – Skuk, ki ga v veliki 
meri sofinancira Evropska unija. Pri Vodarni Hubelj sta že zgrajeni dve celici, dela na Vodovodu 
Skuk so pretežno zaključena, na Podkrajskem priključku pa se nadaljuje polaganje cevi iz Višenj 
proti Beli.

Naložbo sofinancirata Republika Slovenija in 
Evropska unija iz Evropskega kohezijskega sklada.

Moderna zasnova in prepričljiv 
dizajn bo odlikoval stanovanjsko 
gradnjo na Gregorčičevi 
ulici, ki bo stala nasproti 
nekdanjega lesnega velikana 
Lipa. Investitorji, podjetje 
PRIMINVEST inženiring d. o. 
o., so skupaj z arhitekturnim 
birojem ARHIMETRICS 
zasnovali moderno stanovanjsko 
stavbo z nekoliko neklasičnimi 
detajli. Ta moderna zasnova 
izhaja predvsem iz drugačnega 
arhitekturnega ovoja stavbe, 
kjer bo strojno obdelan beton 
zamenjal klasično fasado, kot 

smo jo vajeni na stavbah v 
Ajdovščini. Prednosti take fasade 
je več, izpostavljajo investitorji, 
predvsem pa njena obstojnost in 
odpornost, notranjost pa prežeta 
z odprtostjo in naravno svetlobo. 
Moderna zasnova arhitekturnega 
ovoja pri tej stavbi namreč ne 
zmanjšuje gregnaravne osvetlitve 
prostorov, ampak jim prav 
nasprotno omogoča prost pretok 
naravne svetlobe in na tak način 
uporabniku zagotovi naravno in 
udobno bivanje. Stavba bo nudila 
osem nadstandardnih stanovanj z 
notranjo površino od 70 m2–111 

m2. Poleg bivalne površine bo 
stanovalcem pripadalo lastniško 
parkirno mesto in servisni 
prostori v pritlični etaži (klet, 
shramba). Na voljo bodo tudi 
inovativno zasnovani balkon, 
terasa in lože, kar daje stavbi še 
dodatno piko na i.

Investitor je že pričel z 
gradbenimi deli, izkop je že 
opravljen, načrtuje se, da bo 
stavba nared do septembra 
2023. Za prodajo bo skrbela 
nepremičninska agencija Renes 
d. o .o.

Na Gregoričevi zabrneli stroji 

Nadstandardna stanovanja
Stanovanjska gradnja je v Ajdovščini v polnem razmahu. Poleg gradbišč za vila bloka ob 

Hublju in na Ribniku so stroji zabrneli še za gradnjo nadstandardnih stanovanj na Gregorčičevi 
ulici. Investitor, podjetje PRIMINVEST Inženiring d.o.o, bo tam zgradil moderno zasnovano 
stavbo z osmimi nadstandardnimi stanovanji, garažo in poslovnimi prostori. Objekt bo končan 
predvidoma do jeseni prihodnje leto.

Kmalu s kolesom varno 
skozi mesto 

Gradnja kolesarskih stez in pločnikov ob obeh straneh Goriške 
ceste skozi mesto Ajdovščina gre h koncu. Občina Ajdovščina je 
za urejanje kolesarskih stez in površin za pešce uspela več kot 
660 tisoč evrov nepovratnih sredstev pridobiti iz Eko sklada. S 
tem bo urejena celovita kolesarska povezava skozi mesto, ki 
bo povezala prvo in zadnje krožišče. 

Dom krajanov v Selu 
v prenovi

Občina Ajdovščina je pričela z investicijo v obnovo Doma 
krajanov v Selu. Trenutno je v teku prva faza, s katero se je 
zamenjalo vsa okna, do konca leta pa se bo nabavilo še nova 
vhodna vrata in saniralo temelje objekta.
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Evropski teden mobilnosti smo 
z raznoliki dogodki obeležili 
tudi v Ajdovščini. Letošnji je 
še  posebej izpostavljal načela 
trajnostne mobilnosti. Med njimi 
je tudi organizacija brezplačnih 
prevozov za starejše, ki jo v 
naši občini uspešno izvajamo 
že četrto leto zapored. Z dvema 
avtomobiloma smo v prvi 
polovici letošnjega leta prevozili 
že dobrih 23.000 kilometrov, 
opravili skoraj 500 prevozov 
za 389 aktivnih uporabnikov. 
Statistika kaže, da je skoraj 90 % 
prevozov opravljenih z namenom 
obiska zdravnika. Tudi tisto 
sredino dopoldne je uporabnica 
potrebovala prevoz od zdravnika 
domov, tokrat je plemenito delo 

prostovoljcev opravil župan Tadej 
Beočanin in gospo s fizioterapije 
na Ribniku odpeljal domov v 

Zavino. Ob tej priložnosti je 
prostovoljce, ki jih je v ajdovski 
skupnosti 30, povabil na jutranjo 
kavo in se jim zahvalil za njihovo 
plemenito poslanstvo. Ob tem 
je izpostavil: »Zares plemenito 
delo, ki starejšim omogoča lažje 
vključevanje v skupnost in jim 
olajša marsikatero skrb. Zato, 
dragi prostovoljci, hvala in še 
veliko varnih kilometrov na 
poti. Na veliko varnih kilometrov 
in brezskrbnih poti. Ostanite 
ČlovekČlovekuSopotnik!«

Ajdovščina bo za vse osnovne 
šole v občini naročila in pripravila 
nove načrte šolskih poti. Prvi, 
za našo največjo šolo, je že 
izdelan, za ostale šole pa bodo 
v prihodnjih letih. Izdelovalci 
načrta iz Zavoda za prometno 
varnost so še posebej opozorili na 
dve kritični točki – ena je za šolo, 
na vhodu na šolsko parkirišče iz 
smeri Vilharjeve ulice, druga pa 
je križišče na Cesti 5. maja. Za obe 
problematični točki so predlagali 
rešitve iz priročnika Varneje v 
šolo, ki ponuja nekoliko drugačen 
pristop za zaščito najranljivejših 
udeležencev v prometu – s 
pomočjo urbane opreme ali 
arhitekturnega oblikovanja 
prometnih površin. Tako so na 
pobudo Občine Ajdovščina na 
Osnovni šoli Danila Lokarja 
izvedli likovni natečaj, ki je 
sledil napotkom iz pravilnika. 
K sodelovanju so bili povabljeni 
nadarjeni otroci ter v prvem 
krogu risali doma, na roke, nato 
pa so v šoli risbe še digitalizirali. 

Izbor najboljših je opravila 
ravnateljica. Cesta 5. maja je 
šolska pot tudi za Waldorfsko 
šolo, ki se je nemudoma in z 
velikim veseljem odzvala na 
povabilo k sodelovanju. Na 
»dan brez avtomobila« v okviru 
letošnjega Evropskega tedna 
mobilnosti so tako Cesto 5. maja 
zavzeli šolarji Waldorfske šole 
in poskušali s kredami slediti 
likovni predlogi svojih starejših 
prijateljev iz sosednje šole. Namen 
poslikave je opozoriti voznike, 
da gre za skupno prometno 
površino, na kateri se srečujejo 
z najranljivejšimi udeleženci 
v prometu, torej naj bodo tu 
še posebej pozorni. Risanje 
je bilo namenjeno predvsem 
opozarjanju. V oktobru pa 
bosta obe poslikavi prebarvani s 
trajnimi barvami.

Načrt varnih šolskih poti OŠ 
Danila Lokarja je objavljen na 
spletiščih šole in Agencije za 
varnost v prometu.

Letošnji mesec nacionalnega 
branja poteka od 8. septembra 
do 9. oktobra. Izhodišče projekta 
je tokrat povezava med branjem 
in gibanjem.  Za osrednjo rdečo 
nit so vzeli misel irskega pisatelja 
Richarda Steela, ki poudarja 
povezanost med umom in 
telesom, med gibanjem, športom 
in duševnim razvojem: »Branje 
je za duha to, kar je telovadba za 
telo.« Ob tem snovalci projekta 
pripravljajo številne dogodke 
v povezavi branja z literarnimi 
ekskurzijami, sprehodom in 
drugimi oblikami krepitve branja 
z gibanjem za vitalnost in dobro 
počutje.  

Tudi Občina Ajdovščina se 
skupaj z Lavričevo knjižnico 

Ajdovščina že četrto leto zapored 
pridružuje aktivnostim ob 
mesecu skupnega branja. Tako 
so tretješolci vseh osnovnih šol 
v občini Ajdovščina v dar prejeli 
knjigo s priloženo kazalko. 
Letošnji izbor knjige nosi naslov 
Jure in Mumija, zgodba ljubljanske 
mumije, avtorice Vesne Kamin 
Kajfež in avtorja Tomislava 
Kajfeža. Prikupne ilustracije pa 
so delo Jureta Engelsbergerja. 
Slikanica pripoveduje o Antonu 
Lavrinu, rojaku iz Vipave, 
ki je bil v Prešernovem času 
avstrijski diplomat v Egiptu. 
Postal je priznan zbiratelj 
staroegipčanskih starin in eden 
prvih raziskovalcev starodavne 
civilizacije ob Nilu. Prizadeval si 

je, da bi tudi rojaki na Kranjskem 
imeli staroegipčanske spomenike 
in se tako seznanili s takrat 
skrivnostno deželo piramid in 
faraonov.

Naj bo mesec skupnega branja 
le izhodišče za mnoge prebrane 
strani, ki vodijo do novih 
spoznanj, velikih idej in nudijo 
bogato zakladnico odgovorov na 
takšna in drugačna vprašanja.

Sestanek upravnega odbora 
Društva Matija Vertovec konec 
avgusta je bil priložnost za slovesno 
odkritje dveh novih pridobitev v 
zaselku Potok. Na križpotju sredi 
vasice, kjer Vertovčeva pot zavije 
proti Jakulinom, je ob obstoječi 
mizi s klopmi postavljen še 
pitnik. Oboje stoji na zasebnemu 
zemljišču, hvala lastniku, ki 
je prijazno dovolil postavitev. 
Nasproti vabljivemu senčnemu 
počivališču za pohodnike, na 
drugi strani poti, pa se blešči 
prenovljena informativna tabla, 
ki opozarja na zanimivosti iz 
preteklosti in narave tega drobnega 
zaselka v zavetju Vipavskih 
gričev. Tabla je opremljena z 
novimi fotografijami in povzema 
besedilo prejšnje, katerega avtor 

je Stanislav Bačar. Oblikovala jo 
je Polona Ipavec, prav tako kot 
tisto v Uhanjah, kjer je prav tako 
nameščen pitnik. Ta odlično služi 
svojemu namenu – ob reki Vipavi 
v Uhnjah se namreč srečuje več 
pohodnih poti, v poletni vročini je 
bilo zelo priljubljeno potepanje ob 
novo-vzpostavljeni naravoslovni 
poti ob Vipavi. Pitniki pa stojijo 
še na Planini, na Vertovčah in na 
Ustjah. Tudi na pogled so lični, 
oblečeni v les, da v naravnem 
okolju preveč ne izstopajo. Voda 
pa teče iz tistih tradicionalnih 
pipic, tako da si jo pohodniki 
brez težav natočijo v svoje 
stekleničke. Naložba v pitnike na 
Vertovčevih poteh je financirana 
preko projekta participativnega 
proračuna Občine Ajdovščina 
Moja pobuda. 

Člani upravnega odbora društva 
pa so že v aktivnih pripravah na 
jubilejni 20. pohod po Vertovčevih 
poteh, ki že dve leti čaka na 
svojo izvedbo. Prva nedelja po 
martinovi nedelji bo letos 20. 
novembra. Tako člani, kot tudi 
ponudniki in prebivalci vasi, skozi 
katere tečejo poti, že komaj čakajo 
na izvedbo, časa za priprave je 
bilo tokrat več kot dovolj. Ob 
pridobitvah, za katere je poskrbelo 
društvo, so poti bogatejše tudi 
zaradi aktivnosti krajevnih 
skupnosti in prebivalcev – kar na 

dveh mestih, na Planini in ob poti 
mimo Ostrega vrha, so nameščene 
fitnes naprave, na križpotju 
na dnu poti pa bo pohodnike 
mamila info-tabla z opisom poti 
okoli Gaberij... Program pohoda 
bo letos še posebej bogat, kot 
običajno bo dobro poskrbljeno 
za varnost pohodnikov, pa tudi 
za ponudbo tako ob poti kot na 
koncu, pod mogočnim hrastom. 
Pri oglaševanju pa se bo posebno 
skrb namenjalo pobudi za 
čim manjšo rabo embalaže za 
enkratno uporabo. Društvo ima 
v ta namen pripravljene lončke 
iz rostfraja, ki imajo namesto 
ročaja priročen karabin, da ga 
je mogoče obesiti na nahrbtnik. 
Na dan pohoda bodo na prodaj 
na začetku poti, predvsem pa bo 
društvo promoviralo pobudo, 
naj pohodniki na pohod pridejo 
s svojim lastnim lončkom.

Vertovčeve poti so dobro 
označene in pohodnikom prijazno 
opremljene – dovolj je točk za 
počitek, kjer si je odslej mogoče 
odžejati s hladno hubeljsko vodo, 
veliko je informacij o krajih, skozi 
katere gredo… Po njih se je lepo 
sprehajati v vseh letnih časih, po 
celotni krožni poti ali pa zgolj po 
delu poti. Organiziran jubilejni 20. 
pohod po Vertovčevih poteh pa bo 
v nedeljo, 20. novembra.

Že nekaj časa se je mogoče 
peljati po cesti v Male Žablje, ki 
je bila prek poletja zaprta zaradi 
izgradnje kanalizacijskega 
omrežja v Kukovžah, saj so bili 
na nekaterih mestih predvideni 
precej globoki in veliki izkopi. 
Cesta je že zasuta in prevozna, 
na mestih, kjer se je kopalo, 
manjka le še asfaltna prevleka. 
Trenutno se priključuje še zadnji 

objekt, nato pa sledi zaključna 
faza projekta – zasutja, priprava 
ceste in asfaltacija. Stroji se bodo 
v celoti umaknili še prek koncem 
oktobra. V sklopu projekta je bila 
po naselju napeljana kanalizacija, 
zgrajeno je bilo črpališče ter 
urejenih 12 hišnih priključkov. 
Kanalizacija je povezna s čistilno 
napravo Vipavski Križ v Kozji 
Pari.

Že vse od leta 2002 je v 
Ajdovščini aktiven Teniški klub, 
ki v prijetnem ambientu pod 
Školom v ajdovskih Palah nudi 
kvalitetno urejene površine za 
teniške aktivnosti. Površine so 
člani kluba pridobili leta 2002, 
obnovili leta 2010 ter lansko leto, 
ko je uspelo občini Ajdovščina 
pridobiti več kot 11.000 sredstev 

iz Fundacije za šport. Preplastitev 
površine z novo umetno travo je 
več kot dobrodošla pridobitev, saj 
člane na partijo tenisa privablja 
vse leto. Prav to soboto, 24. 
septembra, so v Palah odigrali 
20. turnir posameznikov in s tem 
obeležili svoje drugo desetletje 
obstoja. Ob tej priložnosti jih 
je pozdravil tudi župan Tadej 

Beočanin in izpostavil pomen 
športnega udejstvovanja in 
urejenih športnih infrastruktur 
za celotno skupnost. Poudaril je 
zlasti pomen vlaganja v mlade, ki 
jih v Teniškem klubu Ajdovščina 
ne manjka. Predsednik kluba 
Denis Črnilogar je Občini 
Ajdovščina in Zavodu za šport 
za podporo izročil spominsko 
plaketo. Za pomemben jubilej 
pa so si članice in člani kluba 
prislužili tudi županovo jubilejno 
priznanje. Čestitamo!

Teniški klub Ajdovščina obeležil 
20. obletnico delovanja

V soboto, 24. septembra, se je na teniškem igrišču v ajdovskih Palah odvil teniški turnir, s 
katerim so članice in člani obeležili 20. obletnico delovanja kluba. Srečanja se je udeležil tudi 
župan Tadej Beočanin in predanim ljubiteljem tenisa izročil županovo jubilejno priznanje ob 
drugem desetletju delovanja.

Kanalizacija Kukovže 
tik pred zaključkom

Cesta, ki iz regionalke pelje v Male Žablje, je ponovno 
prevozna. Projekt izgradnje kanalizacije Kukovže, zaradi 
katerega je bila cesta prekopana, je tik pred zaključkom.

Popotnikom vedno bolj prijazne Vertovčeve poti
Po dobrih dveh ducatih let rednega vzdrževanja in stalnega opremljanja so danes Vertovčeve poti ena najbolje opremljenih pohodniških tur pri nas. Pred 

20. pohodom po Vertovčevih poteh, ki bo letos v nedeljo, 20. novembra, je Društvo Matija Vertovec prenovilo dve turistično-informacijski tabli, s pomočjo 
participativnega proračuna Občine Ajdovščina Moja pobuda pa so na petih ključnih točkah ob poti postavljeni pitniki.

Nacionalni mesec skupnega branja

Tretješolci v dar prejeli knjigo
Nacionalni mesec skupnega branja že nekaj let zapored spodbuja branje in krepi bralne 

navade zlasti pri otrocih. Letošnja rdeča nit projekta Beremo skupaj je povezava med branjem in 
gibanjem. Občina Ajdovščina že četrto leto zapored z namenom spodbujanja bralne pismenosti 
vsem tretješolkam in tretješolcem v dar podari knjigo s posvetilom v obliki bralne kazalke.

Za varne šolske poti
Šolarji iz Waldofrske osnovne šole so imeli na »dan brez 

avtomobila«, 22. septembra, prav posebno akcijo – po likovni 
predlogi, ki so jo izdelali šolarji Osnovne šole Danila Lokarja, 
so s kredami izdelali poslikavo na Cesti 5. maja, katere namen 
je voznike opozoriti, da je to skupna prometna površina, ki je 
hkrati tudi šolska pot do obeh šol.

Župan za volanom
V okviru Evropskega tedna mobilnosti 2022 je tudi letos pod okriljem Zavoda Sopotniki 

potekala vseslovenska tradicionalna akcija 'Župani za volani'. Akciji se je pridružil tudi župan 
Tadej Beočanin in se ob tej priložnosti zahvalil vsem prostovoljcem, ki svoje delo predano 
opravljajo.

Občina Ajdovščina vsako 
leto s štipendiranjem dijakov 
in študentov spodbuja 
izobraževanje za lokalno 
pomembne ali deficitarne poklice 
ter vzpostavlja enake možnosti 
za izobraževanje vseh dijakov 
in študentov. Ob tem nagrajuje 
tiste, ki dosegajo izjemne dosežke 
na področju znanosti, kulture, 
umetnosti ter izobraževanja. V 
letošnjem letu je deficitarnih 
poklicev 8, med njimi strojni 
tehnik, elektrotehnik, gradbeni 
tehnik, mehatronik operater, 
tehnik mehatronike, inženir 
gradbeništva ter zdravnik 
družinske medicine in 

diplomirana medicinska sestra.
Višina štipendij za lokalno 

pomembne ali deficitarne 
poklice mesečno znaša 128,93 € 
za dijaka in 268,61 € za študenta. 
Višina občinske štipendije 
prinese dijaku 37,60 € mesečno, 
študentu pa 75,21 €. Od uspeha 
posameznega dijaka in študenta 
pa so odvisni še dodatki, ki se 
višajo skladno s povprečno 
oceno, ki jo posameznik 
doseže v posameznem letniku. 
Več podrobnosti o pogojih 
do upravičenosti in višini 
sredstev je na voljo v razpisni 
dokumentaciji. Rok za oddajo 
vlog je petek, 7. oktober.

Razpis za štipendije
Zunaj je Javni razpis za dodelitev občinskih štipendij, štipendij 

za lokalno pomembne in deficitarne poklice ter nagrad za 
izjemne dosežke in uspehe. Na voljo so štiri štipendije za 
deficitarne poklice ter 10 občinskih štipendij za dijake in 
študente iz socialno in ekonomsko šibkih družin. Razpis je 
odprt do petka, 7. oktobra.

NAPOVEDUJEMO: RAZPIS ZA ODPRAVE MLADIH V TUJINO 
30. septembra bo objavljen tudi Javni razpis za sofinanciranje odprav mladih v tujino, 

namenjen posameznim mladim, ki so že opravili potovanje v tujino v obdobju od 1. 10. 2021 
do 30. 9. 2022, z namenom pridobivanja novih znanj ali z namenom izvajanja družbeno 
koristnih aktivnosti. Razpisna dokumentacija je na voljo na občinski spletni strani, prijave 
so mogoče do 14. 10. 2022. 
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Dušanka in Franc Kandus sta 
na svoji kmetiji v Vrtovinu začela 
rediti ovce pred 27 leti, kmalu za 
tem sta kupila tudi nekaj koz. 
Glas o njunih mlečnih izdelkih 
se je kmalu razširil naokrog, s 
prodajo nista imela težav. Zato 
sta vztrajala. Kmetija Kandus 
je danes ena od redkih kmetij v 
Vipavski dolini, ki nas oskrbujejo 
s svežim kozjim mlekom in z 
izdelki iz tega malce posebnega, 
zelo zdravega mleka.

Gospa Dušanka, zakaj ste se 
odločili, da boste redili samo 
koze?

Dolgo smo redili tudi ovce, a 
je postalo preveč naporno. Kozje 
mleko je bolj iskano. Ljudje ga 
kupujejo za dojenčke, pijejo ga 
astmatiki, tisti, ki so zboleli za 
rakom in tisti, ki želijo živeti 
zdravo. Vsa leta imamo stalne 
odjemalce svežega mleka.

Kozje mleko je torej zelo 
zdravo.

Ja, naši predniki so dobro 
poznali njegove lastnosti, ki 
vplivajo na zdravje. Tončka, 
moja soseda tu na tržnici, ki se 
razume na zelišča, rada reče, da je 
koza lekarna na štirih nogah. Saj 
veste, koza ni izbirčna, poje vse, 
kar doseže. Na naših pašnikih je 
veliko zdravilnih rastlin in tako 
pride marsikaj dobrega tudi v 
mleko.

Imajo zato izdelki iz kozjega 
mleka na različnih kmetijah 
različen okus?

Gotovo je nekaj na tem, krma je 
pomembna. Naše koze se stalno 
pasejo, le malo druge krme jim 
dodajamo. Letos smo jim zaradi 
suše morali dodajati več sena, 
večino hrane pa so našle na 
pašnikih. Zato je okus pašnika 
ostal. Za dober okus pa je zelo 
pomembna tudi čistoča pri molži 
in v sirarni.

Katere izdelke ponujate?
Imamo 13 koz sanske pasme, 

ki so dobre mlekarice. Tudi po 

štiri litre mleka na dan lahko da 
ena koza. Veliko mleka prodamo 
še svežega, iz preostalega pa 
izdelujemo sir, albuminsko 
skuto in jogurte. Sira ne staramo, 
prodajamo le kozji mehki sir.

Nam lahko date kak nasvet, 
kako naj uživamo vaše izdelke?

Najprej glede svežega mleka. Ko 
ga kuhate, ne sme zavreti, sicer 
izgubi veliko dobrih lastnosti. 
Počakajte le toliko, da naredi 
mreno, to je dovolj. Kozji mehki 
sir je odličen za narezke, lahko 
ga ponudite v oljčnem olju in 
primešate zelišča. Albuminsko 
skuto pa uporabite za kuhane 
štruklje.

Vas stranke pogosto prosijo za 
nasvet?

Ljudje se zanimajo, sprašujejo, 
saj iščejo zdravo hrano. Vsako 
leto več jih prihaja in vsako leto 
so mlajši.

Kako se počutite na 
prenovljeni Ajdovski tržnici?

Odlično. Moram povedati, 
da smo prodajalci na Ajdovski 
tržnici dobra družba, zelo se 
razumemo in to mi res veliko 
pomeni. Zato rada prihajam, 
od marca do oktobra, ko imajo 
koze mleko. Odkar pa mi je v 
Ajdovščini na voljo tudi hladilna 
vitrina, je vse še boljše. 

Odkritje dobro ohranjene 
arhitekture rimskodobne 
Ajdovščine (Castra, Fluvio 
Frigido) z bogato opremljenimi 
javnimi termami ter kvalitetno 
zgrajenim obzidjem in stolpom 
11 nadaljuje bogato zgodovino 
odkrivanja najdišča.

Pomembne arheološke 
raziskave v južnem delu Castre 
so potekale že v 80ih letih 20. 
stoletja ter v večjem obsegu v 
letih 2017 do 2019 ob izgradnji 
in oziroma rekonstrukciji 
infrastrukture na Prešernovi 
ulici in trgu pred Rustjevo hišo 
ter severno od Pilonove galerije, 
na Križajevem dvorišču. Že 
takrat je bilo ugotovljeno, da se na 
območju nahaja kompleks term, 
njeni temelji pa se nedvomno 
nadaljujejo tudi pod zidove 
Rustjeve hiše.

Trenutne arheološke raziskave 
pritličja Rustjeve hiše, ki potekajo 
od avgusta 2022 dalje, so obsegale 
raziskavo načina gradnje obzidja 
med stolpoma 10 in 11 ter potrdile 
lokacijo stolpa 11. Potrdile so 
dejstvo, da je bil prostor pred 
obzidjem (berma) tudi v smeri 
proti Hublju utrjen. 

Arheološke raziskave tik pod 
obstoječimi tlaki Rustjeve hiše 
pa so pokazale presenetljivo 
dobro ohranjene ostanke rimske 
infrastrukture, temelje in zidove 
kompleksa term. Izstopa odkritje 
stebričkov talnega gretja 
(hipokavst), sistema ogrevanja 
kakršen doslej znotraj Castre še 
ni bil raziskan. Stebrički so bili 
sestavljeni iz okroglih opek, ki 
so bile postavljene ena na drugo 
ter vezane z malto. Vsaka od 
opek je bila opremljena z žigom, 
ki predstavlja žig delavnice, kjer 
so bile opeke žgane. Tovrsten 
podatek je za arheologe zelo 
dragocen, saj omogoča razkriti 
njihov izvor. Tako zgrajeni 

stebrički so nosili dvignjena tla, 
ki so bila zgrajena iz keramičnih 
plošč. Na takšnih tleh lahko 
na podlagi odkritja številnih 
mozaičnih kock predvidevamo 
tudi mozaik. Manjše fragmente 
mozaika so arheologi odkrili tudi 
v ruševini objekta. Poleg dveh 
prostorov s talnim gretjem se je 
raziskal tudi kompleks bazenov, 
katerih notranjost je bila dobro 
zamazana z vodotesno malto. 
Na dnu enega od bazenov smo 
odkrili tudi odtok (cev), ki je 
omogočala njegovo izpraznitev.

Vsekakor nam arheološke 
raziskave že sedaj ponujajo 
izredne rezultate, ki nam bodo 
omogočali dodatno razumeti 
nastanek, razvoj in zaton rimske 
naselbine oz. cestne postaje 
Fluvio Frigido ter poznorimske 
utrdbe Castra. Prav tako bomo 
utrdili razumevanje vloge 
naselbine ob pomembni javni 
cesti via publica Aquileia–Emona. 
Drobne najdbe nam kažejo, da je 

bila Ajdovščina že v 1. stoletju 
pomembno regionalno trgovsko 
središče. Velik delež uvoženih 
dobrin v pozno rimskem 
obdobju (4. stoletje in prva 
polovica 5. stoletja) pa nakazuje 
pomembno, morda oskrbovalno 
funkcijo utrdbe Castra za del 
obrambnega sistema Claustra 
Alpium Iuliarum. Domnevo 
potrjuje arhitektura bogato 
opremljenih javnih term ter 
kvalitetno zgrajeno obzidje in 
stolpi. 

Avtor fotografij: Matija Lukić,
Skupina STIK

Da na mladih svet stoji, se 
dobro zavedamo tudi na Inštitutu 
za mladinsko politiko, kjer že 
četrto leto predano izvajamo 
program Mladost na burji. 
Program Občine Ajdovščina je 
v prejšnjem šolskem letu povezal 
več kot tisoč petsto otrok in 
mladih, ki so pod marljivim 
vodstvom učiteljev, vzgojiteljev in 
predstavnikov različnih ustanov 
ter organizacij iz lokalnega okolja 
aktivno udejanjili vrednote 
osebne in družbene odgovornosti, 
solidarnosti, samoiniciativnosti 
in podjetnosti ter zdravja. Otroci 
in mladi preko programskih 
aktivnosti na štirih področjih 

»Moja skupnost«, »Moj prijatelj«, 
»Moje zdravje« in »Moj poklic« 
odraščajo v aktivne, družbeno 
odgovorne posameznike s 
čutom do sočloveka in skupnosti, 
krepijo pripadnost lokalnemu 
okolju, raziščejo priložnosti na 
poklicnem področju in skrbijo 
za svoje zdravje.

Vsakodnevno se soočamo 
z nenehnimi spremembami 
na področju tehnologije 
in gospodarstva, v naravi 
in družbenih skupnostih. 
Neprestano se moramo prilagajati, 
da smo lahko kos vsem izzivom. 
Program Mladost na burji je 
usmerjen na sedanjost, in hkrati 
gradi trajnostno prihodnost naše 
skupnosti. Aktivnosti, v katere 
so vključeni mladi udeleženci 

krepijo vseživljenjsko učenje, ki je 
eden izmed temeljev trajnostnega 
razvoja. Otroci in mladi na svoji 
poti odraščanja spoznavajo 
različne skupnosti in v njih 
delujejo. Prva taka skupnost in 
osnovna celica družbe, iz katere 
izhajamo in se vanjo vračamo, 
je družina. Starši in skrbniki 
imamo veliko odgovornost, da 
živimo zgoraj omenjene vrednote, 
da ohranimo mladostno energijo 
in smo tako zgled svojim otrokom 
in prihodnjim generacijam.

E konom sk a  kom i s i ja 
Združenih narodov za Evropo 
(UNECE) je program Mladost 
na burji prepoznala kot primer 
dobre prakse za trajnostni razvoj 
v skupnosti.  V septembrski 
številki publikacije z naslovom 
»Vključevanje mladih v izvajanje 
izobraževanja za trajnostni 
razvoj v regiji UNECE« so 
objavili strokovni prispevek 
našega kolektiva, ki je vpet v 
izvajanje programa. Mladost na 
burji tako ustvarja priložnost za 
vseživljenjsko učenje, spodbuja 
prilagodljivost v nepredvidljivem 
svetu in inovativnost pri 
ustvarjanju sprememb za 
dobrobit skupnosti. Vključevanje 
mladih kot glavnih akterjev v 
procesu učenja za trajnostni 
razvoj ostaja ključen izziv vseh v 
naši skupnosti.

Naj burja dobrih sprememb 
zapiha skozi našo skupnost, 
naj mladi poletijo na krilih 
priložnosti! 

Urška Brežnjak

Stanislavu Bačarju je bilo v 
letošnjem letu posvečenih več 
dogodkov, vezanih na njegovo 
bogato zapuščino, tako iz področja 
raziskovanja fosilne dediščine, 
kot iz področja raziskovanja 
zgodovine naših krajev in ljudi 
ter predvsem dediščine obrti in 
industrije. Zagotovo pa je najbolj 
znan po bogati zbirki fosilov, ki 
šteje kar 10.000 primerkov. Sam je 
dobil šest edinstvenih primerkov, 
najdenih prvič na svetu, dva se po 
njem tudi imenujeta, in sicer dve 
korali Phacelophyllia bacari iz 
spodnje jure in Bacarella vipavica 
iz paleocena. Med pomembnimi 
najdbami so še tri korale, 
najdene na obronkih Trnovskega 
gozda (Protoheterastraea 
trnovensis, Apocladophyllia 
gozdensis in Heterastraea 
angelae), pa še posebna školjka 
(Pseudopolyconites slovenicus), 
prvič najdena nad Grgarjem. 
Njegova najljubša najdba pa 
je vsekakor korala Bacarella 
vipavica. Za svoja prizadevanja na 
področju zbirateljske dejavnosti 
je leta 2004 prejel častno 
Valvasorjevo priznanje, največje 
priznanje njegovemu delu pa sta 
omenjeni korali, ki sta v svetovno 
zgodovino odnesli tudi njegovo 

ime.
Na sprehodu skozi grajsko 

obzidje si je moč ogledati vse 
pomembne najdbe – gre za 
povečave originalnih primerkov, 
ki si jih lahko ogledate tudi v 

neposredni bližini, v muzejski 
zbirki Ajdovščina. Fosile je v 
objektiv ujel in fotografije podaril 
fotograf Stane Lokar. Razstava bo 
na ogled dober mesec dni.

Fotografije fosilov Stanislava 
Bačarja krasijo grajske panoje

Na poti skozi grajsko obzidje nas obdaja nova razstava, tokrat z motivi fosilov, ki jih je skrbno 
zbiral in raziskoval Stanislav Bačar. To je še en poklon v nizu obeležij ob 10. obletnici smrti 
uglednega bibliofila, zbiratelja fosilov in avtorja številnih knjig. V novembru se bodo v Društvu 
Matija Vertovec Bačarju poklonili tudi na jubilejnem 20. pohodu po Vertovčevih poteh.

Naj se sliši tvoj glas!
Letošnje evropsko leto mladih nagovarja mlade h krepitvi 

vrednot svobode, solidarnosti in priložnostmi trajnostnega 
razvoja. Komisija Evropske unije si v evropskem letu mladih 
z različnimi ukrepi prizadeva za kakovostno izobraževanje  
in sonaravni razvoj družbe. Zato vse mlade, tudi tiste z manj 
priložnostmi in mlade iz ranljivih in marginaliziranih skupin 
spodbuja, da pridobivajo ustrezna znanja in kompetence ter 
tako postanejo aktivni in ozaveščeni državljani in državljanke. 
Mladi bodo lahko podprli svoj osebni, družbeni, gospodarski in 
poklicni razvoj tako, da izkoristijo vse priložnosti, ki jih ponuja 
družba v domačem okolju in svetu.

Arheološke raziskave v Rustjevi hiši
Trenutne arheološke raziskave, ki jih izvaja ekipa arheologov Skupine STIK, potekajo v okviru 

vzpostavitve Rustjeve hiše kruha v centru Ajdovščine.

Aktivnost se izvaja v okviru operacije Prostor doživetij pekarske in mlinarske tradicije, ki jo 
sofinancirata Republika Slovenija in Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj. 

Portreti z Ajdovske tržnice:

Dušanka Kandus
"Kozje mleko je zdravo, sproti vse prodamo," z nasmehom 

pove Dušanka Kandus, med tem ko reže sir in ga ponudi v 
pokušanje. Izdelki iz kozjega mleka s kmetije Kandus so že 
20 let, od marca do oktobra, nepogrešljiv del ponudbe na 
Ajdovski tržnici. Pred leti so ponujali tudi izdelke iz ovčjega 
mleka, danes pa redijo le koze.

Urnik Ajdovske tržnice: 

Torek 8.00 – 13.00 

Četrtek 7.00 – 12.00

Sobota 7.00 – 12.00
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Zato vam tudi v novem šolskem 
letu ekipa Ljudske univerze 
Ajdovščina z več kot 50 zunanjimi 
strokovnjaki in številnimi 
partnerji ponuja več 100 različnih 
izobraževalnih aktivnosti ter 
oblik na več kot 10 različnih 
področjih. Organiziramo 
enkratne dogodke, delavnice, 
predavanja, razstave, kratke ali 
celo 180 urne tečaje in celoletne 
programe/projekte/podporne 
storitve v živo, na daljavo ali 
hibridno. Vsakdo se mora vsaj 
enkrat letno vprašati: »Kje imam 
znanje? Kaj se moram še naučiti, 
da bom bolje delal in živel?« 
Odgovore najdete tudi v našem 
novem katalogu, ki si ga lahko 
ogledate na www.lu-ajdovscina.
si ali ga brezplačno dobite na 
Stritarjevi ul. 1a. Naročite se na 
e Napovednik, ki vam mesečno 
prinaša novosti. Vabimo vas, 
da naredite KORAK naprej na 
Ljudski univerzi Ajdovščina. 

Poleg znanj, ki jih prinaša Letni 
program izobraževanja odraslih 
Občine Ajdovščina/LPIO, vam 
ponujamo vsebine v okviru 
splošnega izobraževanja. Izberite 
med jezikovnim področjem 
(brezplačne urice slovenščine 
za tujce; priprave na izpite in 
izpiti iz slovenščine A1 in A2/
B1; tečaji različnih evropskih in 
drugih tujih jezikov), področjem 
računalništva (četrtkove 
brezplačne računalniške urice; 
tečaji osnovne ali zahtevne 
uporabe računalnika/pametnih 
telefonov; uporaba socialnih 
omrežij in različnih aplikacij; 
programi za grafično oblikovanje; 
digitalna fotografija; spletni 
marketing in drugo), programi v 

Učnem centru Brje (od pomladi 
do jeseni 2023, predavanja in 
praktične delavnice za pridelavo/
predelavo sadja in zelišč, za 
trženje izdelkov na domu) ali 
študijskimi krožki (klekljanje; 
odziv na podnebne spremembe; 
industrija 5.0). 

Pridobite znanja in kompetence 
na izbranem poklicnem področju 
(november 2022 - usposabljanje 
za upravljalce avtodvigal/
avtožerjavov ali usposabljanje 
za upravljalce strojev v 
različnih podjetjih, marec 2023 
- usposabljanje za socialne 
oskrbovalce, za pridelovalce 
zelišč, za izdelovalce kruha, potic, 
peciva, testenin, za računovodje, 
za pomočnike natakarjev/
kuharjev, za skladiščnike ali 
drugo po dogovoru).

Obrtniki, mala in večja podjetja 
nam zaupajo izobraževanje, 
razvoj zaposlenih. Če nas še 
niste preizkusili, pokličite naše 
strokovnjake za razvoj kadrov. 
V sodelovanju z Zvezo ljudskih 
univerz Slovenije, kot del mreže 
22tih centrov Korak, nudimo 
bogate vsebine in storitve za 
razvoj kadrov v gospodarstvu/
organizacijah/društvih. Novosti 
najdete na www.lu-ajdovscina.si/
za-podjetja in na korak-kadri.si. 
V soboto, 1. oktobra, od 9.00 dalje 
pa vas pričakujemo na ajdovskem 
letališču, kjer bo že peta InCastra 
predstavila različne poklice, 
izdelke in omogočila poslovno 
mreženje ter družabno dogajanje. 

Mlade, od 15 do 26 let, ki 
potrebujejo karierno svetovanje, 
učno pomoč ali iščejo zaposlitev 
vabimo v PUM-O, projektno 
učenje za mlade. S pomočjo 

mentorjev in različnih aktivnosti 
se boste razvili/premagovali 
osebne ovire in stiske, uspešno 
zaključili šolanje ali se zaposlili. 

Erasmus+ in drugi nacionalni 
ali mednarodni projekti, ki jih 
izvajamo, vplivajo na ohranjanje 
kulinarične dediščine, na razvoj 
zelenega izobraževanja ali 
druga področja kot so zdravo 
prehranjevanje, dvig ravni 
računalniške in druge pismenosti, 
razvoj dejavnosti na kmetijah ter 
samooskrba. 

Brezposelni se, po dogovoru 
s svetovalcem, lahko vključijo v 
naše programe, ki so v Registru 
zunanjih izvajalcev programov 
aktivne politike zaposlovanja 
(APZ). Vsem še posebej nudimo 
brezplačno podporo ob 
izobraževanju (svetovanje za 
vaš karierni razvoj ali središče 
za samostojno učenje, kjer vam 

je na voljo uporaba računalnika, 
gradiv in podpora mentorja). 
Načrtno motiviramo za 
učenje in povezujemo (vsako 
pomlad z društvi in drugimi 
partnerji festival TVU – Teden 
vseživljenjskega učenja in Parada 
učenja; program s krajevnimi 
skupnostmi  za izobraževanje na 
podeželju - ZA VAS; drugo). 

Pridobivanje znanj, izkušenj in 
stikov vam omogočamo tudi skozi 
prostovoljstvo. Spodbujamo 
prenos znanja med generacijami 
(aktivno preživljanje prostega 
časa v Centru medgeneracijskega 
učenja/CMU - delavnice, 
aktivnosti za integracijo tujcev 
in za samopomoč).

Vsak mesec si v naši avli lahko 
ogledate nove razstave fotografov, 
slikarjev, kiparjev in rokodelcev 
iz širšega okolja. Ker gibanje 
rešuje marsikatero težavo, vas 

vsako sredo vabimo na pohode 
za dušo in telo.

Prav tako kot radi širimo krog 
naših udeležencev, vedno radi 
širimo tudi ekipo partnerjev 
in zunanjih sodelavcev Ljudske 
univerze Ajdovščina. Morda 
imate zanimive ideje ali bogata 
znanja na določenem področju 
in vas veseli prenašati znanje na 
druge? Pošljite nam predstavitev. 
Za poučevanje odraslih vas po 
potrebi predhodno usposobimo. 
Nudimo vam temeljna pedagoško 
andragoška znanja in izkušnje.  

Za vse informacije nas dobite 
na 05/ 36 64 750, 041 437 785. 
Sporočite nam na info@lu-
ajdovscina.si kakšen je vaš izziv. 
Vprašajte nas za ponudbo ali 
predlagajte izobraževanje po vaši 
meri. 

Helena Furlan, 
Ljudska univerza Ajdovščina

Potreba gospodarstva po 
samostojnih, samozavestnih, 
ustvarjalnih in kreativnih 
delavcih je vsak dan večja. Poleg 
tega se kaže tudi potreba po 
izkustvenem učenju. Regijska 
razvojna agencija ROD 
Ajdovščina je v okviru operacije 
LAS 'Medgeneracijski prenos 
znanja' organizirala večdnevni 
dogodek namenjen učencem 9. 
razredov osnovnih šol z območja 
LAS Vipavska dolina, ki pokriva 

območje občin Ajdovščina in 
Vipava. Dogodek 'Mladi in 
Castra' je ponudil bogato učno 
okolje, kjer so devetošolci prišli 
v neposreden stik s poklici in 
podjetniki, ki so jim na praktičnih 
primerih in na zanimiv način 
predstavili potrebne spretnosti 
in kompetence za opravljanje 
določenega poklica. 

Učenci so imeli možnost 
spoznati tehniške poklice 
s področja mehatronike, 
strojništva, elektrotehnike 
in računalništva, kjer so 
ustvarjali model električnega 
avtomobila, spoznavali vibracije 

elektromotorjev in izdelovali 
različne vrtavke s pomočjo 
CNC stroja. Pri poklicih, 
povezanih z živilsko tehnologijo, 
gastronomijo, hotelirstvom so 

se seznanili s poklici kuharja, 
natakarja, slaščičarja in v 
praksi ustvarjali s čokolado in 
spoznavali procese fermentacije 
ter merili vsebnost sladkorja 
v moštu. Poklici povezani s 
kmetijstvom, upravljanjem 
podeželja in krajine, ekologije, 
hidrologije in arboristike so bili 
v praksi prikazani s sajenjem 

dreves in prikazom dela ekologa 
in njegovi skrbi za okolje, ki jo 
je potrebno prenašati na mlajše 
generacije. 

Področja arhitekture, geodezije, 
šiviljstva in izdelave paletnega 
pohištva pa so bila prikazana na 
terenu, kjer so otroci podali ideje 
pri iskanju arhitekturnih rešitev 
območja 'obnova bivše vojašnice 
Srečka Kosovela' ter pripravili 
blazine za vrtno pohištvo, ki 
so ga izdelali iz palet. Vsak dan 
smo gostili tudi enega izmed 
lokalnih podjetnikov, s katerim 

so učenci opravili tudi intervju in 
reportažo ter tako spoznali poklic 
novinarja. 

Devetošolci se so tako skozi 
prakso spoznali z vsakodnevnim 
delom posameznega poklica, 
ki so se predstavljali na več 
lokacijah: na Območno obrtno 
podjetniški zbornici Ajdovščina, 
v mentorskem programu Garaža, 

v prostorih Ljudske univerze 
Ajdovščina ter na terenu in 
se na ta način do neke mere 
opolnomočili za izbiro poklica.

Aktivnosti se izvajajo v okviru 
operacije LAS Vipavska dolina 
Medgeneracijski prenos znanja, 
ki jo sofinancirata Republika 
Slovenija in Evropska unija s 
sredstvi Evropskega sklada za 
regionalni razvoj.

Mladi in Castra
V tednu med 19. in 23. septembrom 2022 smo na dogodku 

'Mladi in Castra' na Regijski razvojni agenciji ROD Ajdovščina 
gostili več kot 280 devetošolcev iz naslednjih osnovnih šol 
z območja LAS Vipavska dolina: Danila Lokarja Ajdovščina, 
Dobravlje, Šturje, Draga Bajca Vipava, Col in Otlica.

INCASTRINA zgodba se 
je začela pisati leta 2017, ko je 
Ljudska univerza Ajdovščina 
po naročilu Občine Ajdovščina 
v sodelovanju s partnerji 
prvič organizirala dogodek, 
na katerem so se predstavila 
ajdovska podjetja. Dogodek 
je bil zelo pozitivno sprejet, 
kar se je kazalo pri številčni 
obiskanosti dogodka. V letu 
2019 se je na prizorišču zvrstilo 
okrog 3000 ljudi, na osrednjem 
prizorišču se je na stojnicah 
predstavilo kar 45 različnih 

podjetij in društev. Sledilo je 
leto premora, vendar sta nas 
uspeh in priljubljenost dogodka 
motivirala, da nadaljujemo in 
pokažemo vse tisto, s čimer se 
lahko ponaša naše okolje. Tako 
je v lanskem letu prvič potekala 
v hibridni obliki, s celotedenskim 
virtualnim dogajanjem in 
zaključkom v živo na Lavričevem 
trgu. INCASTRA je postala že 
tradicionalen dogodek in prav 
vsi smo že z nestrpnostjo čakali, 
da bo potekala v takšni obliki, kot 
smo jo poznali. 

Stalnica prireditve bo vedno 
zabavna ekipa Radia Robin, ki 
bo poskrbela za povezovanje 
družabnega programa in domači 
Aeroklub Josip Križaj Ajdovščina, 
ki bo s poleti nad Ajdovščino 
poskrbel za dvig adrenalina med 
obiskovalci. Pester animacijski 
program bo razveselil naše 
najmlajše in sicer jih bo s 
fantastično čarovniško predstavo 
začaral in očaral nepozabni 
čarovniški mojster Jole Cole, 
otroci pa se bodo lahko ogledali 
tudi poučno vendar zabavno 

gledališko predstavo Miškinega 
gledališča. Poskrbljeno bo za 
čudovito profesionalno poslikavo 
obraza vseh otrok in animacijo za 
naše najmlajše: razne ustvarjalne 
delavnice, napihljivi gradovi, 
maskote, itd. . Naše brbončice 
bodo razvajale testenine iz 
Mlinotesta, Leone sladoled in 
čokoladne dobrote ter slastne 
pizze izpod rok Erika Dietza. 

Prizorišče bodo ogreli nastopi 
domačega plesnega kluba 
ADC, plesnega centra EL1 
Plesna scena in Studia Sport 
Pole Dance. Verjamemo, da 
bo letošnja Incastra krasen 
pokazatelj napredka ajdovskega 

gospodarstva, podjetništva in 
industrije. Dragi obiskovalci 
vseh generacij, želimo, da tudi 
vi občutite naše domače mesto 
Ajdovščino, kot gospodarsko, 
izobraževalno in kulturno 
središče, ki ne zaostaja več veliko 
za ostalimi naprednimi mesti v 
Sloveniji. 

Popestrite si prvo oktobrsko 
soboto in nas obiščite 1. oktobra 
2022, na ajdovskem letališču. 

Nasvidenje na INCASTRI! 
Nam že sledite? Spremljajte nas 

na Facebook in Instagram strani 
INCASTRE in na spletni strani 
www.incastra.si.

Naredi KORAK naprej na Ljudski univerzi Ajdovščina
Na področju dela, družbe in življenja nasploh se nam dogajajo vsakodnevne spremembe, ki zahtevajo prilagajanje in učenje. Kot sodoben center za izobraževanje 

odraslih na Ljudski univerzi Ajdovščina širimo znanje in spodbujamo vseživljenjsko učenje, razvoj posameznika, gospodarstva in skupnosti.

Dan ajdovske industrije in podjetništva - letos ponovno na 
Letališču v Ajdovščini

1. oktobra se dobimo na INCASTRI
Po dveletnem premoru zaradi epidemije, bo na Letališču Ajdovščina zopet oživela INCASTRA 

– Dan ajdovske industrije in podjetništva. 17. septembra smo Incastro zaradi slabega vremena 
morali prestaviti. Zatorej, dobrodošli v soboto, 1. oktobra 2022, da pobližje spoznate ajdovska 
podjetja in njihove izdelke oziroma storitve. Najboljše zgodbe se pišejo doma.
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Šolsko leto smo zaključili 
skupaj na dvodnevnem taboru 
na Kovku. Tako smo sredi junija 
učenci od prvega do osmega 
razreda in strokovni delavci 
odšli na Kovk. Udeležili smo se 
že tradicionalnega dvodnevnega 
poletnega tabora. Dobra odločitev 
je bil že pobeg iz vroče doline v 
hladno zavetje Gore. Poleg tega 
je bilo bivanje na Kovku poučno 
in zanimivo. Program tabora je 
bil natrpan: šli smo na Sinji vrh 
in do skakalnic, raziskali smo 

okolico, nabrali leskove palice in 
jagode, spoznavali gozd, izvedeli 
marsikaj novega o tabornikih, 
naredili svojo taborniško zastavo, 
kurili kres,pekli penice in si 
sami pripravili kosilo, večerjo, 
zajtrk ... Cel dan smo bili zunaj v 
naravi. Hiša na Kovku nam je bila 
všeč, saj je imela veliko prostora 
zunaj, kjer smo se lahko igrali, 
raziskovali in delali.

Učenci so si najbolj od vsega 
zapomnili spanje v veliki sobi, 

kjer so lahko zvečer klepetali s 
sošolci. 

Ob vrnitvi sosi zaželeli, da bi 
tudi naslednje leto šli na Kovk!

Učiteljice v OŠPP z NIS, 
CIRIUS Vipava

Vsak začetek je povezan z načrtovanjem, odpira pa tudi 
pričakovanja dijakov, staršev in zaposlenih. Letos bomo zato 
nadaljevali s krepitvijo digitalnih kompetenc zaposlenih 
z namenom povečanja aktivnega sodelovanja dijakov pri 
raziskovanju, preizkušanju možnosti ali iskanju rešitev ter 
ustvarjanju izdelkov in razmišljanju o njih. Vse to bo povezano 
s temami podnebnih sprememb, saj se zavedamo nič kaj 
optimističnih napovedi za Slovenijo in svet, ki jim bomo priča 
v bližnji prihodnosti. Zato bomo učitelji in ostali strokovni 
delavci v svoje učne načrte in vsakodnevno delovanje vnašali 
in opozarjali na teme, povezane s trajnostnim razvojem. Iskali 
bomo ideje in partnerstva v tujini, saj lahko le z izmenjavo 
izkušenj izboljšujemo lastno prakso. Letošnje šolsko leto nas 
čaka tudi velik investicijski projekt. Načrtujemo realizacijo 
celostne energetske prenove šole in dijaškega doma. Omenjeno 
bo vodilo k boljšemu zdravju in počutju ter racionalizaciji 
stroškov in prilagodljivosti pri izbiri energentov.

Da se zavedamo pomena znanja, veščin in spretnosti, smo v 
preteklosti na šoli že dokazali in to upravičili tudi z rezultati 
dijakov. Zato verjamemo, da bomo tudi v novem šolskem 
letu uspešni. 

ravnatelj Andrej Rutar, prof.

Vsak začetek je težak. Že 
v prvih dneh nam je postalo 
jasno, da bo na srednji šoli vse 
drugače, tudi težje, predvsem 
pa bomo krepili veščine, ki so 
nujno potrebne za naše nadaljnje 

družbeno in osebno delovanje. 
A čeprav je šele začetek te poti, 
se zavedamo, da je znanje ključ 
do uspe-ha. Veseli nas, da smo v 
zelo kratkem času spoznali nove 
prijatelje in da imamo veliko tem 
za pogovor. Če smo bili prve ure 
zelo mirni, tihi in  zadržani, pa 
smo se po nekaj dneh znotraj 
svojih razredov odlično ujeli in 
postali prava ekipa, zahvaljujoč 
tudi odličnim razrednikom ter 
občutkom sprejetosti, s katerim 
nas vsakodnevno obdajajo 
profesorji te šole. 

In kaj je bilo najtežje? Gotovo 
spoznati šolo in ugotoviti, kje 
je katera od učilnic. Za tiste, ki 

teden preživljamo v dijaškem 
domu, pa dočakati vsak petek 
znova, ko gremo domov. 

Pred nami so naporna štiri leta, 
a skoznje nas bodo opogumljale 
besede ravnatelja: »Na tej 
skupni poti bomo uspešnejši in 
zadovoljnejši, če bomo delovali 
skupaj, povezano, pripravljeni 
na konstruktiven pogovor.« 
Vemo, da nam bo tako lepše in 
tudi lažje. Veselimo se novih 
do-živetij in spoznanj, ko bomo 
krepili svojo srčnost, vedoželjnost 
in ustvarjalnost. 

Zala Prah in Isa Valič, 1. a, ter 
Rubi Mavrič in Nika Čotar, 1. č

Naša šola je ena redkih, ki 
»maturantski izlet« še vključi 
v svoj letni načrt in ga izvede v 
okviru šolskih dejavnosti, kot 
strokovno ekskurzijo. Ne gre sicer 
za ekskurzijo v klasičnem pomenu, 
saj tretješolci v dobrem tednu 
ne spoznavajo zgolj arheoloških 
in drugih znamenitosti zibelke 
evropske kulture, ampak sta 
vanjo vključena tudi sprostitev in 
zabava. In prav v tem pogledu je 
maturantska ekskurzija resnično 
svojevrsten preizkus zrelosti 
naših dijakov, ki v naslednjem 
letu pristopijo tudi k »zrelostnemu 
izpitu«, maturi. 

Kot učiteljica razredničarka 
sem se maturantske ekskurzije 
letos udeležila prvič in priznam, 
da odločitev ni bila lahka. Peljati 
»v svet« skupino sedemnajst- in 
osemnajstletnikov je pomenilo 
sprejeti veliko odgovornost. 
Toda moji odločitvi je botrovalo 
predvsem dejstvo, da nam je 
korona ukradla marsikatero 
možnost, s katero bi se povezali 
kot razred, predvsem pa se med 
seboj spoznali tudi z drugih 
plati, ne samo šolske. Pred 
štiriindvajsetimi leti sem na isti 
šoli sama doživela nepozaben 

maturantski izlet v Grčijo, zato 
sem si še toliko bolj želela, da 
bi ostal v lepem spominu tudi 
mojim dijakom. 

In tako sem se 1. julija ob enih 
zjutraj, prav tako vznemirjena 
in polna pričakovanj kot dijaki, 
znova odpravljala v Grčijo … 

Z dvonadstropnim avtobusom 
smo krenili proti Italiji, se spotoma 
ustavili v čudovitem San Marinu 
in v popoldanskih urah prispeli do 
Ancone. Približno štiriindvajset 
ur plovbe po Jadranskem morju 
je bilo pred nami do celinske 
Grčije. Večer smo preživeli na 
krovu, polni energije in v zelo 
sproščenem vzdušju. Med seboj 
smo se (bolje) spoznali ter spletli 
nekatere nove prijateljske vezi.  

Ko smo se naslednji dan 
prebudili, smo že pluli po grškem 
morju. Trajekt je svojo pot 
dokončal v popoldanskem času 
v pristanišču Patras. Odpeljali 
smo se v majhno mestece – Delfe, 
kjer smo v prijetni taverni okusili 
tradicionalno grško hrano, večer 
pa preživeli na prvi disko zabavi. 
Tempo v naslednjih dveh dneh 
je bil naporen. Vstajali smo 
zgodaj, da smo si lahko še pred 
pripeko žgočega poletnega sonca 
ogledali delfsko preročišče, Atene 
z znamenito akropolo, teater v 
Epidavru, Mikene …

Četrti dan popoldan pa se je 
pričenjal drugi, bolj sproščen del 
izleta, ki smo ga preživeli na otoku 
Zakintos. Vstajali smo pozneje, 
poležavali na čudovitih plažah, 
predvsem pa nas je tu večina tudi 
prvič izkusila nočno življenje, ki 
ga prej nismo poznali. 

Sedmi dan je bil v znamenju 
slovesa od Grčije. Pot proti Italiji 
je bila tokrat bolj umirjena, vzeli 
smo si čas za počitek, strnjevali 
vtise in se prijetno družili. S 
sirtakijem, ki smo ga ob prihodu 
v Ajdovščino zaplesali okrog 
avtobusa, smo staršem in drugim, 
ki so nas prišli počakat, sporočili, 
da je za tudi za nami čudovit 
maturantski izlet, ki ga zlepa ne 
bomo pozabili.

Dijakinja Nina Bajc, 4. a, 
in Alenka Vidmar, prof.

Krst je vsakoletna izkušnja, ki jo 
doživijo vsi dijaki iz prvega letnika 
gimnazije in predšolske vzgoje. 
Pripravimo jim ga četrtošolci, 
saj je prav, da najmlajše dijake 
v šolske klopi pospremimo tudi 
mi. Da ob krstu ne pride do 
nespoštljivih ali pretežkih iger, 
potek dejavnosti preverijo naši 
profesorji. Tako najstarejši dijaki 
prvošolcem pokažemo, da smo 
pilonovci odgovorni, spoštljivi 
ter prijazni eden do drugega.  

Ob pripravi smo sodelovali 
dva oddelka gimnazije ter trije 
oddelka predšolske vzgoje, zato je 
bila organizacija krsta kar precej 
zahtevna. Mnenja dijakov iz petih 
oddelkov je težko uskladiti, a 
pilonovci znamo stopiti skupaj, 
torej smo na koncu krst izpeljali 
tako, kot smo si ga želeli. 

Prvošolci so se ob pripravljenih 
dejavnostih zabavali, čeprav jih je 
bilo na začetku vidno strah tega, 

kar jih čaka. Zmagovalni razred 
je bil gimnazijski razred 1. b, ki 
je dokazal, da zaenkrat premore 
največ sposobnosti, vztrajnosti 
in iznajdljivosti. Ob nenehni 
spodbudi občinstva so svoje moči 
dobro združevali tudi ostali in 
nam pokazali, da bodo znali hoditi 
po poti ponosnih pilonovcev 
ter nadaljevati tradicijo svojih 
prednikov. Novince je na njihovo 
srednješolsko pot s spodbudnimi 
besedami pospremil tudi gospod 
ravnatelj, ki jim je med drugim 
povedal, da se bodo na šoli dobro 
počutili, če bodo izpolnjevali 
svoje naloge in si bogatili znanje, 
ki jim bo odpiralo pot v življenje.

Krst, kot ga poznamo na naši 
šoli, je odlična priložnost za 
spoznavanje prvošolcev, prijetna 
in zabavna oblika srečanja 
najstarejših in najmlajših 
pilonovcev, pripomore pa tudi k 
prijaznejšemu začetku šolanja, 
spoznavanju življenja na šoli, 
h kulturi sobivanja in dobrim 
medsebojnim odnosom.

Dijaki četrtih letnikov želimo, 
da bi bili naši najmlajši dijaki na 
poti, ki smo jo mi že uspešno 
prehodili, vztrajni, optimistični, 
prijazni, pošteni ter srčni, 
ustvarjalni in vedoželjni. Srečno!

Špela Menič, 4. č, 
in Teo Šinkovec, 4. b

Je tvoja prva jutranja misel namenjena peki slastnih čokoladnih rogljičkov ali hrustljavih žemljic?
Uživaš v pripravi dobre hrane? Neprestano iščeš novo znanje in ideje za svoje sladice?

V naših proizvodnih obratih v Ajdovščini, Novi Gorici, Škofji Loki in Kopru
se veselimo spoznati vse, ki vas zanima hrana, proizvodnja in delo v dobri

ekipi sodelavcev. Več informacij o delu pri nas, štipendijah in prijavi najdete
na povezavi na QR kodi in na naši spletni strani.

V našo sredino vabimo dijake različnih smeri in letnikov,
zato v šolskem letu 2022/23 razpisujemo

za smeri

pek – slaščičar – živilski tehnik
strojni tehnik – tehnik mehatronike
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Po vročem poletju je le nastopil 
prvi september, ki je za vsako šolo 
drugačen kot ostali šolski dnevi. Še 
posebno za učence, ki prvič stopajo 
čez šolski prag, je to dan, ki diši po 
nečem posebnem. Vstopajo v novo 
življenjsko obdobje in ker ne vedo, 
kaj vse jih čaka na teh poteh, so 
nekateri tudi še malo zadržani. 

Učitelji pa vemo, da se vsako leto 
tudi resnim in še malo zadržanim 
prvošolcem kaj kmalu razteza po 
obrazu iskriv nasmeh in se veselo 
pridružijo novim igram s sošolci 
in tudi novemu učenju. Veliko 
zanimivega že znajo povedati, zapeti 
pesmice in poznajo že marsikatero 
črko in številko. Nastopil pa je tudi 
čas, ko je veliko priložnosti, da sami 
poskrbijo za svoje potrebščine in 
opravijo različne naloge. Potrebno 
se je znajti v novi situaciji s sošolci, 
sodelovati in se prilagajati. Z dobro 
voljo je naše delo bolj uspešno in te 
nam res ne manjka, saj se skupaj v 

šoli dobro počutimo.
Učenci, ki sodelujejo v pevskem 

zboru Višaji, so zapeli šolsko himno 
Pridi, prijatelj in s pesmijo izrekli 
dobrodošlico novim učencem. S 
spodbudnimi besedami je starše in 
učence nagovorila tudi ravnateljica 
Irena Kodele Krašna. 

Učiteljica Damjana Urh je 
pripravila igrivo zgodbo, ki je 
prvošolce že na prvi šolski dan 
motivirala in popeljala v svet 
učenja. Skupaj z novimi sošolci 
so spoznali svoje učiteljice in tudi 
učilnice.

Naj iskriv nasmeh ostane in naj 
se želja, da bi uspešno skupaj stopali 
po poti in odkrivali nova znanja, 
krepi vsak dan skozi vse šolsko leto.

OŠ Danila Lokarja Ajdovščina

Sprejem prvošolcev

Kulturni sprejem 
prvošolcev

V torek, 13. septembra 2022, smo četrti letniki Srednje 
šole Veno Pilon Ajdovščina pripravili že tradicionalni krst 
prvošolcev. Novinci so se v prvih dneh držali bolj zase in 
ubirali svoje poti. Da bi jih bolje spoznali in sprejeli v družbo 
pilonovcev, smo jim četrtošolci v večnamenskem prostoru 
pripravili družabno srečanje, obogateno z igrami, zaprisego in 
našimi nasveti, kako najlažje čez vse izzive, s katerimi se bodo 
srečali v prihodnjih štirih letih. 

Maturantski izlet v Grčijo

Prvi koraki na poti k pilonovstvu
Prvi september je vedno poln pričakovanj, a letošnji je bil za nas prelomen. Postali smo dijaki 

Srednje šole Veno Pilon Ajdovščina. Zapustili smo osnovnošolske klopi, vse, kar nam je po-
znano, ter se pogumno in prestrašeno obenem podali vsak na svojo pot. 

Izzivom naproti Dvodnevni tabor na Kovku
V CIRIUS-u v Vipavi smo v preteklem šolskem letu izvedli veliko dnevov dejavnosti zunaj našega 

Centra za učence OŠPP z NIS. Tako so bili učenci prve triade v Ljubljani na lutkovni predstavi, v 
živalskem vrtu, plavali v morju, kolesarili na obali, se sankali, imeli terapijo s konjem na Brjah, 
pekli kruh na Planini ... Starejši učenci pa so si ogledali glasbeno-baletno predstavo v Ljubljani, 
obiskali zavetišče za zapuščene živali, bili v muzeju v Kobaridu ...
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V RKS – Območnem združenju 
Ajdovščina si prizadevamo, da 
bi bila znanja in veščine prve 
pomoči dostopna vsakomur, saj so 
ta pomemben gradbeni element 
k zagotavljanju osebne varnosti 
in varnosti lokalne skupnosti. V 
RKS smo obdobje med Svetovnim 
dnevom prve pomoči, 10. 9., in 
Svetovnim dnevom oživljanja, 16. 
10., razglasili za mesec prve pomoči, 
ko želimo znanje še posebno 
približati ljudem. Lepo vas vabimo, 
da se nam pridružite v Ložah v 
prostorih KS v soboto, 8. 10., ko 
bomo med 7.30 in 9.30 izvajali 

brezplačne meritve krvnega tlaka, 
sladkorja in holesterola v krvi, med 
9.30 in 11. uro pa bo potekal tečaj 
temeljnih postopkov oživljanja z 
uporabo defibrilatorja. V četrtek, 
13. 10., bo od 18. do 19.30 ure 
potekal tečaj temeljnih postopkov 
oživljanja z uporabo defibrilatorja 
v prostoru KS Slap. V ponedeljek, 
3. 10., pa bodo v prostoru PGD 
Col potekale od 17. do 18.30 ure 
brezplačne meritve krvnega tlaka, 
sladkorja in holesterola v krvi ter 
od 18.30 do 20. ure tečaj temeljnih 
postopkov oživljanja z uporabo 
defibrilatorja.        RK Ajdovščina

V juniju je dolgoletna 
prostovoljka Vera Kodrič iz 
Budanj praznovala rojstni dan 
(koliko jih šteje, ne bomo izdali), 
30-let odkar se je zaposlila kot 
tajnica v takratnem Zavodu za 
usposabljanje invalidnih otrok 
Janka Premrla Vojka v Vipavi in 
25-obletnico od upokojitve. Vse 
to je želela praznovati v družbi 
svojih dolgoletnih prijateljev 

s posebnimi potrebami, ki jih 
je ob zaposlitvi v tej ustanovi 
spoznala že kot osnovnošolce. Kot 
mladostniki so se potem preselili 
v Varstveno-delovni center v 
Vipavi. Kot sama večkrat omeni, 
jo je delo med otroki s posebnimi 
potrebami zelo zaznamovalo. Šele 
takrat se je začela zavedati, da v 
življenju največ pomeni zdravje. 
Ob upokojitvi se je od svojih 

prijateljev v zavodu zelo težko 
poslovila in tudi njim je bilo 
hudo, zato jim je obljubila, da 
bodo ostali še vedno v stikih in jih 
bo obiskovala kot prostovoljka. 
Ob obiskih jim je prinašala košare 
domačega sadja in ob praznikih 
razne druge dobrote. Zato jih je 
ob tej priložnosti povabila domov 
na pravkar zrele češnje, domače 
pecivo in sladoled. Hudo ji je 

bilo, da na srečanje ni bilo vseh 
oskrbovancev. Glede na to, da so 
v glavnem vezani na invalidske 
vozičke, je bilo nemogoče, da bi 
vse pripeljali s kombijem. Taka 
kot je, pa je hitro poskrbela, da 
so bili dobrot deležni tudi vsi tisti, 
ki so ostali v VDC. 

Hkrati je povabila tudi nekaj 
bivših sodelavk in dve sovaščanki, 
ki sta ji pomagali pri pripravi 
peciva in postrežbi. Naklonjeno 
nam je bilo lepo sončno vreme 
in v prijetni senci pod češnjami 

ter ob obloženi mizi je za 
veselo razpoloženje poskrbel še 
harmonikar Ivan Ferjančič. 
Nad srečanjem smo bili vsi zelo 
navdušeni, saj smo si imeli veliko 
povedati, se smejali in obujali 
spomine za vsa leta nazaj. Tri 
ure, ki so nam bile namenjene, 
so prehitro minile in že smo se 
morali posloviti. Bili pa smo 
soglasni, da se drugo leto spet 
srečamo in vse skupaj zaključili 
s skupno fotografijo, ki nam bo v 
lep in trajen spomin.             ST

Dogodek od leta 2007 
organizirajo Zdravstveni dom 
Slovenske Konjice, Zbornica 
zdravstvene in babiške nege 
Slovenije – Zveza strokovnih 
društev medicinskih sester, 
babic in zdravstvenih tehnikov 
Slovenije, Sekcija reševalcev v 
zdravstvu in Slovensko združenje 
za urgentno medicino. Dogodek 
sofinancira Ministrstvo za zdravje 
Republike Slovenije, ki Strokovno 
izobraževalno tekmovanje 
ekip nujne medicinske pomoči 
z Resolucijo o nacionalnem 
programu varstva pred naravnimi 
in drugimi nesrečami v letih od 
2016 do 2022 ter Načrtom varstva 
pred naravnimi in drugimi 
nesrečami za leto 2022 uvršča 
med sestavni del usposabljanja.

Tekmovalci lahko tekmujejo 
v kategoriji mobilne enote 
reanimobila (MoE REA), to 
je ekipa dveh reševalcev in 
zdravnika, in v kategoriji mobilne 
enote nujnega reševalnega 
vozila (MoE NRV), v sestavi 
dveh reševalcev. Za tekmovanje 
potrebujejo reševalno vozilo ter 
vso opremo za nudenje nujne 
medicinske pomoči, predpisano 
s Pravilnikom o službi nujne 
medicinske pomoči. Zaposleni iz 

Zdravstvenega doma Ajdovščina 
so tekmovali v obeh kategorijah.

Prvi dan tekmovanja se je začel 
z učnimi delavnicami, na katerih 
so sodelujoči ponovili in utrdili 
znanje iz izbranih tem nujne 
medicinske pomoči. Teoretično 
znanje so nato tekmovalci prenesli 
v prakso, kjer so na različnih 
deloviščih morali pokazati tudi 
dobro timsko delo. Najtežji del 
tekmovanja se je začel pozno 
zvečer oziroma ponoči, ko so 
ekipe nujne medicinske pomoči 
svoje medicinsko in tehnično 
znanje pokazale pri delu na 
terenu. Vsaka ekipa je tekom prve 
noči in celotnega drugega dneva 
morala oskrbeti poškodovane 
oziroma obolele na devetih 
različnih scenarijih, ki so bili 
časovno omejeni. Organizatorji 
so odlično opravili svoje delo, 
saj so pripravili zelo realistične 
scenarije z živimi statisti, ki so 
s pomočjo maskerjev dajali vtis 
pravih pacientov. Za izvedbo 
invazivnejših postopkov so 
tekmovalci uporabljali lutke. Med 
scenarijem so naprimer ekipe 
morale oskrbeti novorojenčka 
v romskem naselju in večje 
število poškodovancev, ki so se 
zastrupili na zabavi v gorski koči. 
Prav na teh scenarijih sta ekipi iz 
ajdovskega zdravstvenega doma 
pokazali najbolj pravilno oskrbo. 
Svoje znanje so na koncu morali 
pokazati tudi na pisnem testu. 

Reševanje posameznega 
scenarija je potekalo pod 
budnim očesom treh sodnikov, 
ki točkujejo postopke na podlagi 
ocenjevalnih zapisnikov in tako 
zagotavljajo čim bolj objektivno 
končno oceno. Sodniki, ki 
sodijo ekipam nujne medicinske 
pomoči, so iz vrst zdravnikov in 
diplomiranih zdravstvenikov. 

Vsako ekipo tekmovalcev se je pri 
opravljanju naloge tudi snemalo, 
kar kasneje služi predvsem v 
izobraževalne namene, hkrati pa 
zagotavlja podlago za objektivnost 
pri ocenjevanju. Ekipe nujne 
medicinske pomoči so za 
komunikacijo na tekmovanju 
uporabljale radijske postaje, na 
tekmovanju je sodelovala tudi 
Dispečerska služba zdravstva 
Slovenije.

Na razglasitvi najboljših 
ekip sta izvrstno 3. mesto v 
kategoriji MoE NRV dosegla 
ajdovska reševalca Anej Kodele 
in Domen Slukan. V kategoriji 
MoE REA pa je ajdovska ekipa 
v močni konkurenci zmagala, 
drugo mesto je pripadlo ekipi 
s Ptuja, tretja je bila ekipa iz 
Celja. Zmagovalno ekipo iz 
Zdravstvenega doma Ajdovščina 
so sestavljali zdravnica Petra 
Beravs ter reševalca Kristjan 
Bizjak in Jure Krašna.

Odlična uvrstitev ajdovskih 
ekip je nov dokaz strokovne 
podkovanosti in usklajenosti 
ekip nujne medicinske pomoči, 
ki delajo v Zdravstvenem domu 
Ajdovščina. 

Manca Opeka

Ker ugotavljamo, da kljub 
vzpostavljenim varovalnim 
mehanizmom, elektronska pošta 
postaja vse bolj »onesnažena« z 
raznimi neželenimi sporočili, 
ki predstavljajo varnostno 
grožnjo, smo se odločili, da vso 
elektronsko komunikacijo s 
pacienti popolnoma usmerimo 
na uporabo spletne rešitve 
doZdravnika.

Spletna rešitev doZdravnika 
je preizkušen način varne in 
enostavne komunikacije pacienta 
z osebnim zdravnikom. Omogoča 
vam, da na varen način kadarkoli 
v dnevu, tudi izven uradnih 
ur ambulante, sami naročite 
podaljšanje recepta, napotnice, 
bolniškega staleža ali osebnemu 
zdravniku pošljejo sporočilo (tudi 
s priponko). Spletna rešitev sicer 
omogoča tudi naročilo na pregled 

pri osebnem zdravniku, vendar 
je ta funkcionalnost trenutno 
izključena.

Če pri aktivaciji spletne rešitve 
doZdravnika potrebujete pomoč, 
pošljite elektronsko sporočilo na 
e-naslov podpora@dozdravnika.
si ali pokličite na telefonsko 
številko 04/ 600 76 00.

Vabimo vas, da obiščete spletno 
stran Zdravstvenega doma 
Ajdovščina www.zd-ajdovscina.
si, kjer najdete vse potrebne 
informacije o aktivaciji in uporabi 
spletne rešitve doZdravnika.

Zdravstveni dom Ajdovščina

Prevzem gradbenih odpadkov v CERO Ajdovščina Imenitna dosežka reševalcev 
Zdravstvenega doma Ajdovščina

Na pobočjih Rogle je med 15. in 17. septembrom potekalo 14. Strokovno izobraževalno 
tekmovanje ekip nujne medicinske pomoči. V zahtevnih vremenskih razmerah sta na 
tekmovanju sodelovali tudi dve ekipi iz Zdravstvenega doma Ajdovščina in se obe odlično 
odrezali, saj sta osvojili 1. in 3. mesto.

Varna in enostavna e-komunikacija z 
osebnim zdravnikom v Zdravstvenem 
domu Ajdovščina

doZdravnika

Scabiosa je rodovno ime 
grintavca. Scabies je latinski 
Izraz za krasto/grinto. Nekatere 

vrste tega rodu imajo grobe 
liste. Včasih so zel in korenino 
poljskega grintavca uporabljali 
pri kožnih boleznih. Vrstno ime 
graminifolia se nanaša na ozke, 
srebrnkaste, travi podobne liste. 
Svetlo vijoličaste cvetne glavice 
pozno poleti krasijo proti morju 
obrnjena travnata pobočja 
visokih kraških planot od Čavna 
do Nanosa, raste pa tudi na 
Goriškem.

Irena Breščak, PD Ajdovščina

Čavenske rožice - Scabiosa graminifolia

Travnolistni grintavec 

Prostovoljstvo je njen način življenja

Komunalno stanovanjska družba je 
registrirana tudi kot zbiralec gradbenih 
odpadkov. Zbiramo jih v okviru Centra 
za ravnanje z odpadki (CERO) Ajdovščina, 
pod Dolgo Poljano. Oddaja gradbenih 
odpadkov je plačljiva, cenik je dostopen na 
naši spletni strani www.ksda.si. Za ostale 
informacije glede prevzema pa lahko 
pokličite  041 277 622.

V CERO Ajdovščina lahko ločeno 
oddate naslednje gradbene odpadke:

• mineralne gradbene odpadke (opeka, 
omet, strešniki, keramične ploščice, beton, 
kamenje)

• gips plošče
• izolacijske materiale
• zemljo in kamenje
• azbestne odpadke

Azbestni odpadki morajo biti ob 
dovozu v CERO zloženi na euro paleto 
in večkrat oviti s folijo. Ustrezna paleta je 
zelo pomembna, ker je potrebno azbestne 
odpadke, preden končajo svojo pot na 
odlagališču, večkrat preložiti. V kolikor 
pa imate manjše kose azbestnih odpadkov, 
jih lahko spakirate v vreče. 

Ker naše odlagališče odpadkov ni 
več aktivno, moramo poskrbeti, da se 
vsi zbrani gradbeni odpadki oddajo 
v obdelavo drugemu obdelovalcu ali 
odstranjevalcu odpadkov oziroma 
se predelajo v sekundarni gradbeni 
material. V letošnjem letu smo prvič 
izvedli obdelavo gradbenih odpadkov 
na območju CERO s pomočjo zunanjega 

obdelovalca. Pridobili smo recikliran 
agregat, primeren za nasipe in zasipe. 
Občanom in pravnim osebam je na voljo 
brezplačno, po predhodni najavi.

Izjeme za gospodinjstva
Ker se v gospodinjstvih pogosto 

pojavljajo manjše količine gradbenih 
odpadkov, smo omogočili občanom, da 
določene frakcije gradbenih odpadkov, v 
količini avtomobilske prikolice, oddajo 
brezplačno kar v zbirnem centru. Tako 
lahko v zbirni center pripeljete mineralne 
gradbene odpadke, zemljo in gips. Ti 
odpadki se posebej ne tehtajo.

Poleg količin iz zbirnega centra lahko 
gospodinjstvo odda letno brez doplačila do 
3500 kg mineralnih gradbenih odpadkov 
ali zemlje in kamenja ter do 500 kg 
azbestnih odpadkov. Večje količine 
odpadkov zaračunamo po veljavnem 
ceniku. Pripeljani odpadki se stehtajo in 
evidentirajo na določeno gospodinjstvo.

Pomembno! 
Če gradbenih odpadkov v CERO 

ne pripeljete sami, potrebuje izvajalec 
gradbenih del ob dovozu vaše pooblastilo, 
da se odpadek lahko evidentira na vaše 
gospodinjstvo. V nasprotnem primeru 
bomo odpadek evidentirali na izvajalca 
gradbenih del. Obrazec »Pooblastilo 
za oddajo gradbenih odpadkov iz 
gospodinjstva« dobite na naši spletni 
strani www.ksda.si ali v zbirnem centru.

Za večje količine gradbenih odpadkov, 

lahko odvoz naročite komunali, ki vam 
bo dostavila 7 m3 kontejner. Za odvoz, 
ki znaša 41,84 €, pokličite 031 302 985. 
Za naročilo odvoza boste potrebovali 
številko vašega odjemnega mesta, ki jo 
najdete na položnici za plačilo komunalnih 
storitev.

Pozor!
V času dežurstva, v ponedeljek in petek 

po 15. uri ter v soboto med 8. in 15. uro, 
deluje na območju CERO le zbirni center, 
ki je odprt izključno za fizične osebe in 
prevzem komunalnih odpadkov. 

Zaradi varnosti in pretočnosti prometa 
imamo v zbirnem centru urejeno krožno 
pot, označeno z rumenimi puščicami, ki 
jo moramo dosledno upoštevati. Da bi z 
avtomobilom ali traktorjem v zbirnem 
centru čim manj krožili, je pomembno 
da pridemo v zbirni center pripravljeni. 
Svetujemo vam, da odpadke že doma ločite 
po materialih v različne vreče ali vedra in 
jih naložite na različna mesta v vozilu ali 
prikolici. Prepuščanje odpadkov bo tako 

potekalo hitreje in bolj varno. Po oddaji 
odpadkov zapustite območje centra v 
najkrajšem možnem času. 

Pravilno ločeni odpadki so pogoj za 
kakovostne reciklate in nadaljnjo obdelavo. 
V kolikor niste prepričani, kam odložiti 
odpadek, vprašajte za pomoč zaposlene, 
ki vam bodo z veseljem pomagali. 

Pri gradbenih delih, rekonstrukciji, adaptaciji, obnovi ali odstranitvi objekta nam nastanejo gradbeni odpadki, ki 
NE SODIJO med komunalne odpadke, ki jih zbira izvajalec obvezne občinske gospodarske javne službe. Odpadke iz 
gradbeništva prevzemajo zbiralci gradbenih odpadkov. 

Pravilno pakirani azbesti odpadki

Delovni čas zbirnega centra
PONEDELJEK 7:00 – 17:00
TOREK 7:00 – 15:00
SREDA 7:00 – 15:00 

ČETRTEK 7:00 – 15:00 

PETEK 7:00 – 17:00 

SOBOTA 8:00 – 15:00
NEDELJA in PRAZNIKI ZAPRTO

Osvežimo znanje prve pomoči
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Ajdovščina je živela v poletju! 
Prireditve so bile lepo obiskane, 
slišale so se lepe besede, videli so 
se nasmejani obrazi . Cilj je bil 
dosežen! V centru Ajdovščine je 
bilo lepo ... Na trgu so se zbirali, 
družili in uživali domačini ter 
ostali.

Tako je sredi junija Ajdovščino 
preplavilo otroško rajanje, mamice 
ter očki z vozički, nasmejani 
starši z malčki ter pisane družine 
otrok vseh starosti. Vreme je bilo 
obiskovalcem naklonjeno, vse je 
potekalo po planu.

V soboto dopoldan so otroci 
aktivno preživljali prosti čas s 
športnim in družabnim igrami 
ter plesom, v večernem delu tople 
sobote se nam je predstavila 
Plesna šola Cigoj s plesalci 
latinskoameriških ter standardnih 
plesov. Nedeljo so nam popestrili 
Mali-Bu ter Katja Dance Company 
z glasbeno plesno animacijo, ko 
pa se je sonce začelo pripravljati 
k počitku, je Ajdovščini Plesni 
center ADC poklonil plesno 
poslastico. Pripravili so nam dve 
urni spektakel plesov različnih 
stilov in pokazali znanje plesalcev 
vseh generacij. Zaplesale so 
najmlajše baletke, vrtčevski otroci, 
najstarejše, tako imenovane zlate 
dame, vse generacije vmes, najbolj 
pa so navdušile seveda tekmovalne 
skupine, ki s ponosom zastopajo 
ADC ter Ajdovščino po Sloveniji 
ter v tujini.

V soboto, 9. julija, so v 
dopoldanskem času na Lavričevem 
trgu odmevali zvoki bobnov, tolkal 
in ostalih različnih instrumentov iz 
poznanih ali nepoznanih koncev 
sveta. Vsakega zainteresiranega, pa 
naj bo to mali otročiček ali odrasla 
oseba, je Gal Furlan (glasbeni 
umetnik iz Lokavca) prijazno 
pozdravil ter z veseljem delil znanje 
in inštrumente, da so se lahko 
zabavali in poizkušali v novih ali 
pa nekaterim tudi že poznanih 
glasbenih vrlinah. Z glasbili torej 
niso rokovali samo otroci temveč 
tudi odrasli - bilo je to jutro polno 
zanimivih zvokov in povezovanja 
z glasbo.

V večernem delu je plesna 
predstava 'Objemi drevo' Katja 
Dance Company predvsem 
mlajšim otrokom, seveda pa tudi 
vsem ostalim, polepšala dan. Zelo 
zabavno je bilo!

Nedeljski dan je z zabavno 
animacijo odprla ena in edina 
Lucija Čirović, prva slovenska 
ventrilokvistka. Njene sposobnosti 
segajo skoraj do meja nemogočega. 
S svojimi lutkami, glasom in 
neverjetno animacijo je zabavala 
in do solz nasmejala različne 
generacije. Čeprav se morda sliši 
smešno - toda tisti, ki so jo videli, 
so potrdili, da je neverjetna in da že 
komaj čakajo naslednjo predstavo. 

Večer poletne nedelje so 
popestrile plesalke ADC: Nina, 
Lana in Alice, ki so z veseljem 
prebrale, zaplesale in uprizorile 

pravljico (in pesmice v njej) - 
'Zgodbo, ki se je morala zapisati 
v pravljico' domačinke Katjuše 
Kosovel. Otroci so sodelovali in po 
obrazih sodeč zelo uživali, nato pa 
tudi zaplesali in še prisluhnili Nini 
Kosovel, ki je zablestela ob zvokih 
dveh kitaristov.

Večer je bil lep, trg je živel, 
kramljali in družili so se ter veseli 
in v pričakovanju novih dogodkov 
in dogodivščin zadovoljno odšli k 
počitku.

V zadnjem avgustovskem 
vikendu se je v sobotnem jutru 
predstavila priznana kiparka in 
slikarka Anja Kranjc iz Vrhpolja. 
Otroke je povabila k ustvarjanju 
iz gline na temo 'morske živali'. 
S svojimi sposobnostmi so jo 
presenetili in povabila jih je v svoje 
tečaje.

V večernem delu se je dogajanje 
zaradi vremenskih razmer 

prestavilo v Dvorano prve 
slovenske vlade, kjer so izvedli 
dogodek 'Wajdušna ima talent'.

Zmagovalki šova sta postali 
Amelie Zerezghi ter Doroteja Rojko 
s plesno točko, s katero uspešno 
zastopata Ajdovščino in ADC na 
različnih tekmovanjih doma in v 
tujini.

Zmagovalki sta dobili pokal, 
ostali pa tolažilne nagrade. Za vse 
je bila to lepa izkušnja, ki bi jo bilo 
vredno ponoviti in nadgraditi, zato 
organizatorji pozivajo Ajdovce, da 
za prihodnje leto pripravijo svoje 
točke vsi, ki bi želeli svoje talente 
deliti s širšo množico.

V nedeljo zjutraj je otroke in tudi 
starše akademska slikarka Nina 
Zuljan popeljala v čarobni svet 
slikarstva in pravljične umetnosti. 
Otroci so pri Nini pridobili veliko 

novega znanja in domov odnesli 
čudovite izdelke.

Večer se je na Lavričevem trgu 
zaključil z izmenjevalnico otroških 
oblačil, poslikavo obraza za otroke 
ter sejmom kjer so se predstavili 
Narzeli, Maže moje mame, 
Loredana Binkar, Nina Zuljan ter 
ADC. 

S tem dogodkom se je zaključil 
še zadnji sklop prireditev Poletje 
je … za otroke. Uspešen, prijeten 
in lepo obiskan. Organizatorji se 
želijo zahvaliti vsem sodelujočim, 
tako izvajalcem kot obiskovalcem 
in seveda Občini Ajdovščina, ki je 
projekt finančno podprla.    N. N.

Nedeljsko jutro, umito in sveže. 
Osameli oblaki so se še sprehajali 
po nebu, vendar žareča krogla na 
vzhodu je napovedovala lep dan. 
Lokomotiva s prepolnimi vagoni 
je rezala mrzel zrak po Soški 
dolini. Bohinjske gore so se že 
pokrile z belo kapo.

Pohodniki smo se, pod okriljem 
Planinskega društva Ajdovščina, 
namenili v Zakojco, kajti KTT 
Društvo Baška dediščina je 
organiziralo 12. Pohod po 
Bevkovi poti. 

V Hudajužni se nas je zbralo 
veliko pohodnikov iz različnih 
krajev. Organizatorji so nam 
pripravili tople besede in sladek 
pozdrav. Hitro smo zagrizli 
kolena in jo mahnili proti 
cilju. Pot so nekajkrat prekinili 
domačini, ki so nam prebrali 
odlomke iz Bevkovih črtic, torej 
lepota narave in prijaznost ljudi 
sta nas spremljali cel dan.

Bevkova domačija je bila 
praznično odeta. Zastavi 
sta pozdravljali praznik in 
pohodnike, ki smo prišli iz 
različnih smeri. Tudi gorečke so 
se bohotile na majhnih oknih, 
skozi katera je Bevk kot otrok 

opazoval naravo, posebno v 
snežni odeji.

V notranjosti hiše, pri 
Volarjevih, so bili razstavljeni 
predmeti iz pisateljevega otroštva. 
Posebno mesto je imel čevljarski 
stol, kajti pri Volarjevih se je več 
rodov vlekla dreta. Tudi tega dne 
nas je pričakal čevljar iz Poljanske 
doline in nam predstavil svoje 
delo. Soba s pisateljevimi deli je 
dokazovala bogat pisateljev opus.

Kulturni program je dihal 
domačnost, veselje in ljubezen do 
slovenske zemlje in slovenskega 
jezika. 

Bevkov kruh iz krušne peči, z 
zaseko namazan, je bil plačilo za 
našo pot.

Ko sem se ustavljala pri 
Bevkovih delih, se mi je v 
mislih slikala podoba čokatega 
pisatelja s črnim klobukom, 
s širokimi krajci, in v črnem, 
daljšem plašču, ki je z velikim 
veseljem obiskoval učence po 
različnih šolah Slovenije, tudi v 
primorskih šolah je bil pogosto 
gost, in učence je navduševal za 
branje. Nagovarjal jih je s svojimi 
vragolijami, toplino in domišljijo, 
ne nazadnje tudi z lepim jezikom. 

Na šolah je bil vedno praznik ob 
njegovem obisku, podeljeval je 
namreč bralne značke pridnim 
bralcem.

Težko razumemo, da ne more 
njegova beseda nagovoriti tudi 
današnjih učencev, zato smo si 
tudi naslov letošnje poti - BEVK 
IN MLADI - razlagali vsak po 
svoje. Menim, da imajo Bevkovi 
pastirci, Lukec, Tonček in … 
tudi današnjemu bralcu povedati 
marsikaj zanimivega, veselega iz 
pisateljevega življenja, saj kar 36 
črtic govori o njegovem otroštvu, 
ki je bilo veselo in žalostno, kakor 
je naneslo. Sočen jezik, bogata 
domišljija in mnoge otroške 
vragolije bi lahko polepšale 
otroštvo tudi marsikaterega 
današnjega otroka.

Ko se je poslavljal dan, smo 
zapuščali Baško grapo, ozek 
in stisnjen svet med Petrovim 
Brdom in Bačo pri Modreju. Svet 
je vseskozi ujet v varno naročje 
gora, na eni strani pod Bohinjsko-
Tolminske gore, na drugi pod 
Porezen, Kojco in Šentviško 
planoto.

Irena Šinkovec, PD Ajdovščina

Tradicionalna gasilska parada 
sosednjih in prijateljskih društev 
ter nekaterih poklicnih enot je 
bila prava popestritev dogodka 
za množico obiskovalcev. 
Slovesnosti so se udeležili številni 
visoki gostje, predstavniki oblasti 

in samega gasilstva.
Predsednik društva Zoran 

Žgur je na slikovit način 
predstavil pomen 130 let 
neprestanega prostovoljnega 
dela, ki ga povezujejo pogum, 
požrtvovalnost in nesebična 

pomoč. Na posebni preizkušnji so 
bili gasilci v zadnjem letu, zlasti v 
zadnjem obdobju velikega požara 
na Krasu. Njihovi člani so ob 
različnih požarih opravili več kot 
tisoč ur prostovoljnega dela. Še 
posebej ga veseli, da je v njihovih 
vrstah izjemno veliko mladine.

V imenu župana, ki se zaradi 
bolezni ni mogel udeležiti slavja, 
je spregovoril predstavnik občine 
Alojz Durn, ki je prepričan, da 
bi bili predniki, ki so dejavnost 
pričeli pred 130 leti, izjemno 
ponosni na današnje gasilstvo v 
tem lepem kraju.

Osrednji gost sobotne prireditve 
je bil minister Marjan Šarec, ki 
je vse gasilce pohvalil ob gašenju 
največjega požara v zgodovini 
Slovenije, kjer so bili v prvi vrsti 
tudi podnanoški prostovoljci. 
»Slovenska gasilka in gasilec 
dobro vesta, kaj je predanost in 

tovarištvo. Gasilci namreč gredo 
tja, od kjer drugi bežijo – in k 
sreči se je izšlo brez človeških 
žrtev. Za to pa je zaslužna tudi 
dobra opremljenost, ki se je v 
zadnjih letih zelo izboljšala.«

Ob slovesnem prevzemu novega 
vozila je domači župnik Tomaž 
Kodrič povedal, da ga je ob 
velikem požaru na Krasu najbolj 
pretresla fotografija gasilca z 
rožnim vencem v roki. Tudi sam, 
kot se je izrazil, bo ostal njihov 
podporni član v molitvi.

Sobotno slovesnost, ki se je 
nadaljevala z zabavo, so popestrili 
godbeniki iz Vrhpolja, posebne 
pozornosti pa so bili deležni 
gasilci s prikaznimi vajami. 

Gosti iz Cerknega so razvili 
znamenito pahljačo, domačini pa 
dve prostostoječi lestvi, iz katerih 
so v pozdrav zleteli golobi.

Dan pred tem se je v Podnanosu 
odvijala slavnostna akademija, 
ki so se je med drugim udeležili 
Predsednik Gasilske zveze 
Slovenije Janko Cerkvenik, 
predsednik severnoprimorske 
zveze Jože Dakskobler ter 
podžupanja Sonja Lukin. Na 
slavnostni akademiji je društvo 
prevzelo Zlato plaketo Gasilske 
zveze Slovenije, vodstvo društva 
pa je ob 130 letnici svojim 
zaslužnim članom podelilo 
posebna priznanja in druge 
častne listine.           Ivan Seljak

130 let gasilstva v Podnanosu
V Podnanosu se je 27. avgusta odvijala slovesnost ob praznovanju 130. obletnice tamkajšnjega 

prostovoljnega gasilskega društva, ki je po novem tudi nosilec visokih priznanj, Gasilske zveze 
Slovenije in Civilne zaščite Slovenije.

Bevkova Zakojca je praznovala

V AJDOVŠČINI 100 m OD EUROSPINA

KVALITETNA KERAMIKA - UGODNE CENE 
HITRA DOSTAVA - POLAGANJE KERAMIKE 

Tel.: 041/537 950
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Poletje je … za otroke – prireditev, ki je navdušila!
Plesni center ADC je v letošnjem letu aktivno deloval v različnih projektih. Tekmovalci so zastopali Slovenijo na evropskem prvenstvu, rekreativni plesalci so 

plesali preko Zavoda za šport, hkrati pa so tri vikende razveseljevali v samem mestnem jedru z dogodki 'Poletje je … za otroke'.

V sredo, 7. septembra, so ajdovski 
in vipavski socialni demokrat začeli 
resnejše priprave za lokalne volitve, 
ki bodo 20. novembra ter volitve 
v Državni svet RS, ki bodo tri dni 
kasneje. Novice: v obeh občinah bo SD 
kandidirala s samostojnimi listami za 
člane občinskih svetov. V Ajdovščini 
bo stranka imela svojega kandidata 
za župana Tadeja Beočanina, v Vipavi 
se dogovarjajo za podporo skupnemu 
kandidatu za župana. Kandidat za 
državnega svetnika je postal Mitja 
Tripković. 

Na sestanku so določili tudi delegate 
in goste na kongresu stranke SD 
Socialni demokrati, ki bo 8. oktobra 
na Ptuju, kjer se bo ajdovski župan 
Tadej Beočanin med 438-imi delegati 
potegoval za podpredsedniško mesto 
stranke SD.

Sestanek je vodil mag. Miloš Bizjak, 
ki mu je potekel mandat na mestu 
predsednika Območne organizacije 

SD Ajdovščina-Vipava. Sam bo še 
naprej vodil Občinsko organizacijo 
SD Vipava, predsednik Območne 
organizacije SD Ajdovščina pa je 
soglasno postal Mitja Tripković, ki 
pravi: »Seveda sem imenovanja in 
kandidature vesel, še posebej zaradi 
dejstva, ker imamo socialni demokrati 
kaj pokazati v naši dolini, naše delo v 
dveh preteklih mandatih ocenjujem 
kot zelo uspešno. Še najbolj pa sem 
vesel prijateljskega vzdušja med nami 
ter pripravljenosti k sodelovanju naših 
članov in podpornikov, ki jih, upam, 
na bomo razočarali tudi v bodeče.«

Socialni demokrati v 
pripravah na volitve
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Društvo za oživljanje naravne 
in kulturne dediščine, krepitev 
sozvočja človeka z naravo ter 
promocijo neinvazivnega turizma 
Praprot je društvo, ki je nastalo 
iz prijateljskih vzgibov in želje 
po soustvarjanju v naravi na 
neinvaziven način. Društvo ima 
v najemu del občinskega zemljišča 
med Črničami in Malovšami, ki je 
del Gojaške gmajne. Neokrnjena 
narava, lepota področja, dostopnost, 
številne naravne danosti, kjer 
kraljuje kamenje,vse to je privedlo 
do zamisli, da se na področju 
postavijo kamniti labirinti. 
Začetki segajo v leto 2012, ko je bil 
postavljen prvi labirint – Labirint 
povezanosti (Merkur). Gradnja se 
je izvajala v obliki ustvarjalnice, 
na kateri so sodelujoči skupaj 
soustvarjali podobo labirinta. 
Labirinti so nastajali in kmalu 
je območje dobilo ime - Dežela 
labirintov. Danes jih šteje trinajst in 
se obiskovalcem odkrivajo, ko se ti 
krožno sprehodijo po območju. Po 
svoji naravi labirinti harmonizirajo 
in ustvarjajo ravnotežje v ljudeh in 
okolju, v katerem so postavljeni. 
Lahko rečemo, da so 'orodje', ki nam 
lahko pomaga dosegati celovitost, 
notranjo moč, ljubezen, sočutje in 
strpnost. Človek, ki v sebi oživi te 
lastnosti, lahko preživi življenje 
koristno in v podporo družbi.

Dežela pa ne ponuja samo 
labirintov. Obiskovalec lahko tu 
najde stik z naravo, zelišča in redke 
rastline, sreča gozdne prebivalce, 
posluša ptičje petje. Lahko se zateče 
v objem dreves (dendroterapija), 
najde mir in sproščenost, ki ga 

napolni in bogati, bistri misli in 
duha, mu pomaga premagovati 
življenjske ovire in se povezati s 
samim seboj. S sprehodom postane 
akter v naravi in zadiha skupaj z 
njo, vzpostavi se medsebojno 
sozvočje inobčutek pripadnosti 
celoti.

Prostor ponuja tudi raznolike 
možnosti za ustvarjanje. 
Pomembno noto vsako leto 
namenimo projektom za otroke in 
mladino, saj želimo pri zanamcih 
prebuditi pozitiven odnos do 
narave in delovati na dojemanju 
pomena minimizacije ekološkega 
odtisa. Izdelujemo ptičje krmilnice, 
valilnice, skulpture iz naravnih 
danosti, organiziramo gibalne 
aktivnosti, tabore preživetja v 
naravi, označili smo drevesne 
vrste, naredili gozdno inventuro ... 
Nastajajo tudi kulturni projekti kot 
npr. video vsebine in koncerti, ki se 
izvajajo na okolju prijazen način. 
Delujemo trajnostno, saj to mati 
narava nujno potrebuje.

Želimo ozaveščati opomenu 
sozvočja človeka z naravo, njuni 
povezanosti in pomenu ohranjanja 
naše dediščine.V preteklem letu 

je društvo v samozaložbi izdalo 
brošuro z naslovom 'Dežela 
labirintov: spet k naravi, naši 
dediščini in lastnemu bistvu …', ki 
bo letos prevedena tudi v angleški 
jezik.

Ohranjanje naravne in kulturne 
dediščine, varovanje ostalin ter 
njihova obnova je eno ključnih 
poslanstev našega društva. 
Območje, kjer se nahaja Dežela 
labirintov, je prepleteno s suhimi 
zidovi, mojstrsko dediščino naših 
prednikov, ki dajejo deželi in 
okolici posebno dodano vrednost. 
Suhozidne konstrukcije imajo 
neprecenljivo kulturno in estetsko 
vrednost ter so nepogrešljiv 
oblikovalni element tradicionalne 
pokrajine. Na simbolni ravni so 
spomenik vztrajnosti, žilavosti in 
preživetja mnogih generacij, ki so 
bivale v sozvočju z naravo. Znanje, 
tehnike in veščine suhozidne 
gradnje so od leta 2018 vpisane na 
Unescov reprezentativni seznam 
nesnovne kulturne dediščine. Na 
žalost pa te mojstrovinemarsikje 
najeda zob časa in kličejo po 
temeljiti prenovi.

Obnova suhega zidu
Ljubezen do kamnov nas 

neprestano navdihujeza ustvarjanje 
novih projektov. Kupi kamenja, ki 
obdajajo razpadajoče zidove prav 
tako. Zato smo se letos odločili za 
obnovo približno petdeset metrov 
suhega zidu, ki jo bomo izvedli v 
obliki delavnic. Z nami bo sodeloval 
Boris Čok, predan varuh kulturne 
dediščine in mojster suhozidne 
gradnje.

Potek 'kamnitega vikenda':
- petek, 7.10.2022 ob 19.00 v 

Klubu Štala v Lokavcu: Med 
kamni, suhim zidom in zvoki - 
predstavitev kratkega filma Dan 
v Deželi labirintov, izobraževalno 
predavanje Borisa Čoka o 

suhogradnji ter glasbena poslastica 
z Galom Furlanom,

- sobota, 8.10.2022 od 9.00 do 
15.00: suhogradnja v praksi pod 
vodstvom Borisa Čoka, nedelja, 
9.10.2022 od 9.00 dalje: nadaljevanje 
delavnice s člani društva, vse 
brezplačno.

Prijave na drustvo.praprot@
gmail.com ali FB https://www.
facebook.com/dezela.labirintov/.

Poskrbljeno bo za izvirsko vodo, 
prigrizek in enolončnico, pridružil 
pa se nam bo tudi mlad vinar. 
Dogodek organiziramo v skladu 
s konceptom zero waste (brez 
odpadkov), zato naj udeleženci 
prinesejo lasten pribor.

Društvo Praprot

Stavba nekdanje šole, ki je 
najdominantnejša stavba na 
glavnem trgu, se že dolga leta 
uporablja za potrebe krajevne 
skupnosti. Kletni del se imenuje 
Martinov hram in je namenjen 

družabnemu dogajanju, v 
pritličju pa so prostori za sestanke 
Sveta krajevne skupnosti in 
prostori, kjer se zbira vaška 
mladina, nadstropje pa se 
imenuje Martinova dvorana in 

je namenjeno prireditvam.
Že nekaj časa se je v kletnih 

prostorih pojavljala plesen na 
vkopanih zidovih kljub temu, da so 
se v preteklih obdobjih že izvajala 
manjša sanacijska dela. Tokrat je 
Občina Ajdovščina namenila več 
sredstev za odpravo težav z vlago. 
Izvajalec je odkopal kritične dele 
zidov in odkril zatekanje iz stare 
javne puščajoče kanalizacije. Ob 
popravilu kanalizacije se je tudi 
uredila drenaža, prenovila pa se 
je tudi fasada in tlakovanje pred 
vhodom v pritličje objekta. Barva 
fasade se skladno s pogoji Zavoda 
za varstvo kulturne dediščine 
navezuje na barvo nekdanje 
šole, ki se je starejši vaščani še 
spominjajo.

Stavba bo tako še naprej služila 
krajanom z zdravo konstrukcijo. 
Z osveženo zunanjo podobo pa 
tudi prispeva k privlačnejšemu 
izgledu glavnega vaškega trga.

70 let najlepših spominov … 
večerni ogenj, kitara, pesem 
… Najlepše in najčarobnejše 
spomine prikliče prav pogled 
na večerni ogenj, v družbi enako 
mislečih tabornikov, življenjskih 
prijateljev, ob zvokih kitare in 
najlepše pesmi:

Tam ob ognju našem 
(avtor neznan)
Tam ob ognju našem si sežemo 

v roke, 
Plamen neugašen nam je srce. 
Vedno te bom ljubil, dih gozda, 

šum voda,  
Tu je moj dom in vedno bom, 

tukaj rad ostal doma. 
Kakor lepe sanje spomin bo na 

te dni,
Ko se spomnim nanje, srce 

vzdrhti.
Saj mladost je naša, kot lepa 

majska noč,
Vsak dan bo lep spomin krasan, 

vedno lep in vedno vroč.

70 let čarobnosti, zvokov 
narave, pristnosti … to je neka, 
kar ostaja v tvojem srcu.

70 let šole za življenje, 
predanosti, trdega dela, 
vztrajnosti, odgovornosti … 
LEPOTE … to je nekaj, česar 
nima vsak, to je nekaj, za kar si 
neskončno hvaležen, nekaj kar 
nosiš s seboj in ti nihče ne more 
vzeti. To je toplina, pristen objem, 
širok nasmeh.

70 let … to je to, to je nekaj, 
kar ti da misliti, to je nekaj, kar 
sigurno delaš prav, to je tisto, kar 
riše nasmeh na obrazu.

In zaključujem z besedami 
Roberta Baden Powella, 
ustanovitelja skavtskega gibanja: 
»Poskusimo pustiti svet za seboj 
malo boljši, kot smo ga dobili!« 
To je to, kar taborniki počnemo 
in OČITNO nekaj delamo prav.

Društvo tabornikov 
Rod mladi bori Ajdovščina

70 let taborništva v 
Ajdovščini

Društvo tabornikov Rod mladi bori Ajdovščina letos praznuje 
70 let svojega delovanja in vas vabi, da se nam pridružite na 
praznovanju, v soboto, 15. oktobra 2022. Praznovali bomo 
v grajskem obzidju. Tabor bo stal ves dan, s predstavitvijo 
taborništva pa bomo začeli ob 10 h, nadaljevali pa s prižigom 
taborniškega ognja ob 18 h in proslavo ter zaključili s 
taborniškim bendom, s pesmijo, ob zvokih kitare ob tabornem 
ognju.

        PRAZNOVANJE

TABORNIŠTVA

10h-TABOR: taborniške šege in 
navade, taborniške delavnice in 

druge aktivnosti
18h- prižig tabornega ognja in 

proslava
19h- ZABAVA: taborniški bend- 

taborniška pesem in kitara
V primeru slabega vremena 

bo dogajanje potekalo v  
Dvorani prve slovenske vlade

15.10.2022

70 LET
V AJDOVŠČINI

GRAJSKO OBZIDJE

Letos je bilo drugače. Suša je 
opravila svoje in krme za živino 
je bilo malo. Porodila se je ideja, 
da seno z Male gore odpeljejo v 
dolino. Tokrat niso vpregli volov 
v težke 'parizarje' in niso naložili 
sena na 'wlake', ampak so si pri 
tem pomagali kar s konjičkom na 
bencinski pogon, saj popravljena 
pot z Male gore v dolino to 
omogoča. 

Trud, ki so ga vložili v košnjo 
in v spravilo sena, je bil poplačan. 
Z lepimi občutki v srcu so se 
spominjali tistega davnega leta 
1964, ko so njihovi predniki 
seno z Male gore zadnjič peljali v 
dolino z volovsko vprego. 

PS Kamnje

Po 58. letih seno z Male gore 
zopet v dolino

Člani planinske sekcije Kamnje poskrbijo, da so travniki pri koči na Mali gori vsako leto pokošeni. 
Seno, ki ga pospravijo, uporabijo za obnovo 'gute', kar ga ostane, pa stlačijo v kotanjo, kjer čez 
leto strohni. 

Urnik: 
pon,sre,čet: 9h - 15h 

torek: 10h - 17h 
Petek: 9h - 12h 

 

Izven delovnika: 
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KS Gaberje

Osvežen Martinov hram
V Gaberjah je letos potekala sanacija Martinovega hrama, ki 

predstavlja center vaškega dogajanja

Edini z imenom in krajevnim 
izvorom izpričani vipavski 
kamnoseški in zidarski mojster 
ali stavbar iz druge polovice 16. 
stoletja, je Jakob Vozel (Bosall). Zanj 
vemo, ker se je leta 1584 podpisal 
v gradbenem napisu na cerkvi 
Najdenja sv. Križa v Križu pri Trstu. 

Cerkev je bila tistega leta prezidana 
v zapoznelem poznogotskem stilu, 
današnjo podobo pa je dobila z 
nadaljnjimi gradbenimi posegi v 
17. in naslednjih stoletjih. Na njeni 
zunanjščini sta se od kamnitih 
stavbnih členov iz poznega 16. 
stoletja ohranila spodnji del 
zahodnega pročelja s poševno 
posnetim talnim zidcem, ki je 
sezidano iz pravilnih kvadrov 
apnenca, in profiliran portal v južni 

stranski fasadi, ki ima na šilastem 
loku vklesano letnico 1584. Tja je 
bil verjetno prestavljen iz glavnega 
pročelja leta 1623, ko je tržaški škof 
Rinaldo Scarlichi dal kriško cerkev 
povečati.

Vsi klesanci pročelja imajo široke 
z dletom rezane robove, obdelani 
pa so z oskrdjo – koničastim 
kamnoseškim kladivom. Njihovi 
skladi tečejo v isti višini po celi 
širini pročelja. V četrtem skladu 
nad talnim zidcem je tik desnega 
vogelnika klesanec, na katerem je s 
krepkimi črkami vklesan petvrstični 
latinski napis, sočasen z gotskim 
portalom: ANNO D(OMI)NI 1584 / 
MENSIS IVNII 13. / CLAVIGARVS 
MARCVS BOGA= / TAZ, M(A)
G(ISTE)R IACOB(VS) BOSALL 

/ DE WIPPAVA. V naslednjem 
skladu sta levo od tega napisnega 
kamna še dva klesanca, ki tvorita 
z njim celoten napis. Na prvem, ki 
je obrnjen narobe, je vklesano še 
ime drugega ključarja: I(OANN)
ES BOGA(TAZ) CLAV(IGA)R; 
na drugem pa sta drug ob drugem 
vklesana mojstrov kamnoseški 
znak in grški križec. 

Celotni napis se v prevodu 
glasi: Leta Gospodovega 1584, 13. 
(dne) mesca junija, ključar Marko 
Bogatec, mojster Jakob Vozel iz 
Vipave. / Janez Bogatec, ključar. Ti 
napisni kamni so izjemen epigrafski 
spomenik, ker sta na njih vklesana 
podpis in kamnoseški znak tega 
vipavskega mojstra edina znana 
pisna sled, ki jo je pustil za sabo. 

Mojstrov dvojni znak v Križu pa ni 

edini njegov ohranjeni kamnoseški 
znak. Na prekladi gotskega okenca 
na hiši Tišlerjevih v Štanjelu je 
namreč enak znak kot v Križu, le da 
je ob njem zvrnjen grški križec (x). 
Ponovitev tega dvojnega znaka dá 
misliti, da križec ob kamnoseškem 

znaku na pročelju kriške cerkve 
ni običajno krščansko znamenje, 
temveč sestavni del dvodelnega 
kamnoseškega 'podpisa' Jakoba 
Vozla, ki ga je mogoče razumeti tudi 
kot mojstrski znak stavbarja kriške 
cerkve.      Božidar Premrl

Prvi izpričani vipavski stavbar 

Mojster Jakob Vozel
V začetku oktobra izide pri Založbi ZRC v Ljubljani knjiga Vi-

pavca Božidarja Premrla Nesmrtni kamen in njegovi mojstri v 
gornji Vipavski dolini in okolici, ki bo zanimiva tudi za bralce 
našega časnika. Tokrat objavljamo iz nje povzetek poglavja o 
mojstru Jakobu Vozlu iz Vipave.

Kamen na kamen… 

V Deželi labirintov 
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A prava senzacija je bil niz 
odličnih rezultatov naših 
pionirjev v gasilski orientaciji, ki 
se je na občinski ravni začela junija 
v Selu. Tekmovanja so se udeležili 
ena ekipa pionirk, dve ekipi 
pionirjev in dve ekipi mladincev. 
Pionirji so dosegli drugo mesto, 
ekipa pionirk pa prvo in tako 
so si oboji prislužili vstopnico 
na regijski del tekmovanja, ki je 
potekalo 27. avgusta v Tolminu. 
Ekipa pionirk je tam dosegla 
peto mesto, pionirji pa so med 
dvanajstimi ekipami iz severno 
Primorske regije osvojili prvo 
mesto. A tu se odlični rezultati 
še niso končali. Na državnem 
tekmovanju iz gasilske orientacije 
v Iški vasi pri Ljubljani, na 
katerem je sodelovalo 28 ekip 
pionirjev iz cele Slovenije, so naši 
pionirji dosegli žal nehvaležno, a 
še vedno odlično 4. mesto.

Velika zahvala gre seveda vsem 
mentorjem, ki so pripomogli k 
treniranju mladine in pomagajo 

pri delu z mladimi ter žrtvujejo 
del njihovega prostega časa za 
mlade gasilce. Seveda vse to ne 
bi bilo mogoče brez odličnega 
vodstva PGD Col, ki podpira 
mladino, tako na gasilskih 
tekmovanjih kot na taborjenjih, 
izletih ter na raznih delavnicah. 
Tako društvo vedno gradi in skrbi 
za podmladek, ta pa je bistven za 
obstoj gasilskega društva.

Jan Logar

Letos je bil odhod iz mesteca Krk 
na otoku Krk, kjer nas je čakala 
ladja Tajana. Namestili smo se v 
podpalubi, kjer smo bili v zavetju 
in varni pred močnim soncem in 
morebitnim dežjem .Počutili smo 
se kot v plavajočem hotelu, ob 
kavi, kozarcu hladnega piva smo 
opazovali, kako ladja reže valove 
in pušča za seboj penečo 'cesto'. 
Opazovali smo druga plovila, 
jadrnice, jahte, gliserje, trajekte in 
male ladjice, ki so plule mimo. Za 
dobrodošlico smo dobili aperitiv, 
seveda 'protikoronsko' travarico.

Dve uri smo uživali v vožnji, 
medtem pa nam je vodnica 
povedala veliko zanimivih 
podatkov o Kvarnerju in otokih, 
mimo katerih smo pluli: Plavnik, 
Prvič, Grgur, Goli in še nekateri 

manjši. Po dveh urah smo zapluli 
v pristanišče na otoku Rab. Kdor 
je želel, se je šel kopat, kdor ni 
zmogel enourne hoje, je ostal na 
ladji, ostali pa smo šli na ogled 
slikovitega mesteca.

Naseljeno je že od 2. stoletja 
pred našim štetjem, naselili so 
ga Rimljani. Njegova največja 
zanimivost so štirje zvoniki, 
zaradi katerih Rab spominja na 
jadrnico s štirimi jambori. Stari 
del mesta obdaja obzidje, zgrajeno 
v dvanajstem in trinajstem 
stoletju. Mesto ima bogato 
arhitekturo, grajeno je večinoma 
v romaniki. Sprehodili smo se 
po ozkih ulicah in slikovitih 
trgih, okrašenih s cvetjem in 
občudovali arhitekturno bogate 
zgradbe. Mesto je zares vredno 

ogleda. 
Ob prihodu na ladjo nas je 

že čakalo kosilo in kozarček 
dalmatinskega vina in med 
obedom smo zapluli proti otoku 
Pag. Naša naslednja postaja je bilo 
mestec Lun, kjer smo se lahko v 
peščenem zalivu kopali, ali pa kar 
z ladje zaplavali v čisto morje. Lun 
je bil naseljen že v ilirskih časih, 
tam so tudi ostanki iz rimskega 
obdobja. Znan je po najstarejšem 
nasadu oljk na Jadranu, katerega 
smo si ogledali in kupili 
kvalitetno oljčno olje. Prehitro je 
minil čas na Pagu, treba je bilo 
odpluti nazaj. Zapluli smo bližje 
obali, mimo otočka Galun, Stare 
Baške, mojega kampa Škrla in 
lepe zlate peščene Zlate plaže 
proti Krku. Poslovili smo se od 
prijazne posadke, se zahvalili 
za gostoljubje in se izkrcali. Še 
kepico sladoleda smo si privoščili, 
sprehod na promenadi ob obali 
do avtobusa in vožnja proti domu.

Lep sončen, ne pretopel 
poletni dan smo preživeli, videli 
zanimive otoke, uživali v plovbi, 
zaplaval iv čistem Jadranskem 
morju, se sprostili od vsakdana 
ob prijetnem druženju ...

Rožica Kovač, 
DU Ajdovščina

V nedeljo, 4. septembra, smo 
se člani društva TIGR Primorske 
zbrali nad vasjo Budanje v 
prelepem ambientu ravnice, ki 
je kot od boga dana za različne 
športne dejavnosti. Naš cilj je bil 
streljanje z lokom. Predsednik 
lokostrelskega društva Budanje 
nam je omogočil loke in vso 
opremo, ki sodi zraven za 
varnost strelcev. Vodil nas je 
Martin Groznik, član društva, 
in nas vpeljal v previdnost, ki je 
potrebna, ko imaš orožje v rokah.

Na travniku stojijo tarče druga 
za drugo, kot četa vojakov in 
čakajo na strelce. Tiste, ki prvič 
streljamo, in tiste, ki trenirajo 
za velike športne dogodke. Tudi 
to smo občudovali – strelko na 
70 metrov. Seveda za to daljavo 
mora imeti profesionalen lok. 
Tak, ki puščice usmerja natančno 
v sredino tarče. Za tako streljanje 
je potrebno veliko vaje in veselja 
do tega športa. 

Mi, člani društva, smo se 

veselili ob tarčah kot otroci, 
ki dobijo novo igračo. Po dveh 
urah streljanja smo popolnoma 
obvladali loke, usmerjanje puščic 
in tudi disciplino, ki je potrebna, 
ko je več ljudi v igri. Nekoliko več 
puščic je letelo mimo tarče. Prav 
smešno je bilo videti, kako se je 
v pavzi vsa skupina pognala po 
travniku med tarčami in iskala 
izgubljene puščice. Taki so pač 
začetki. Naslednjič bodo puščice 
v veliki meri končale v tarči. Po 
dveh urah smo bili že utrujeni, 
ker je to intenzivno streljanje 

utrujajoče.
Naše srečanje članov TIGR 

smo zaključili ob dolgi mizi s 
pogostitvijo, ki sodi k vsakemu 
lepemu uživanju v naravi skupaj 
s prijatelji. Prepričana sem, 
da bosta vsaj dva naša strelca 
zaprosila za članstvo v strelskem 
društvu Budanje. To srečanje 
je bilo namenjeno predvsem 
svežim članom našega društva, 
da se spoznamo med seboj in 
navežemo prijateljske vezi.

Sonja Groznik, 
foto: Martin Groznik

Lokostrelsko srečanje članov 
društva TIGR Primorske

September je tisti mesec, ko zgubi vročina, ki poleti onemogoča lepa doživetja v naravi, svojo 
peklensko moč. Letos je bila prehuda, uničujoča za naravo in nam je mesece preprečevala 
sprostitev med zelenjem naših gozdov in travnikov.

Na Krku, Rabu in Pagu - fish piknik
Že tri leta ga ni bilo! Izleta, ki mu tako rečemo. Gremo na 'fish piknik' pomeni, da v poletnem 

času organiziramo izlet na morje, dan, preživet na ladji, s postanki in ogledi otokov, z ribjim 
menujem za kosilo. Med vožnjo te spremljajo galebi, pogled na modrino neba (z vonjem po 
slanem morju) in na valove, ki jih pušča ladja za sabo ter kopanje v zalivih, kjer se ustavimo.

Pionirji PGD Col odlični
Po nekajletnem premoru zaradi epidemije so se letos končno 

spet začela gasilska tekmovanja. V začetku leta je na občinski 
ravni potekal gasilski kviz, ki so se ga udeležile tri pionirske 
in dve mladinski ekipi iz našega društva. Ena ekipa pionirjev 
si je z odličnim rezultatom priborila vstopnico na regijsko 
tekmovanje, ki bo letos novembra.

Kot že naslov srečanja pove, naj 
bi bili v naši karavani starodobniki 
brez strehe oziroma kabrioleti. 
Športni duh naših starodobnikov 
je bil najpomembnejši. Jutranja 
kavica v Solkanu in že se je 13. 
čudovitih vozil odpravilo na 
panoramsko vožnjo do postanka 
v zaselku Avsa pod Matajurjem 
na turistični kmetiji Jelenov breg. 
Po zajtrku smo pot nadaljevali 
preko Čedada, Tarčenta, Humina 
do Trbiža. Ker je bilo v naši 
skupini kar precej italijanskih 
lepotcev (Fiati 124, X 1/9 in 
Barcheta, Alfa Romeo spider, 
Ferarri), so nas ob poti navdušeno 
pozdravljali Italijani, avstrijski in 
nemški turisti pa so se spomnili 
svoje mladosti ob VW hrošču, 
Porscheju in Mercedesu. V naši 
družbi pa je bila tudi ameriška 
Corvetta, ki je s svojim globokim 
ladijskim glasom pritegnila 
prav vse poglede. Pred Trbižem 

postanek za kavico in kratek 
klepet, nato pa čez prelaz Predel 
nazaj v Slovenijo in spust v 
čudoviti Log pod Mangartom. 
Pri gasilnem društvu, kjer je 
tudi znameniti vhod v Rabeljski 
rudnik, nas je Branko Vidmar 
na račun svojega rojstnega dne 
pogostil s penino. Predsednik 
tamkajšnje krajevne skupnosti 
Igor Černuta nas je seznanil z 
zgodovino kraja in Rabeljskega 
rudnika. Kosilo je kar prehitro 
minilo, da bi si lahko povedali 
vse, kar se je v tem času nabralo, 
zato smo sklenili, da se ustavimo 
še na Mostu na Soči, kjer so se 
iz prtljažnikov starodobnikov 
nabirale dobrote. 

Čas je bil za odhod in z obljubo, 
da se naslednje leto spet srečamo, 
smo se odpeljali vsak na svoj 
konec. Prevozili smo 350 km v 
lepi panoramski vožnji.

Branka Polanc

Društvo ljubiteljev starodobnih vozil Vipavska dolina

4. rally zgoraj brez
Leto je naokoli in predsednik društva Peter Ambrožič je 14. 

avgusta ponovno poskrbel, da nam je bilo lepo. Pri organizaciji 
dogodka sta pomagala Vinko Remec in Branko Vidmar, za 
tajniška dela pa je poskrbel tajnik Zmago Stegovec. 

Bančništvo. Tukaj. Zdaj.
www.phv.si

Goriška cesta 25C, Ajdovščina

Vam
na voljo
na novi lokaciji
v Ajdovščini.
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Dvodnevni pohod v visokogorje 
se je letos Žepovcem nekoliko 
spremenil in sicer smo se zaradi 
neugodnega vremena odpravili 
le na enodnevni vzpon na Krn. 
Na prvo septembrsko soboto 
je bilo vreme lepo in za hojo v 
hribe idealno. Mali avtobus nas 
je popeljal po strmi in ozki cesti 

skozi Vrsno do Planine Kuhinja. 
Na začetku nas je spremljala na 
tleh rosna trava, a na vrhu se 
je že kazala majhna planinska 
koča. Po dveh urah hoda smo 
imeli občutek, da je še vedno 
enako oddaljena. Po dobrih treh 
urah smo jo le dosegli. Pohiteli 
smo na vrh, ker so se že zbirale 

popoldanske meglice, ki so 
občasno zastirale pogled. Na 
vrhu smo si po obvezni fotografiji 
ogledali smeri, ki so bile na 
kovinski plošči zarisane in so 
kazale hribe ter pomembne točke 
v okolici. 

V dolini se je lesketalo Krnsko 
jezero, naš naslednji cilj. Še prej 
pa smo se spustili nekaj metrov 
nižje do planinskega zavetišča, za 
malico in žig v knjižici. 

Po počitku se je že zagrnila 
megla in pogleda v dolino ni 
bilo več. Ob spustu do jezera 
smo srečali mnogo planincev, ki 
so še hiteli proti vrhu. Naslednji 
postanek je bil prav pri jezeru, 
kjer se je videlo, da je zaradi 
pomanjkanja padavin že upadla 
gladina jezera za kakih 30 cm. 
Ribice so še vedno oblegale 
vsakega gosta, ki se je ohladil v 
vodi. Pri koči smo si privoščili 

tudi daljši počitek ter napisali 
nekaj razglednic prijateljem. 
Žal do danes še niso prispele 
do naslovnikov, ker so poštarji 
pozabili na zaprašen rumeni 
nabiralnik na koči.

Po uspešnem spustu v Lepeno 

smo se zadovoljni povzpeli na 
avtobus za povratek v Žapuže. 
Blaž Brecelj, ki je 'odpravo' vodil, 
je za naslednje leto obljubil, da bo 
tura dvodnevna in po vrhovih, na 
katere se še nismo povzpeli.

Aleš Brecelj

Vreme nam je odlično služilo. 
Pretežno sončno z nekaj vetra. 
Z razvojem dneva se je pojavilo 
nekaj oblačnosti in ekipo vrh 
Paterna razveselilo z naletavanjem 
snežink ob fantastičnem pogledu 
na Tri cine. 

Tri skupine na lažjem pohodu 
so pod vodstvom Antona, 
Polone in Gorazda zaokrožile 
okoli Treh Cin. Najprej je bilo na 
vrsti prečenje od koče Auronzo 
do koče Lavaredo s pogledi na 
Cadine, Auronzo in njegovo 
jezero daleč v dolini ter ostale 
dolomitske vršace. Sledil je kratek 
vzpon preko sedla na izjemno 
razgledno točko in povečini spust 
do koče Locateli. Po počitku pa še 
drugi del kroga okrog prekrasnih 
Treh cin, mimo Langalma nazaj 
do koče Auronzo. 

Dve skupini sta pod vodstvom 
Stojana in Ožbeja prečili Monte 
Paterno. Znamenito goro in 
izjemen razglednik. Začeli smo 
po prvem od mnogih predorov 

po poteh ostalin prve svetovne 
vojne. Sledilo je prečenje po 
izpostavljenih policah in 
znamenita fotografija skozi 
skalno okno s Tremi Cinami 
v ozadju. Iz sedla na vrh smo 
imeli izjemen 'promet', ki je zelo 

upočasnil napredovanje po tem 
sicer zahtevnem delu. Na vrhu 
smo bili nagrajeni s fantastični 
pogledi na okolico. Iz oblaka nas 
je pozdravilo celo nekaj snežink. 
Sledil je zahteven spust, najprej 
nazaj na sedlo in potem proti koči 
Locateli. Navdušili so naš številni 
predori na tej poti. Najdaljši je 
dolg preko 600 m. Skupini sta se 
od koče Locateli vrnili nazaj k 
avtobusoma, kjer nas je že čakala 
malica v organizaciji društva in 
kozarec rujnega. 

Izjemno doživetje so 
zaznamovale vse generacije. 
Najmlajši udeleženec je imel 5 
let, najstarejši pa 86. In vsi smo si 
edini, da smo bogatejši za čudovit 
pohod v prekrasnih gorah. 

PD Ajdovščina

Planinsko društvo Ajdovščina 

Pohod okoli Treh Cin in na 
prečenju Monte Paterna

Septembrska nedelja je prinesla enega najuspešnejših pohodov v zgodovini društva. Kar dva 
avtobusa ljubiteljev gora sta se podala v prekrasen gorski raj v okolici Treh Cin (Tre Cime) v 
Dolomitih. Razdelili smo se v pet skupin pod vodstvom 9 vodnikov društva in treh pomočnikov. 
Za dodatno varnost sta bila z nami gorska reševalca. Tri skupine so zaokrožile po znameniti poti 
okoli Treh Cin, dve pa sta prečili zahtevni Monte Paterno. 

Zabava je bila namenjena vsem 
generacijam in druženju, ki ga je 
bilo v prejšnjih dveh letih zaradi 
covidnih ukrepov žal bolj malo. 
Organizatorji si tako velikega 
obiska nismo predstavljali, zato se 
zahvaljujemo vsem obiskovalcem, 
ki so prišli podpret naše gasilsko 
društvo. Zahvalili bi se radi tudi 
vsem sponzorjem za finančno 
in tehnično pomoč, brez katere 
veselice ne bi mogli izpeljati v 
takem obsegu, pa tudi sicer za 
podporo pri delovanju društva. 

Da je vse potekalo brez večjih 
težav, so veliko prispevali tudi 
domačini in domačinke ter gasilci 
in gasilke, ki so pomagali v 'šanku' 
ali kako drugače in ki so več dni 
pripravljali prizorišče. Ob tem pa 
bi se radi se zahvalili tudi vsem 
tistim, ki ste pomagali in donirali 
našemu gasilskemu društvu ob 
julijskem požaru na Krasu.

Gasilci in gasilke upamo, da se 
prihodnje leto znova zberemo v 
še večjem številu. 

Na pomoč!       Jernej Bavčar

Večer pri Pečenkovski 
štirni na Brjah

Poln avditorij je z zanimanjem 
spremljal predavanje in fotograsko 
prestav itev kolesarskega 
potovanja Ervina Sorča ob 
plovnih kanalih v Franciji med 
Atlantikom in Sredozemskim 
morjem. Po zaključku je sledilo 
druženje in debate o kolesarskih 
planih udeležencev. 

Oskar Birsa

PDG Selo

Več kot tisoč obiskovalcev
Na igrišču v Selu se je 20. avgusta odvijala veselica v 

organizaciji Prostovoljnega gasilskega društva Selo na 
Vipavskem. Dogodek brez vstopnine je privabil več kot tisoč 
obiskovalcev, ki so do zgodnjih jutranjih ur plesali ob glasbi 
Dejana Vunjaka. 

Žepovci na Krnu

Tradicija in zaupanje 
 v slovensko kakovost 

Naše sveže polnjene testenine in njoki nastajajo na osnovi več kot 50-letne tradicije, ki jo, združeno z najboljšimi preverjenimi
sestavinami in inovativnostjo, razvijemo v visokokakovostne gurmanske izdelke odličnega, prepoznavnega okusa. 
Polnjene testenine so brez dodanih konzervansov, odlikujejo pa jih raznoliki nadevi, med katerimi boste gotovo našli tudi svojega najljubšega. 
Naši njoki iz krompirjevega testa pa vas bodo poleg svojega domače oblike očarali s svojo čvrstostjo, polnim okusom ter hitro pripravo.

Poskusite tudi naši novosti: Ocvrtke iz krompirjevega testa, ki so pripravljeni v le 2-3 minutah, ter Kapelete s piščančjim mesom in sirom. 
Oboje že najdete v hladilnikih trgovin!

SVEŽE POLNJENE TESTENINE IN NJOKI
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Zbrani v veliki telovadnici v 
Ljubljani smo začeli praznični 
dan. Vrstili so se pozdravi z 
dobrimi željami prisotnih in 
tistih, ki so se zaradi obveznosti 
opravičili, med njimi je bil tudi 
minister za obrambo. Prizadevni 
člani MIDS-ov so prejeli priznanja 
za 10-letno vodenje skupin.

Državni sekretar pri 
Ministrstvu za obrambo Damir 
Črnčec je bil slavnostni govorec. 
Pohvalil je delo, prostovoljstvo, 
ki diha iz njega, in ljubezen do 
sočloveka, tudi v 'zrelih' letih.

Člani ajdovskega MIDS-a smo 
pripravili domoljuben program. 
Ali bi lahko bil drugačen na tak 

praznik? Ljubezen do domovine, 
doVipavske doline, kot sije iz del 
naših umetnikov, je vodila naš 
program. Prisotne smo v besedi 
in glasbi popeljali od Čavna, 
do Vipavskih gričev, sprehodili 
smo se do izvira Hublja, 
zaobjeli Nanos in nadaljevali 
pot od grajskih znamenitosti v 
Vipavskem Križu proti zahodu. 
Želeli smo predstaviti vse to, kar 
nas odlikuje, to je naša brbljavost, 
pozitivna trma in naša srčnost.

V kulturnem programu so 
dobile mesto 'brajngrce', ki so v 
preteklosti ponujale v Trstu in 
Gorici, kar je zraslo na njihovih 
majhnih poljih. Ženske s Planine 
so nam pomagale z oblačili. 
Na prireditev smo v jerbasu 
s svitkom na glavi ponudile 
prisotnim podraško grozdje, kajti 
čas trgatve nas tudi označuje. 
V literaturi smo poiskali svojo 
pripovedko o Kralju Matjažu, 
ki spi pod Čavnom. Ker se je 
ljudsko blago, ki ga je bilo veliko 

med našimi ljudmi, širilo s 
pripovedovanjem ob skupnih 
opravilih, smo predstavili tudi 
ličkanje koruze, po naše slačenje, 
in luščenje fižola, opravili, ki se 
dandanes izgubljata.

Program so plemenitili 
Kosovelovi verzi, zaokrožilo pa 
ga je Vstajenje Primorske.

Recitatorjem je pomagal 
ansambel Naši fantje, ki so s svojo 
glasbo vlivali energijo in vero v 
ljubezen in lepoto življenja.

Srečanje je prineslo v naše 
glavno mesto utrinek Primorske, 
ki je praznovala tistega dne.

Irena Šinkovec

Kulturni nastop za praznik
Prav na praznik, to je 15. septembra, je bilo v Ljubljani pod okriljem Ministrstva za obrambo 

organizirano praznovanje 10. obletnice delovanja Medgeneracijskega prostovoljskega društva 
za kakovostno staranje zaposlenih in nekdanjih delavcev Ministrstva za obrambo ter vseh 
drugih, ki so se jim pridružili. Ali naključno ali namenoma je bilo MIDS-u iz Ajdovščine dodeljen 
kulturni program. Letošnje srečanje je bilo še posebej svetleče, kajti člani so izdali zbornik, 
v katerem so predstavili svoje veliko delo. Iz zbornika, ki nosi naslov Modrost v jeseni, diha 
ljubezen do sočloveka, kažipot 10-letnega delovanja.

V akcijo je bilo vključenih 
veliko darovalcev, v številkah vas 
je bilo skupaj več kot 500. Vsak 
je daroval po svojim močeh, saj 
veste kaj pravi Mati Terezija: 
»Kar delamo, ni nič drugega kot 
kapljica v morje. A če ne bi bilo 
teh, tudi morja ne bi bilo.« In 
res, dobrosrčnost je bila velika. 
Poleg posameznikov se je s svojo 
donacijo odzvalo tudi veliko 
podjetij, občin in različnih drugih 
organizacij in društev. Spet 
drugi so pomagali in pomagajo 
z gradbenimi deli, ki jih ni malo. 
Zahvala gre tudi družini in njim, 
ki svoj čas darujejo za pomoč 
sočloveku. Dvigalo še čakamo, 
dela za montažo dvigala pa tečejo.

Z veseljem zato sporočam, da je 
bilo do zaključka akcije zbranih 

54.325 evrov. V dogovoru z 
Jožico bomo z ostankom sredstev 
na Škofijski karitas Koper 
odprli sklad za invalide, ki bo 
namenjen osebam, ki se bodo 
znašli v podobni situaciji kot naša 
Jožica in jim bomo lahko takoj 
pomagali pri nakupu potrebnih 
pripomočkov.

Za konec naj se iskreno 
zahvalim vsakemu posebej, ki je 
dodal svoj kamenček v mozaik 
dobrote. Vsako dobro delo je 
dvosmerno, pomaga tistemu, ki 
pomoč potrebuje in osreči tistega, 
ki pomoč nudi.

Tatjana Rupnik, vodja akcije

Dvigalo za Jožico
V mesecu maju smo pričeli z dobrodelno akcijo 'Dvigalo za 

Jožico'. Verjeli smo, da bomo zbrali potrebnih 19.800 evrov. 
Da pa bo akcija tako odmevna širom Slovenije in tudi v tujini, 
nismo pričakovali. Po pogovoru z našo dolgoletno sodelavko 
Jožico smo se tako v začetku akcije dogovorili, da bomo z 
zbiranjem sredstev zaključili na dnevu odprtih vrat 28. kolonije 
Umetniki za Karitas na Sinjem vrhu.
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V dvorani društva Most, 
Univerze za tretje življenjsko 
obdobje, se je v soboto s 
koncertom predstavila sekcija 
kitaristov. Pred lepo zasedeno 
dvorano so zadonele slovenske pa 
tudi tuje zimzelene popevke, ki 
smo jih skupaj s kitarist z veseljem 
prepevali tudi poslušalci. Za lepo 
izvedene skladbe je zaslužen 
njihov dolgoletni mentor 
in umetniški vodja Gordan 

Novakovič. Z besedo je koncert 
po pozdravnem nagovoru 
članice kitaristov Vande Ceket 
povezoval njihov član Dragan 
Lukin. Po koncertu smo vsi 
skupaj pokramljali ob kozarčku 
in prigrizku, ki so ga pripravili za 
vse navzoče. Čestitke in še naprej 
uspešno delo vsem kitaristom in 
njihovemu mentorju.

Marjan Krpan

Družina se je preživljala z 
minimalnimi prihodki in hiša 
ni bila zavarovana. Sorodniki in 
dve sestri oziroma hčeri že vrsto 
let po svojih močeh pomagajo in 
podpirajo družino. V RKS-OZ 
Ajdovščina smo jim želeli priskočiti 
na pomoč v težkih trenutkih. 
Začeli smo z dobrodelno akcijo, da 
bi jim lahko pomagali do osnovne 
obnove hiše. V dveh mesecih smo 
zbrali 3.365 evrov. Od tega je 2.500 
evrov prispeval RKS iz sklada 
solidarnosti. Vsem, ki ste prispevali 
in bili solidarni, se tudi v imenu 
družine iskreno zahvaljujemo. 

Veliko posluha in razumevanja 
za stisko družine je pokazalo 
tudi več podjetij, s.p. in drugih 
organizacij, ki smo jim tudi zelo 
hvaležni za pomoč. Gradnja 
Hn Gradbeno Podjetje d.o.o. iz 
Lokavca je povsem brezplačno 
opravilo vsa gradbena dela in na 
novo postavilo streho. Goriške 
opekarne d.o.o. in Soško gozdno 
gospodarstvo Tolmin d.o.o. so 
prispevali kritino in les. Pri donaciji 

ostalega materiala, prevozu, 
čiščenju pogorelega ostrešja so 
pomagali: Gramint d.o.o., Rolu 
Zalošče d.o.o., Žlebovi grič d.o.o., 
Avtovleka in popravila Martin 
Štucin s.p., Elektro Primorska 
d.d., Komunalno stanovanjska 
družba d.o.o. Ajdovščina in Občina 
Ajdovščina. 

Ne nazadnje, čeprav ne najmanj 
pomembno, naj omenimo 
prostovoljce, ki so pomagali pri 
čiščenju pogorelega ostrešja, da so 
lahko izvajalci kar čim hitreje začeli 
z obnovitvenimi deli. 

Vsem donatorjem in 
prostovoljcem se iz srca 
zahvaljujemo tudi v imenu družine. 
Z vašo pomočjo smo lahko 
povsem obnovili streho, začenja 
pa se še urejanje celotne električne 
napeljave, kar bo krito iz doniranih 
prispevkov. 

Ivica in Marija Batelj sta se tako 
s septembrom ponovno vrnila v 
domačo hišo. Čeprav je starejša in 
bo verjetno še potrebovala malce 
obnove, sta oba vesela, da bosta 
lahko ponovno zaživela v njej. 

RKS – OZ Ajdovščina

V oktobru bomo začeli z novo 
alpinistično šolo za vse izkušene 
in tudi neizkušene gornike, ki 
jim pohodništvo in feratanje 
ni več dovolj, ter si želijo novih 
izzivov. V alpinistični šoli učijo 
izkušeni alpinisti in alpinistični 
inštruktorji, kjer je varnost vedno 
na prvem mestu.

Naučili se bomo varnega 

plezanja v plezališču, ki iz dneva 
v dan raste na popularnosti. Učili 
se bomo naprednejših tehnik 
uporabe cepina in derez, gibanja 
v gorah pozimi, v zahtevnem 
terenu ter vseh potrebnih vrvnih 
manevrov, vozlov, zabijanja 
klinov in še mnogo več.

Celoten program si lahko 
prebereš na naši spletni strani, 

kjer so na voljo tudi mnogi članki 
o naših alpinističnih turah.

Dobimo se 7. 10. 2022 ob 18 h 
v prostorih Planinskega društva 
Ajdovščina na Gregorčičevi ulici 
17. 

Več informacij in kontakt: 
w w w - a o - a j d o v s c i n a . s i /
alpinisticna-sola/

Alpinistični odsek  Ajdovščina 
vabi v alpinistično šolo 2022/23

Alpinistični odsek Ajdovščina tudi letos vabi v svoje vrste vse zagnane gorniške entuziaste, ki 
si želijo svoje znanje nadgraditi in se podati v vertikalne smeri polne dogodivščin. 

Nova streha po požaru
Družini Batelj iz Batuj je v začetku maja požar žal popolnoma uničil ostrešje stanovanjske 

hiše. Čeprav je GRC Ajdovščina in več prostovoljnih gasilskih društev hitro prihitelo na pomoč, 
so ognjeni zublji uničili ostrešje s slemenom in električno napeljavo. V hiši sta živela brata Ivica 
in Josip, stara 57 in 60 let, ter njuna starejša mama Marija. Gospa je bila po požaru prepeljana 
v šempetrsko bolnico in nato sprejeta v Dom starejših občanov Ajdovščina. Vso delovno dobo je 
bila prizadevna šivilja, danes pa prejema nizko pokojnino. Od bratov ima eden status invalida, 
drugi pa je približno mesec dni po požaru po hudi bolezni umrl.

Dobri dve leti je že od požara, 
ki je zajel stanovanjsko hišo 
družine Slejko v Lokavcu. Da 
je štiričlanska družina v nekaj 
minutah ostala brez strehe nad 
glavo, je pripomogla tudi močna 
burja. Kljub hitri pomoči gasilcev 
hiše ni bilo mogoče rešiti. Slovenci 
smo že velikokrat pokazali, da 
znamo v težkih trenutkih stopiti 
skupaj in tudi tokrat ni bilo nič 
drugače. MDPM Ajdovščina jev 
sodelovanju s Karitasom vipavske 
dekanije, Občino Ajdovščina 
in 'dobrodelnim' tekačem 
Benjaminom Kodeletom – Benjom 
organiziralo humanitarno akcijo 
zbiranja denarja (nakazila, SMS 
donacije). S pomočjo srčnih 
posameznikov in podjetij smo 
skupaj zbrali kar 66.149 €. Z 
zbrani sredstvi se je družina 
lahko lotila gradnje novega 
doma. Z zbranim denarjem smo 
na društvu poravnali račune 

gradbenega materiala, gradbenih 
in obrtniških del, izdelavo fasade, 
nakup oken in vrat, montažo 
vodovodne instalacije, krovska 
dela ter nekaj pripomočkov za 
opremljanje doma. 

V imenu družine se 
zahvaljujemo VSEM, ki ste na 
takšen ali drugačen način po 
svojih najboljših močeh priskočili 
na pomoč in pomagali družini v 
stiski. 

MDPM Ajdovščina, 
foto Kristina Slejko

Pomoč družini Slejko 
iz Lokavca

Društvo MOST

Koncert kitaristov

Zaustavil nas ni niti zloglasni 
kovid. Prav v teh kriznih časih 
lahko v varnem zavetju doma 
ustvarjamo in si krajšamo čas z 
ročnimi deli. Vendar se moramo 
zavedati, da to naše delo ni le 

kratkočasna dejavnost, je veliko, 
veliko več. To je dediščina 
naših dedkov in babic, kulturna 
dediščina, ki ne sme toniti v 
pozabo in zaprašene skrinje. Je 
naš ponos in bogastvo, s katerim 

se predstavljamo svetu.
Sredi septembra smo se zbrali 

na Trnovem, na 4. pokrajinski 
razstavi društev upokojencev 
Severno Primorske. Gostitelji 
letošnje prireditve, člani DU 
Trnovo Lokve, so poskrbeli za 
prisrčen kulturni program v 
dvorani Kulturnega doma na 
Trnovem. Druženje in klepet se 
je nadaljeval ob ogledu izdelkov. 
Nazdravili smo srečanju in 
uspešno izpeljanemu dogodku. 
Deset severnoprimorskih 
društev upokojencev: Ajdovščina, 
Dobrovo, Šempeter pri Gorici, 
Kostanjevica na Krasu, Kanal, 
Rožna dolina, Renče, Trnovo 
Lokve, Grgar in Društvo žena 
in deklet Trnovo je bogato 
okrasilo mize in pokazalo, koliko 
znanja in spretnosti premorejo 

ustvarjalci ročnih del. Idej ne 
manjka, znanje pa se nadgrajuje 
in prenaša na mlade, ki si želijo 
nadaljevati tradicijo in ohranjati 
kulturno dediščino.

Še veliko ustvarjalnih uric, 
prekrasnih izdelkov in nasvidenje 
na naslednji razstavi. 

Nevenka Vidmar, 
DU Ajdovščina

Pa vendar, uspelo nam je, da 
smo predvidene uspeli izpeljati. 
Vsako leto organiziramo 
letovanje v hotelu Delfin v Izoli, 
kjer omogočimo našim članom 
sedem dnevni oddih. Tudi letos 
je bilo tako, v juliju , sredi poletne 
sezone smo uživali, kopali smo se 
lahko v morju. Društvo organizira 
tudi avtobusni prevoz, da se lahko 
udeležijo člani, ki nimajo svojega 
prevoza. V hotelu Delfin je vedno 
prijetno in zanimivo. Imajo 
različne animacije, nastopajo 
razne skupine, ples, seveda pa 
druženje.

V začetku avgusta smo 
organizirali ogled predstave v 
poletnem gledališču Studenec 
pri Ljubljani. Letos je bila znana, 
zanimiva predstava Josipa 
Jurčiča Deseti brat. V predstavi 
je nastopilo 50 igralcev, pevcev 
in plesalcev ob spremljavi 
komornega ansambla Poletnega 
gledališča Studenec in glasbenega 

producenta Slavka Avsenika 
mlajšega. Petdeset sedežni 
avtobus smo do zadnjega sedeža 
napolnili in se odpeljali na 
predstavo.

V septembru letuje še ena 
skupina na Dugem otoku. V 
mestecu Luka je hotel Luka, kjer 
že vrsto let letujemo v sodelovanju 
z našim prijateljem Lovrom 
Gačino. Nekateri naši člani so 
zvesti temu otoku že vrsto let.

Tako, poletje se poslavlja, 
zadovoljni smo, da smo našim 
članom omogočili letovanja, 
izlete in ogled predstave.

Za jesenski čas imamo že nove 
načrte: izlet na Trnovsko Banjško 
planoto, v oktobru gremo v Bosno 
na ogled piramid v Visokem, 
ter Međugorje in na obiranje 
mandarin.

Upamo, da bomo lahko izpeljali 
načrtovane dogodke, da ne bo 
korona spet na pohodu v kakšni 
tretji različici. 

NAPOVED ZA JESEN:
- v mesecu oktobru ponovno 

organiziramo kopanje v hotelu 
Delfin v Izoli, ki bo vsako prvo 
soboto v mesecu

- pod mentorjem ure plesa v 
večnamenski dvorani na Ljudski 
univerzi Ajdovščina vsak zadnji 
petek v mesecu

- v mesecu oktobru plavanje v 
bazenu na Policah, vsako sredo 
kot do sedaj

- telovadba v večnamenskem 
prostoru na LU Ajdovščina ob 
torkih

- v mesecu oktobru pričnejo 
s pohodi vsak četrtek pod 
vodstvom Mirka Sobana

- v oktobru organiziramo 
odpadli majski turnir v balinanju, 
sodelovalo bo 12 ženskih in 8 
moških ekip. Turnir se bo odvijal 
v Palah in na igrišču balinarskega 
kluba Cesta.

Društvo upokojencev Ajdovščina

Pestro poletje 
Se bo korona poslovila, umaknila, potuhnila pred močnim soncem, vročino in visokimi 

temperaturami ? Je čas korona ukrepov mimo ? Bomo izpeljali začrtane projekte, letovanja, 
izlete, športna tekmovanja in prireditve? V preteklih dveh letih je kar nekaj načrtovanih 
dogodkov odpadlo.

Razstava ljubiteljskih rokodelcev na Trnovem 
Zveza Društev upokojencev Slovenije (ZDUS) deluje od leta 1946. Vključuje preko 500 društev upokojencev, združenih v 13 pokrajinskih zvez. ZDUS je največja 

nevladna organizacija, v kateri deluje 180 rokodelskih sekcij s približno 3.000 člani. Upravni odbor Tehnične kulture na ZDUSu uspešno združuje rokodelce iz cele 
Slovenije. Vrstijo se razstave po Sloveniji, izobraževanja, vsakoletna delavnica v Izoli, kjer je organiziran prenos znanja in izobraževanja ljubiteljskih rokodelcev. 
Dnevi medgeneracijskega sožitja so bili uspešno izpeljani maja v Ljubljani. Vsakoletno tradicionalno srečanje rokodelcev je bilo letos junija v Ajdovščini.

Člani smo pretežno istih let »pet 
- deset let gor ali dol«, to za nas ne 
predstavlja velike razlike. Smo pa 
vsi srečni, da smo tukaj in imamo 
eno leto več kot lani. Vsi imamo 
zdravstvene težave, eni več, drugi 
manj, vsi smo dobro razpoloženi, 
kot da smo bolečine pustili doma. 
Veseli smo bili vabila za današnje 
srečanje, saj se veselimo klepeta 
s prijatelji, ostalimi poznanimi 
člani in vodstvomdruštva. 
Zavedamo se, da moramo 
upoštevati priporočila in navodila 
zdravstvene stroke, kajti že tretje 
leto nas spremlja Covid 19 in vsi 
vemo, da so posledice bile in so še 
za marsikoga nepopravljive, celo 
usodne.

Vodstvo DI -predsednica 
Manica Jerkič, vaša desna roka 
gospa Alenka, ter vsi, ki vam 
pomagajo, ste z nami zelo prijazni, 
pozorni in potrpežljivi. Za to se 
moramo potruditi tudi mi sami. 
Ne moremo samo zahtevati, lahko 
tudi kaj damo, pa če je to le malo 
strpnosti, prijazen nasmehali 
iskrena hvala. Ja, marsikomu je 
lažje kritizirati kot pohvaliti. Tega 
se moramo zavedati vsi člani, da 
se na DI zelo trudite, da bi bili 
vsi zadovoljni. Zelo skrbno in 
premišljeno pripravljate razne 
programe, izlete, ustvarjalne 
delavnice, zbor članov, obiske 
članic za njihov praznik in 
razna srečanja, kot je današnje. 

Ob novem letu se z obiskom na 
domu spomnite vseh članov in 
članov v DSO, ki se danes niso 
mogli udeležiti tega srečanja. Še 
bi lahko naštevala, zato poskrbite, 
da bo nekaj tudi za vas, odvisno 
od vaše volje in vaših zmožnosti.

Na vsakem srečanju, kot 
je današnje, nas razvedrite s 
kulturnim programom, vsem 
udeleženim članom podarite 
praktično darilce. Letos, ko 
DI praznuje 40 let delovanja, 
ste nas razveselil še z Lidllovo 
vrečko presenečenja. Še posebno 
pozornost ste namenili članu, 
ki je ravnokar praznoval 90 
let. Ob družabni igri in zvokih 
harmonike pa smo se razživeli 
kot otroci.

V imenu vseh nas se vodstvu in 
vsem, ki delate v dobrobit društva 
iskreno zahvaljujemo za današnje 
srečanje. Vsi skupaj pa ostanimo 
zdravi in pri močeh, da se drugo 
leto spet snidemo. Naj Društvo 
invalidov Ajdovščina – Vipava 
še dolgo dobro in uspešno deluje. 

Vera Plesničar

Težji invalidi in starejših nad 80 let

Tradicionalno srečanje
Leto je naokoli in zopet smo v gostišču pri Nives Štor, kjer smo vedno prijazno sprejeti 

in postreženi z dobro hrano. Že nekaj let prihajamo sem težji invalidi in invalidi starejši 
nad 80 let na povabilo Društva invalidov Ajdovščina – Vipava, za kar se vsi prisotni 
zahvaljujemo.
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Prve v nizu lokavških poletnih 
doživetij so se junija odvile Vaške 
igre med zaselki Lokavca. Na 
športno obarvanem dogodku se 
je osem petčlanskih ekip iz petih 
lokavških zaselkov pomerilo v 
osmih igrah, polnih izzivov in 
pasti. Medtem ko so se tekmovalci 
in tekmovalke v vročem 
poletnem dnevu borili do zadnje 
kaplje znoja, so jih navijači z 
vzkliki, aplavzi in vzpodbudnimi 
besedami motivirali za čim boljšo 
uvrstitev. 

Po štirih igrah je sledilo poučno 
predavanje – ponovili smo 
namreč znanje prve pomoči. Član 
ŠD Slano blato Peter Kompara 
nam je prikazal temeljne 
postopke oživljanja in uporabo 
defibrilatorja, obiskovalci pa smo 
si poskušali v spomin vtisniti 
karseda veliko znanja. 

Žvižg sodnika in zadnji 
pritisk na štoparico sta po 
osmih zabavnih igrah naznanila 
zmagovalca, ekipo Komprci, ki 
je zastopala zaselek Kompari, 
drugo mesto je osvojila ekipa 
Lahovše – dulani, tretje mesto 
pa si je po dodatni igri zaradi 
izenačenja z ekipo Team Dragin 
iz Kaluš priborila ekipa Brith 
rdeči iz Britha. S prvouvrščenimi 
ekipami so se iskreno veselile tudi 
ostale ekipe – CrazyFrog (Brith), 
Čwhi (Čohi), Kaluše (Kaluše) in 
Lahovše – gurani (Lahovše) ter 
vsi navijači.

Sledila sta še nagovora 
predsednika Krajevne skupnosti 
Lokavec Angela Vidmarja in 
predsednika Športnega društva 
Slano Blato Bojana Pergarja, ki 
sta si bila enotna o pomembnosti 
srečanja za kraj, predvsem z 
vidika povezovanja vaščanov, 
spoznavanja novih sosedov in 
utrjevanja dobrih medsebojnih 
odnosov. Simpatičen dogodek, 
ki je združil različne generacije 
Lokavčanov, se je z druženjem 
ob dobri hrani in pijači zavlekel 
pozno v noč.

Minili so le trije tedni in na 

sporedu je bil drugi dogodek, 
namenjen vsem nogometnim 
navdušencem. Devetega futsal 
turnirja, ki se je v petek, 1. in 
soboto, 2. julija 2022 odvijal na 
asfaltnem igrišču pred dvorano 
Edmunda Čibeja, se je udeležilo 
deset ekip, ki so bile razdeljene v 
dve tekmovalni skupini. V petek 
so se med seboj pomerile in 
pokazale odlično pripravljenost 
ekipe skupine A: Dimnikarstvo 
Zec, Laško u f laško, Leone, 
Lokavec in Vrhpolje. Po desetih 
odigranih tekmah je prvo mesto 
v skupini zasedla domača ekipa 
Lokavec in najbrž ni potrebno 
posebej poudarjati, kakšno 
neizmerno navdušenje in veselje 
so lokavški nogometaši prinesli 
navijačem in podpornikom. 

Niti sobotno žgoče sonce niti 
razgreti asfalt nista bila oviri za 
napete in zanimive obračune 
skupine B, ki so jo zastopale 
naslednje ekipe: Paraguas, Colski 
pobalini, Frizeraj, N'zglda in 
SMC Rakovnik. Prave poteze, 
dobra obramba in taktična igra so 
odlikovale ekipo Frizeraj in ji na 
koncu prinesle zasluženo zmago 
v skupini B. Pred finalnimi 
obračuni najboljših je letošnji 
futsal turnir popestrila tekma 
mladih zvezd Lokavca in ravno 
najmlajši lokavški nogometni 
upi so dokaz, da se za obstoj 
malonogometnih turnirjev v 
prihodnosti ni treba bati.

Dober, napet in dinamičen 
finale, nad katerim je, tako kot nad 
celotnim turnirjem, bdel sodnik 

Emil Đukić, je zmago prinesel 
ekipi Leone, ki je premagala 
domačo ekipo Lokavec, naslov 
tretjeuvrščene ekipe pa si je 
prislužila ekipa N'zglda, ki je 
po 6-metrovkah premagala 
Dimnikarstvo Zec. Lovoriko 
za najboljšega vratarja je prejel 
Luka Slokar, za najboljšega strelca 
Aljaž Bolko, igralec z največ 
nogometnega znanja, spretnosti 
in borbenosti pa je postal Asmir 
Sukanović. 

Pokale in nagrade sta najboljšim 
podelila predsednik ŠD Slano 
blato Bojan Pergar in organizator 
lokavškega futsal turnirja 
Adrijan Kompara. Obenem sta 
se zahvalila sodelujočim ekipam, 
sodniku, navijačem in vsem, ki so 
na kakršenkoli način pripomogli 
pri izvedbi dogodka.

In že je prišel avgust. Mesec, na 
katerega se vsi člani društva Slano 
blato še posebej pripravljamo. Ta 
nam poleg obilice dela in skrbi 
prinaša veliko veselja in potrditev, 
da delamo dobro. Naša vztrajnost, 
močna volja, ustvarjalnost, 
sodelovanje, trud in zavedanje, 

da smo soodgovorni za razvoj 
in napredek Lokavca ter lokalne 
skupnosti, se odražajo tudi v 
organizaciji tradicionalne Noči 
pod Čavnom. Ta je v soboto, 20. 
avgusta 2022, potekala že osmič 
in kljub številnim dogodkom, 
ki so se odvijali v okolici na isti 
dan, privabila veliko število 
obiskovalcev. To dokazuje, da je 
v teh letih postala prepoznavna 
in se dodobra usidrala v srca 
ljubiteljev dobrih poletnih zabav. 

Prireditev se je začela pozno 
popoldne z nastopom čarodeja 
Joleta Coleta, ki je množici otrok z 
zabavno predstavo in zanimivimi 
čarovniškimi triki pričaral 
nepozabno doživetje. Po uri šal 
in norčij, polni otroških vzklikov 
navdušenja, začudenja in smeha, 
se je program za najmlajše 
zaključil. Na odru so za glasbila 
in mikrofone prijeli glasbeni 
gostje - skupina Gentlemeni. 
Občinstvo so ogreli s svojimi 
pesmimi, pa tudi s hiti ostalih 
slovenskih pevcev. Dobra volja 
in pozitivna energija plešočih 
ter pojočih obiskovalcev sta 
preplavili celotno prizorišče, za 
nasmejane obraze pa je poskrbel 
bogat srečelov z vsemi dobitnimi 
srečkami in igra ocenjevanja 

količine vode v treh škornjih. 
V nedeljskih jutranjih urah je 

bilo jasno, da smo člani ŠD Slano 
blato dobro izpeljali še zadnji 
poletni dogodek, na katerem smo 
se ponovno srečali in poveselili. 
Lepo je bilo, predvsem zato, ker 
smo lahko čudovite trenutke 
in spomine delili in ustvarili s 
čudovitimi ljudmi. 

Za konec velja vsekakor 
izpostaviti, da vsi trije omenjeni 
dogodki nikakor ne bi mogli biti 
tako uspešni brez podpore KS 
Lokavec in Občine Ajdovščina. 
Zahvala pa gre tudi številnim 
sponzorjem in donatorjem, ki 
verjamejo v naše delo in nas pri tem 
podpirajo, srčnim prostovoljcem, 
ki nam nesebično priskočijo 
na pomoč, ko jo potrebujemo, 
in vsem obiskovalcem. Z vašo 
pomočjo je bilo poletno dogajanje 
v Lokavcu pestro in nepozabno. 

ŠD Slano blato

Pestro poletno dogajanje v Lokavcu
Ko je bila v Sloveniji marca 2020 prvič razglašena epidemija koronavirusa, si člani Športnega društva 

Slano blato niti v sanjah nismo zamišljali, da bodo nadaljnji dve leti, zaradi omejitev gibanja in 
prepovedi zbiranja ter srečevanja ljudi, prekinjene tudi naše aktivnosti in prireditve. Tako je bilo vse 
do letošnjega poletja, ko smo Lokavčanom in tudi drugim obiskovalcem z organizacijo treh dogodkov 
dali priložnost za ponovno sproščeno druženje in zabavo.

Njene 28-letne delovne 
izkušnje obsegajo različna 
področja dela z ljudmi, od 
dela v podjetjih, izobraževanja 
odraslih, poučevanja mladih 
pa do psihoterapije in izvajanja 
različnih predavanj ter delavnic.

Zadnja leta se v celoti posveča 
vodenju svojega centra Novo 
upanje v Ajdovščini. Izvaja 
psihoterapije in svetovanja 
za ljudi v stiskah, tako za 
posameznike, pare, zakonce in 
starše ter mladostnike. Prav tej, 
vedno aktualni temi, odnosu in 
komunikaciji tako med starši in 
otroki, kot komunikaciji med 
partnerjema, se je naša gostja 
najbolj posvetila.

Člane Društva Abstinent 
Vipavske doline je kot 
organizatorje zelo razveselilo 
to, da se je predavanja udeležilo 
res lepo število ljudi, z drugimi 

besedami povedano, po odprtju 
društvenih prostorov je bil to 
prvi dogodek, na katerem smo 
zasedli res čisto vse stole. Poleg 
članov našega društva ter svojcev, 
prijateljev in znancev se je našemu 
povabilu odzvalo tudi precej 
članov drugih društev, tako iz 
Nove Gorice, Tolmina in obale, 
kar je za nas zelo pomembno, 
saj se na ta način izmenjujejo 
izkušnje, znanja, pogledi in 
nenazadnje širijo in poglabljajo 
medosebne vezi, ki so dandanes 
v vseh segmentih družbe močno 
načete.

Po nazornem in poglobljenem 
predavanju o tem, kako naj 
starši pristopajo do svojih otrok 
na način, ki naj ne bi bil niti 
avtoritativen niti permisiven, 
ampak konstruktiven, torej tak, 
da otroka privede do željenega 
rezultata, ter podrobni osvetlitvi 

načina komunikacije med 
partnerjema, ki prav tako ne sme 
predpostavljati nadrejenega ali 
podrejenega sogovornika, temveč 
dva sodelujoča in medsebojno 
podpirajoča člena partnerskega 
tima, je sledila prosta razprava o 
tem, kako težko je v resničnem 
življenju vse to doseči.

Gospa Jerneja Dimec Bratina se 
je strinjala z nami, da je osebna 
rast zahtevna naloga vsakega 
posameznika, da nihče ne more 
nikogar v to prisiliti ali karkoli 
narediti za drugega, če sam tega 

noče, da lahko spreminjamo 
samo sebe in da je to počasen 
proces, ki se pa še kako izplača.

Člani Društva Abstinent 
Vipavske doline se tega zelo 
dobro zavedamo, kar je potrdil 
tudi dober obisk predavanja , ki 
nam je dal nov zagon in ideje za 
nadaljnje raziskovanje in delo 
na področju odnosov in osebne 
rasti. En tak poseben žarek 
optimizma in zagona v našem 
društvu predstavlja polna miza 
dobrot, ki nikoli ne manjkajo 
ob zaključku naših druženj in 

dogodkov in tudi tokrat niso, ob 
katerih se nam usta razširijo v 
nasmehe in misli v sproščenost in 
razigranost. Če želite z nami deliti 
katerega od teh lepih trenutkov, 
potem nikar ne zamudite naših 
prihajajočih dogodkov, za katere 
vam obljubimo, da jih bo še 
veliko.

Člani Društva Abstinent 
Vipavske doline

Festival 'Slovenija v Slavoniji’ 
je eden izmed festivalov, ki se 
odvijajo v okviru festivalov 
Slovenija v (Si.in) in je kot tak 
uvrščen v uradni program ene 
največjih kulturnih manifestacij 
v tem delu Evrope, Vinkovačke 
jeseni.«

Dramsko pevska skupina 
ZARJA DU Ajdovščina je ob tako 

lepem povabilu hitro pripravila 
kovčke. Pripravili pa smo tudi 
lep šopek pesmic, ki je predstavil 
našo dolino in Goro. Potovanje 
se je začelo 9. 9. v nočnih urah, 
a nam ni bilo pretežko, nekateri 
so malo poklepetali, drugi pa še 
malo podremali. 

Prvi daljši postanek je bil v 
Đakovu, kjer so nas sprejeli 

organizatorji Si.in, koordinatorka 
Tadeja Rozman ter lokalni vodiči. 
Gospa Nataša Šantić nam je 
predstavila program ogledov 
in prvi ogled je bil katedrala sv. 
Petra, kjer smo tudi zapeli. Pot 
smo nadaljevali proti Vinkovcem, 
kjer smo si najprej ogledali Mestni 
muzej.

Nastanili smo se v hotelu 
Slavonija in v popoldanskem času 
že odhiteli na prizorišče prvega 
festivalskega dne.Vse skupine iz 
Slovenije – 20 skupin je prejelo 
tablo in certifikat o nastopu. 
Podelili so jo organizatorji in 
podžupan mesta Vinkovci. 
Nastopala je prva polovica skupin 
in navdušila vse prisotne.

Drugi dan smo si ogledali 
vinsko klet v Iloku in Memorialni 
center v Vukovarju. Vseskozi nas 
je spremljala gospa Nataša, ki je 
budno pazila na nas in skrbela, 
da je vse potekalo po programu. 

Naš nastop je bil na drugi 
festivalski dan. Dobro smo zapeli 
in bili veseli, da smo sodelovali na 
tako lepi prireditvi. Vse mesto je 
bilo eno samo veliko prizorišče, 
zato smo uživali v vsakem 
trenutku. Sprevodi slavonskih 
noš je bila paša za oči in dušo, 
še posebej, ker so sodelovali prav 
vsi, od dojenčkov do starejših. 

Koncerti znanih pevskih zvezd 
so bili na vseh trgih in ljudje so 
plesali in peli skupaj z njimi.

Prav za vse je bilo poskrbljeno, 
odnesli smo veliko lepih vtisov in 
se srečno vrnili domov. Smo pa že 
razmišljali, kam nas bo pot vodila 
prihodnje leto.

Nevenka Vidmar, 
DU Ajdovščina

 Bon velja 
od ��.�. do �.��.���

Vnovčite jih
lahko pri

MA-KO d.o.o.
Tovarniška c. �b
��� Ajdovščina

Več informacij na 
tel.: � ��� �� �

mako-slosiol.net
www.ma-ko.si

Šoloobvezni otroci
���� in � razred�

dijaki
 in

študentje

Vinkovačka jesen 2022
»Vinkovci, mestece ki leži ob reki Bosut, vsak september postane središče največje slavonske manifestacije – Vinkovačke jeseni! Festival v začetku jeseni gosti 

skoraj 10.000 nastopajočih, število obiskovalcev pa se vsako leto povzpne celo tja do 150.000. Gre za veliko, 10-dnevno praznovanje, ne samo tradicionalne 
folklore, temveč tradicionalne glasbe, plesov, hrane in pijače ter domače in umetne obrti. Vinkovci se v teh dneh pretvorijo v živi muzej, tekom festivala pa se 
množice obiskovalcev zbirajo na ulicah ter vsak dan od zgodnjega dopoldneva pa do poznih večernih ur uživajo v številnih aktivnostih, nastopih in koncertih. 
Seveda ne gre brez domačih dobrot, slavonskega kulena, domačih klobasic, slavonskega čobanca ter prave domače rakije, katere je moč zaznati in okusiti na 
številnih stojnicah. Z velikim ponosom, navdušenjem in častjo pa se v sklopu Vinkovačkih jeseni predstavlja tudi festival Slovenija v Slavoniji.

Društvo Abstinent 

Predavanje na temo: komunikacija in odnosi
Društvo Abstinent Vipavske doline je v svojih novih prostorih gostilo zakonsko in družinsko terapevtko Jernejo Dimec Bratina, 

ki od leta 2006 deluje kot terapevtka relacijskega družinskega modela, ki ga je razvil dr. Christian Gostečnik.

SISTEMI ZA  & OGREVANJE HLAJENJE
Panasonic v vašem domu.
Rešitve za ogrevanje, sanitarno toplo vodo in klimatizacijo.

MEGATERM d.o.o. Cesta 25. junija 1G, Kromberk, 5000 Nova Gorica  t. +386 (05) 333 40 77
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Že v dopoldanskih urah so v 
Vipavski Križ prišle udeleženke 
letošnjega Bit&Beat ekstempora, s 
katerim Mladinski kulturni center 
Hiša mladih poskrbi, da imajo 
mladi s talentom za umetnost na 
voljo svoj prostor za izražanje. 
Tokrat so utrip Vipavskega Križa 
iskali že dvanajsto leto, kot vedno 
tudi letos z malce drugačnim 
pridihom kulture in umetnosti in 
z elementi, ki so pomembni tako 
za razvoj mladinske ustvarjalnosti 
kakor tudi za kulturno turistično 
ponudbo kraja. Skupaj z JSKD 
Območno izpostavo Ajdovščina 
in profesorico likovne umetnosti 
Niko Černigoj se je dvanajst 
likovnih ustvarjalk podalo 
v slikarski svet abstrakcije. 
»Navadno se takšnih dogodkov, 
kot je Bit&Beat udeležujejo mladi, 
ki že imajo nek talent in željo po 
ustvarjanju. In prej kot začnejo z 
izražanjem tega talenta, bolje je. 
Ustvarjalno vzdušje in umetnost 
lahko precej pripomoreta 
k kasnejšemu oblikovanju 

osebnosti. Odraščanje z 
umetnostjo in preko umetnosti, 
po mojem mnenju, vodi v zrelost 
tudi v nadaljnjem življenju,« 
je svoj pogled na projekt MKC 
Hiše mladih predstavila Nika 
Černigoj, sicer udeleženka prvega 
Bit&Beat projekta v Vipavskem 
Križu. 

Prva izvedba je bila namreč leta 
2010, ko sta Nika Božič in Jani 
Cigoj na povabilo mladinskega 
centra razstavljala v kriški 
galeriji, v naslednjih letih pa je 
Vipavski Križ doživel še mnogo 
fotografskih srečanj, likovnih 
izražanj, zvočno inštalacijo, blog 

zapise, poezijo, haikuje, kiparske 
stvaritve in še kaj bi se našlo. 

Udeleženke bodo svojimi 
likovnimi izdelki lahko 
sodelovale na letošnji regijski 
likovni razstavi, ki jo organizira 
Javni sklad Republike Slovenije 
za kulturne dejavnosti, pod 
naslovom Glasba je moje vesolje, 
Abstrakcija. 

Tokrat so svoje talente in 
ustvarjalnost na ogled postavile: 
Elena Gaberšček, Neža Bizjak, 

Sara Stevanović, Lina Bensa, 
Lara Brankovič, Pia Curk, Julija 
Červ, Ana Rustja, Vita Štrukelj, 
Pia Ravnikar, Laura Vitežnik in 
Lucija Fučak. 

Odprtje razstave je pospremil 
izvrstni glasbeni nastop domače 
glasbenice Mojce Bence na kitari. 

Mladinski kulturni center 
Hiša Mladih Ajdovščina se 
ob tej priložnosti zahvaljuje 
Turističnemu društvu Vipavski 
Križ, ki vsako leto znova poskrbi 
za pogostitev otvoritvenega 
dogodka. Hvala za podporo in 
zaupanje. Zahvala gre seveda 
mentorici mag. Niki Černigoj za 
strokovnost in izvrstno izvedbo 
enodnevnih ekstemporov s 
končno razstavo. 

Hvala vsem udeleženkam, 
v želji, da se še kdaj srečamo. 
Galerija Hiša mladih, ki vsak 
mesec postreže z novo razstavo, 
namreč ponuja nadaljnjo 
možnost izražanja, druženja in 
sodelovanja tako posameznikov, 
kot skupin. 

MKC Hiša mladih Ajdovščina

»Milanu Ipavcu je bil izostren 
občutek za likovno izražanje 
položen v zibelko. Kreativnost 
in visoke estetske norme so 
domovale že v Milanovi družini 
in se globoko usidrale v njegovo 
notranjost, prebujale talent ter 
raazplamtevale željo po lastnem 
raziskovanju in likovnem 
izražanju. Avtor se je odločil za 
žlahtno slikarsko tehniko olja na 
platno in si izbral krajino za svoje 
osrednje motivno izhodišče.

Čeprav prisega na realističen 
interpretativni slog, njegova 
poetika nikoli ni podvržena 
konfekcijski šabloni. Prepojena 
je z intimizmom vizualnega 
spremljanja, doživljanja , 
občutenja in slikarskega 
udejanjanja. Svet zunanjega je 
zanj optični normativ, ki ga vodi 
k oblikovni in barvni dovršenosti 
ter k odslikavanju ritmov 
naravnega utripa. Predstavlja 
mu močan impresivni moment 
ter prispeva k likovnemu 
rojstvu prepoznavnega, celo 
dokumentarno zapisanega, 
a vselej emotivno izživetega. 
Naravna in urbana krajina, 
pejsaži, pa vedute in tudi 
panorama so mamljiva snov za 
slikarjev čopič.

Milan Ipavec je slikar, ki 
diha z lepoto narave, pri tem 

pa je v nenehni komunikaciji 
med zunanjim in notranjim, 
med videnim in občutenim. 
Njegova slikarska dela imajo 
veliko občudovalcev, še posebej 
pa so opažena na vsakoletnem 
Extemperu Cinober v Idriji. 
Milan že dve desetletji nadaljuje 
tudi tradicijo očetove umetnostne 
obrti. Predano in intenzivno se 
posveča oblikovanju lesenih 
predmetov. Z ročnim struženjem 
ustvarja unikatne lesene izdelke, 
ki imajo najpogosteje obliko 
posode. Les, ki je material 
njegovega ustvarjanja in 
izražanja, predstavlja še eno 
avtorjevo vez z lepoto narave. 
V vsakem kosu lesa odkriva 
skrite potenciale oblik, barv, 
struktur in tekstur. Elementarno 
umetnost narave podreja 
svojim idejam, uporabnost 
svojih stvaritev nadgrajuje 
z oblikovalsko izostrenimi 
prvinami, ki ga vodijo v nove 
pojavne oblike, oblikovno jasne 
in čiste, metjejsko vešče in 
natančno uresničene.«

Večer so glasbeno obogatile 
štiri Milanove vnukinje. V 
nadaljevanju smo ob sproščenem 
pogovoru z avtorjem doživeli 
prijeten sobotni večer. Razstava 
bo odprta do konca septembra.

Niko Ličen

Najnovejša skladba Aleša 
Pelhana z naslovom 'Pot do 
barika' je tokrat v ajdovskem 
narečju. Je zabavna, hudomušna, 
sproščena in s tematiko besedila, 
ki je kot nalašč za ta jesenski čas 
trgatve in martinovanja. 

Skladba je nastala kot 
enkratni projekt v sodelovanju 
z glasbenikom Petrom Veselom, 
ki je poskrbel za aranžma in 
videospot, ki si ga lahko ogledate 
na spletni strani www.pelhan.si.

Pelhan - Pot do barika Razstava, ki diha z 
lepoto stvarstva

V Lični hiši je bilo konec avgusta odprtje slikarske razstave 
domačina – šturskega rojaka Milana Ipavca z naslovom 'Diha z 
lepoto stvarstva'. Umetnostna zgodovinarka Anamarija Stibilj 
Šajn je avtorjev slikarski opus na odprtju obširno predstavila 
in nekaj poudarkom navajam v nadaljevanju.

Mladinski kulturni center Hiša mladih Ajdovščina 

Dvanajsti umetniški projekt 
Bit&Beat v Vipavskem Križu

Poletni dnevi so bili v Vipavskem Križu že dvanajsto leto zapored rezervirani za gostovanje 
ajdovskega Mladinskega kulturnega centra Hiša mladih z umetniškim projektom BIT&BEAT. 12 
mladih ustvarjalk je tudi letos skozi ves dan ustvarjalo v slikoviti vipavski vasici, dežju navkljub. 
Nastala dela so bila na ogled v grajski kleti na dan otvoritve, ko je vzporedno potekalo tudi 
dogajanje kulinaričnega pomena, Festival vin. Tako sta se po prijetnem naključju združili dve 
kulturi, umetnost in vino. Od 26. septembra do 9. oktobra si lahko nastala dela ogledate v 
Galeriji Hiša mladih Ajdovščina. 

Po dveh uspešno izpeljanih 
poletnih koncertih, na katerih 
je kot gost nastopil mednarodno 
priznani slovensko-kanadski 
glasbenik Gal Gjurin, se je 
sodelovanje med glasbenikom 
in orkestrom še okrepilo, saj je 
orkester nastopil na njegovem 
koncertu v Cankarjevem domu.

Galu Gjurinu so se na odru 
pridružili številni nadarjeni 
glasbeniki, med njimi njegova 
sestra, znana slovenska pevka 
Severa Gjurin, ter kanadska 

pevka Veronica Charnley. Za 
Pihalni orkester Vrhpolje je bil 
koncert neprecenljiva izkušnja 
in hkrati uvod v praznično 
obarvano sezono. Orkester 
namreč v letošnjem letu praznuje 
20. obletnico obstoja, ki jo bo 
slavnostno praznovali z gala 
koncertom v mesecu decembru, 
na odru pa se jim bodo pridružili 
prav posebni gosti, ki pa naj za 
enkrat ostanejo presenečenje.

Lara Premrn, 
foto Yeremie Pierre Noir

Pihalni orkester Vrhpolje 

Na velikem odru 
Cankarjevega doma

Za člane Pihalnega orkestra Vrhpolje je bila sobota, 17. 
septembra, prav poseben dan, saj so kot gostje nastopili na 
koncertu Gala Gjurina v Cankarjevem domu.
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Pridemo tudi... na borjač. 

040 289 009
primoasfalt@gmail.com

Primoasfalt d.o.o.
Dolga Poljana 50, 5271 Vipava

ASFALTIRANJE MANJŠIH
IN VEČJIH POVRŠIN 
Svetovanje, kvalitetni in strokovni  

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

Vzporedno z otvoritvijo 4. 
mednarodnega festivala akvarela 
Mini Castra 2022, je 27. in 28. 
avgusta v Štanjelu in Vipavskem 
Križu potekal mednarodni 
ekstempore akvarelistov. Za 

razliko od glasbenikov je 
umetniška dejavnost tiha in 
neopazna. Poteka v ateljejih, 
delavnicah in studijih, ustvarjalni 
akt je prikrit in samosvoj. Le 
na tovrstnih manifestacijah 
umetniki stopijo na ulico in 
nenadoma postanejo vidni. 
Njihovo ustvarjanje tako postane 
edini trenutek njihovega javnega 
stika, predstavitve. Nekateri 
se motiva lotevajo simbolično, 
nekateri dobesedno, nekateri 
humorno, vendar pa vsa njihova 
dela pripovedujejo eno od zgodb 
kraja, v katerem ustvarjajo. Izbira 
motiva temelji na kakovostnih, 
tematskih ali zanimivejših načinih 
interpretacije vtisa lokacije, 
generacijski razpon umetnikov 
pa prinaša tudi raznolike načine 
obdelave teme. 

Na letošnjem ustvarjalnem 
druženju so sodelovali Maria 

Zuyeva iz Litve, Zsuzsanna 
Erényi iz Madžarske, Marisa 
Pietraperzia iz Italije ter Marta 
Mertelj, Leopoldina Kara Kalajzič, 
Marta Frei, David Hrvatin, Drago 
Hajdarovič, Slobodan Milojević, 
Silva Copič, Branko Tomažič, 
Marija Nabernik, Ivan Vreček, 
Mojca Žerjal, Zora Završnik 
Črnologar, Janko Orač in Lucijan 
Bratuš iz Slovenije.

Strokovna žirija je po končanem 
ustvarjanju pregledala nastala 
dela in podelila tri nagrade. 

Dela so bila izbrana glede 
na izžarevanje unikatnosti 
in avtorskega rokopisa. Prvo 
nagrado je prejela Maria Zuyeva iz 
Litve, drugo nagrado Mojca Žerjal 
in tretjo Slobodan Milojević, oba 
iz Slovenije.     Vladimir Bačič

18. mednarodni likovni 
ekstempore Vipavski Križ

Maria Zuyeva

Mojca Žerjal

Slobodan Milojević

Robotske kosilnice

Strokovno svetovanje

Prodaja in servis

Profesionalna montaža

Poprodajni suport in vzdrževanje

Najvišja kakovost

Husqvarna

Pestra ponudba vrtnih
kosilnic HUSQVARNA.

Na zalogi, dobavljivo takoj

Husqvarna

Motorne kose
Moči od  1.0KM- 3.8 KM
Bočne in nahrbtne
Pestra ponudba diskov
in rezilnih nitk

ELEKTRO AGREGATI
HONDA 
Honda ponuja pestro
paleto elektro
agregatov, ki jih lahko
uporabljamo za
najrazličnejše namene.
Od stabilnih postaj do
lahkih in prenosnih.

Motorne žage

VISOKOTLAČNI ČISTILCI
STIHL RE 80X
Kompaktna zasnova 
Pretok do 430 lit.
Pritisk 10-90 bar
6m cevi 
Teža 7.0 kg

139,00

€

Pihalnik in sesalnik
 SH86STIHL

Možnost pihanja ter sesanja
Ploščata in okrogla šoba
Pretok zraka 770 m³/h
Vreča 45 lit (z drobljenjem)
Teža 5,6 kg

• elektro vzdrževalc
• strojni vzdrževalc
• upravljalec energetskih naprav • operater vzdrževalec

• upravljalec stroja • skladiščni manipulant

Podjetje Fructal ponuja edinstveno priložnost
za usposabljanje in nadaljnji strokovni razvoj
v dinamičnem poslovnem okolju.

PRIDRUŽI SE
PODJETJU
FRUCTAL 

VZDRŽEVALCI UPRAVLJALCI SKLADIŠČNIKI

• operater 

 Fructal d.o.o., Tovarniška cesta 7, 5270 Ajdovščina

Možnosti oddaje prijave: 
- e-pošti: zaposlitev@fructal.si

- pri vratarju podjetja Fructal
- gsm 030 350 794
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Za Plesni center ADC vemo, 
da tekmuje v hip hopu ali street 
show plesih, trudimo pa se širiti 
paleto plesnih stilov in tako se v 
letošnjem letu lahko pohvalimo  
s stopničkami, 2.mesto (Alice 
Stojko Saliu –Francesco Sartiano) 
na državnem prvenstvu v 
latinskoameriških plesih ter 
polfinalom, 11.mestom ( Neža 
Kogoj) na državnem prvenstvu 
v modern solo. Ostali  rezultati 
državnega prvenstva v hip hopu, 
so mnogim odprli vrata na 
svetovno prvenstvo, na katerega 
se odpravljamo konec oktobra v 
Graz. Državno prvenstvo MPT 
smo izpeljali z naslovom 3x vice 
državni prvaki; duo Matic in 

Blaž Kolar Tratnik, solo Nick 
Keber ter pionirska skupina Red 
storm,z nehvaležnim vendar več 
kot odličnim 4.mestom za malo 
pionirsko skupino, 5.mestom 
za člansko malo skupino, osem 
uvrstitev med najboljših deset in 
ostalimi izvrstnimi rezultati. 

Po državnem prvenstvu smo 
se predstavili na evropskem 
prvenstvu in sicer  s pari, solisti, 
člansko in pionirsko skupino v 
Skopju, kjer se je pomerilo skoraj 
2000 tekmovalcev iz 21 držav. 
Rezultati so bili izvrstni. Med 
vsemi nastopajočimi smo si ADC 
plesalci priplesali sledeča mesta: 

Nick Keber 11., Leja Messec 
24., Evelin Bajc 44., Amelie 

Zerezghi in Doroteja Rojko 17., 
Amina Zerezghi in Meggy Resnik 
41.,otroška skupina Red storm in 
članska formacija Divertirse sta 
med najboljšimi ekipami v Evropi 
osvojili dve 6.mesti, Blaž in Matic 
Kolar Tratnik pa 5.mesto. Vsi 
nastopajoči smo se vrnili domov 
zadovoljni in obogateni z novimi 
izkušnjami.

Plesalci ADC se na tekmovanja 
zavzeto pripravljamo pod 
vodstvom trenerk in koreografinj 
Leje Messec, Nine Ukmar, 

Brigite Kuštrin, Maruše Leban, 
Alice Stojko Saliu, Danijela 
Mutića in drugih. Celotni 
ekipi Plesnega centra ADC je 
najpomembnejše, da smo  mladi 
srečni, da na plesišču uživamo in 
smo zadovoljni ob občutku  da 
smo na plesišču dali vse od sebe. 
V takem vzdušju pridejo tudi 
odlični rezultati. 

Ta sezona je bila za naš center 
odlična, saj smo tekmovalci 
dosegli vrhunske rezultate, 
predvsem pa smo izjemno 

napredovali.
Kot že omenjeno tekmovalne 

vode niso vse kar vodi naš center, 
plešemo, ker nam je lepo, ker 
se sprostimo in zabavamo, in 
zato ne smemo pozabiti na vse 
rekreativne skupine, ki plešejo 
v naši družini ter hkrati vabimo 
vse, ki jih ples navdušuje, da se 
nam pridružite in postanete z 
nami del te lepe zdrave in uspešne 
plesne zgodbe.

Dragi donatorji, sponzorji, 
hvala za pomoč.

Skrite oddajnike smo iskali 
na precej zaraščenem terenu 
ob Železni jami pri Domžalah. 
Ajdovski radioamaterji smo 
prva mesta osvojili v štirih (od 
šestih) starostnih kategorijah. 
Zadnja tekma šteje tudi ekipno. 
Tako je Radio klub Ajdovščina 
postal ekipni državni prvak leta 

2022. Najmlajši tekmovalci Matej 
Bratož, Mark Remec in Aljaž 
Kerševan so bistveno pripomogli 
k osvojitvi naslova. Poleg pokala 
in medalj pa so domov prinesli 
tudi gobe, ki so jih nabrali med 
'lovom na lisice'. 

Več podatkov na: http://arg.
hamradio.si/.

Za članicami je uspešen 
mesec. Najprej so v prvem krogu 
državnega prvenstva premagali 
neugodno Litijo v gosteh s 34:24. 
Teden dni kasneje so na domačih 
Policah gostile novomeško 
Krko, lani četrtouvrščeno ekipo 
v državnem prvenstvu. Pred 
dobro napolnjenimi tribunami so 
domačinke kontrolirale tekmo od 

prve do zadnje minute. Na koncu 
so Mlinarke slavile s sedmimi 
zadetki prednosti in najavile 
kandidaturo za ponoven skok 
med najboljše v Sloveniji.

V soboto, 10. septembra, je 
ŽRK Mlinotest organiziral 
vsakoletni Mlinotestov turnir za 

mlajše kategorije. V dvorani na 
Policah so se predstavile igralke 
v selekcijah starejših deklic in 
kadetinj. Poleg domačega kluba, 
so se vabilu prijazno odzvali še v 
ljubljanskem Krimu, koprskemu 
Ž.U.R.D-u in sežanskem 
Antrumu.

V kategoriji starejših deklic 
A se je najbolj izkazala domača 
zasedba Mlinark, na drugem 
mestu so končale igralke Krima, 
na tretjem pa ekipa iz Sežane.

V kadetski konkurenci je na 
prvem mestu pristala ekipa 
Kopra, na drugi stopnički so stale 
domače igralke, tretje mesto pa 
je pripadalo ekipi Krima. Naj 
omenimo, da je bilo v tej kategoriji 

bilo zelo napeto, saj so vse ekipe 
zbrale enako število točk in je 
o zmagovalcu odločalo število 
danih zadetkov.

Ajdovski klub v svoje vrste vabi 
vsa mlada nadobudna dekleta, 
ki bi se rada pobliže spoznala 
z igranjem rokometa. Več 
informacij je na voljo na: www.
zrk-ajdovscina.si

Deni Stibilj

Izpeljan tudi Mlinotestov turnir za mlajše kategorije

Za članicami rokometnega kluba odličen september
Mesec september je tradicionalen začetek šolskega leta in seveda tudi rokometne sezone. Visoke cilje imajo znova v ajdovskem Mlinotestu. Članice so uverturo 

v novo sezono pričele odlično. V dveh tekmah državnega prvenstva so premagale Litijo v gosteh, na Policah pa so spravile na kolena novomeško Krko. Zmaga v 
prvem krogu pokala Slovenije nad Piranom pa je prinesla uvrstitev v četrtfinale. V drugem vikendu septembra je bil izpeljan tudi Mlinotestov turnir za kadetinje 
in starejše deklice.

Zaradi dobrih rezultatov kvalificirani na svetovno prvenstvo konec oktobra v Gradcu

ADC na državnem, evropskem in svetovnem prvenstvu
Plesalci Plesnega centra ADC smo v letošnjem letu zabeležili številne uspehe, ki jih ne štejemo le s pokali in stopničkami temveč predvsem z zadovoljnimi 

ljudmi, ki nas obkrožajo. ADC ( Alice Dance Company ) je že v imenu navedenen kot “company”, čigar pomen ni le podjetje ampak je družba v smislu družabnosti, 
druženja, združenja, vodja Alice se izraža kar z besedo družina. Torej, naša družina je uspešna zaradi povezanosti, prijateljstva, trdega dela, ki je hkrati zabava, 
zaradi podpore med plesalci, starši in podporniki, nenazadnje pa smo vedno  prepoznavni z vrhunskimi rezultati. 

Hodili smo se po krožni 
panoramski poti, se povzpeli na 
Sv. Gregor, kjer je pokopan Maks 
Fabiani in njegova rodbina, ki je 
vladala na tem območju Krasa. 
Po poti skozi borov gozd smo 
se ustavljali ob znamenjih in se 
pogovarjali o nujnosti druženja, 
rekreaciji in sploh 'športanju' v 
naravi. 

Povzpeli smo se do Ferrarijevega 
vrta, ki je nastal kot dopolnitev 
Vile Ferrari. Maks Fabiani ga 
je preuredil za svojega nečaka 
Enrika Ferrarija in njegovo 
družino. Slišali in videli smo 
zanimivosti parkovne ureditve 

tistega časa. Sprehod po parku 
smo zaključili z daljšo telovadbo 
na mehki travi, ki so jo vodile 
razgibavanja vešče mentorice. 

Pot smo nadaljevali okrog 
gradu in z zanimanjem opazovali 
bližnjo in daljno okolico. Za 
zaključek smo se sprehodili 
po ozkih ulicah Štanjela med 
kamnitimi hišami s številnimi 
kamnoseškimi detajli. Mimo Vile 
Ferrari smo nadaljevali pot še do 
Gledanice, najvišje točke Štanjela, 
kjer se nam je ponujal razgled na 
vse strani.

Planinsko društvo Ajdovščina, 
Planinska sekcija Kamnje z 

vodjem Joškom Vodopivcem, 
in vsi, ki smo sodelovali pri 
pohodniških in športnih 
dejavnostih tega dne želimo, naj 
dan slovenskega športa postane 
način zdravega življenja vseh 
državljank in državljanov.

C. U., PD Ajdovščina

Praznik športa po planinsko
Na sončen jesenski dan in dan slovenskega športa smo se planinci PD Ajdovščina podali po 

Fabianijevi poti od Kobdilja do Štanjela. Vesela družba pohodnikov je domačinki prisluhnila o 
življenju arhitekta, urbanista, profesorja in slikarja, enega izmed najpomembnejših Kraševcev. 

LUKA LESKOVEC
kmetijska trgovina

• kmetijski in gozdarski stroji
• traktorji New Holland
• vrtni program
• avtomobilske prikolice
• pašna oprema
• gozdarska oprema
• hlevska oprema
• folija in mreža za baliranje
• igrače za male kmetovalce
• olja in maziva
• rezervni deli
• servis traktorjev in strojev
• servis za vrtni program

041 978 630 

pon. - pet. | 7.00 - 16.00

Goriška cesta 75 | 5270 Ajdovščina | info@luka-leskovec.si

 

Zmagovalke Mlinotestovega turnirja (selekcija SDA)

Kadetinje v letošnji sezoni vodi trenerka Ana Žigon

Radio klub Ajdovščina 

Ekipni državni prvaki
Tri tedne po Svetovnem ARDF prvenstvu v Bolgariji smo se 

radioamaterji 24. septembra pomerili na zadnji letošnji tekmi, 
odprtem jesenskem KV ARG prvenstvu Zveze radioamaterjev 
Slovenije 2022.

PRENOVILI SMO TRGOVINO
V AJDOVŠČINI

GRADBENI MATERIALI in PLINI

Vabljeni!
Tovarniška cesta 3d, 5270 Ajdovščina

 (05) 364 40 67

PE AJDOVŠČINA
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Ime izhaja iz dejstva, da so 
številna tako svetovna kot 
ajdovska podjetja svoje prve 
prototipe naredila v garažah 
in to je bil navdih za pilotni 
projekt. Garaža je prostor, kjer 
udeleženci pod strokovnim 
vodenjem izkušenih mentorjev, 
podiplomskih študentov s 
tehničnih področij pridobivajo 
znanja, kompetence in izkušnje 
iz različnih področij znanosti. 

Za vse tehnične navdušence 
bomo na Vpisnem dnevu v Garaži 
predstavili:

- mentorski program Garaža 
in mentorski program Garaža za 

dekleta,
- predstavitev inovativnih 

prototipov, ki so nastali v 
pilotnem letu programa 
(električni in bencinski gokart, 
video igrica in avtonomen rover, 
ki bo samostojno pobiral vzorce)

- interaktivna predstavitev 
tehničnih poklicev, 

- skupinski praktični izzivi,
- preizkušanje delovanja strojev 

in orodja v Garaži.

Mlade vabimo k vpisu v 
mentorski program Garaža 
ter Garaža za dekleta v novem 
šolskem letu 2022/23!

V Lavričevi knjižnici bodo v 
oktobru predstavili novo storitev: 
to je prevzem gradiva v posebnem 
knjižnem paketniku. Storitev je 
primerna predvsem za tiste, ki 
nimajo časa ali možnosti prevzeti 
gradiva v času obratovanja 
knjižnice. Uporabnik, ki bo želel 
prevzeti gradivo v paketniku, 
bo po telefonu ali s storitvijo 
Moja knjižnica gradivo naročil 
in kot mesto prevzema označil 
paketnik. Knjižničarji mu bomo 
gradivo pripravili, da ga bo lahko 
s posebno kodo prevzel tudi v 
času, ko bo knjižnica zaprta.

Tudi v letošnjem septembru so 
za nami že trije koncerti letošnjih 
Jesenskih serenad. V grajski kleti 
v Vipavskem Križu so se nam že 
predstavili violončelistka Maruša 
Turjak Bogataj in njen brat 
violinist Matjaž Bogataj. Maruša 
je ena vodilnih čelistk mlajše 
generacije in članica Simfoničnega 
orkestra RTV Slovenija. Matjaž pa 
je gradil glasbeno kariero v tujini, 
štiri leta je bil član frankfurtskega 
Opernega in muzejskega orkestra, 
od leta 2017 pa je vodja drugih 
violin Bavarske državne opere. 
Na drugem koncertu se nam 
je predstavil Trobilni kvintet 
Neobrass, ki ga sestavljajo študenti 
ljubljanske Akademije za glasbo. 
Na slovenskem tekmovanju 
TEMSIG so leta 2019 prejeli 
zlato priznanje, prav tako tudi 
letos, ko so osvojili sto točk, torej 
vse možne točke in poleg zlatega 
priznanja prejeli tudi posebno 
pohvalo komisije. Glasbena 
matica Ljubljana že vrsto let 

spodbuja slovensko zborovsko 
ustvarjalnost in tako je nastala 
tudi Mladinska vokalna skupina 
Glasbene matice Ljubljana. Mlada 
dekleta so nam ob spremljavi 
historičnih glasbil predstavila 
madrigale angleške renesančne 
glasbe , ob spremljavi lutnje 
pa še splet slovenskih ljudskih 
dekliških pesmi v izvirni obliki.

Pred nami je še četrti koncert 
letošnjih Jesenskih serenad. V 
petek, 30. septembra ob 19. uri, 
se nam bodo na Lavričevem trgu 
v Ajdovščini (seveda upamo na 
lepo vreme) predstavili Sherzer 
Brigade, ki je energični kolektiv 

izkušenih bobnarjev in bobnark. 
Brazilska glasba in ritem, kot tudi 
brazilska bobnarska tradicija, 
je popularna na koncertih po 
vsem svetu. Ustvarijo široko in 
z energijo nabito paleto zvoka, ki 
nikogar ne pusti ravnodušnega. 
Plesalo bo tako staro ko mlado. 
Zato prijazno povabljeni v petek 
na Lavričev trg, na zadnji koncert 
letošnjih Jesenskih serenad. 
Koncert je brez vstopnine, 
obljubljamo pa vam dobro uro 
vrhunske zabave ob brazilskih 
ritmih.

Marjan Krpan, 
ZKD Ajdovščina

 Latnik - Zgornjevipavski časnik izdaja: LATNIK d.o.o., Goriška cesta 64, 5270 Ajdovščina • Tisk: Tiskarsko središče d.o.o. •  
Tel. uredništva: 05 36 71 502 • e-mail: info.latnik@gmail.com

Jesenske serenade 2022
Že 17 let Zveza kulturnih društev Ajdovščina skupaj z Glasbeno mladino ljubljansko v mesecu 

septembru ponudi štiri koncerte vrhunskih mladih glasbenih ustvarjalcev.

Kdo ima večjega ...

Knjižni paketnik

Vpiši se v Garažo!
Vpisni dan bo potekal v petek, 30. septembra, od 14. do 18. ure 

v Garaži na Vilharjevi ulici, na ovinku čez most čez Lokavšček. 
Vabljeni vsi, tako fantje kot dekleta, da se nam pridružite v 
mentorskem programu!


